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 مدیـرکل ارتباطـات و فناوری اطلاعات اسـتان اصفهان 
گفـت: تاکنـون ۲۴۵ کیلومتر حفاری و داکت  گذاری شـبکه 
فیبرنـوری شـهری موسـوم به »فیبـر نوری منازل و کسـب 
و کارهـا« بـا ۹ دسـتگاه ترنچر)لوله گذار( در ۹ شـهر اسـتان 

اجرا شـده است.
بـه گزارش روابـط عمومی اداره کل ارتباطـات و فناوری 
اطلاعـات اسـتان اصفهـان بـه نقـل از جعفـر مُطلـب  زاده 
افـزود: با شـروع عملیات حفاری در شـهرهای خمینی شـهر 
و شـاهین شـهر تعداد شـهرهای در حال اجرای پـروژه فیبر 

نوری در اسـتان به ۹ شـهر رسـید.
وی بـا بیـان تاکنـون در ۵۰ کیلومتـر از ایـن داکت فیبر 
قرار داده شـده اسـت، ادامـه داد: تاکنون توافقنامه ۳۴ شـهر 
اسـتان بیـن اپراتورهـا و شـهرداری ها بـرای شـروع پـروژه 
ملـی فیبرنـوری منازل و کسـب و کارها در اسـتان اصفهان 

امضا شـده اسـت.
اصفهـان  اطلاعـات  فنـاوری  و  ارتباطـات  مدیـرکل 
اظهـار داشـت: عـلاوه بـر هفـت شـهر بهارسـتان، مبارکه، 
فولادشـهر، مجلسـی، خوانسـار، گلپایـگان و داران توسـط 
اپراتورهـای فناپ و آسـیاتک، عملیات حفاری در شـهرهای 

شـاهین شـهر و خمینـی شـهر نیـز آغـاز شـده اسـت.
بـا  ایرانسـل  شـرکت  همچنیـن  افـزود:  زاده  مُطلـب 

بـا  امـور شـهری و روسـتایی اسـتانداری  همراهـی دفتـر 
شـهرداران ۲۹ شـهر وارد مذاکره شـده و توافقنامه همکاری 

بـا ۲۵ شـهر بـه امضـا رسـیده اسـت.
برنامه ریـزی و نظـارت  انصـاری، معـاون  علـی اصغـر 

راهبـردی وزارت ارتباطـات، امـروز پنجشـنبه از پیشـرفت 
پـروژه فیبـر نـوری منـازل و کسـب و کارهـا در شـهرهای 
فرمانـداران،  حضـور  بـا  شـهر  شـاهین  و  شـهر  خمینـی 

شـهرداران و اپراتـور مربوطـه بازدیـد کـرد.

۲۴۵ کیلومتر حفاری شبکه فیبر نوری شهری در اصفهان اجرا شد
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به ستاره ای  بازیکن خارجی سپاهان  تنها  دابو  برایان 
تاثیرگذار در تیمش تبدیل شده است.

نوبت اول

آگهی دعوت مجمع عمومي عادی بطور فوق العاده  شرکت تولیدی لوله و اتصالات . پی . اف . پی  )سهامی خاص( 
به شماره ثبت 2695 اصفهان و شناسه ملی 10260226616

بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام شرکت تولیدی لوله و اتصالات پی.اف.پی سهامی خاص ثبت شده به شماره 2695 دعوت می شود در جلسه مجمع 
 عمومـي عـادی بطور فوق العاده  که در ساعت08:00 صبح روز شنبه 1402/10/16 در محل شرکت واقع دراصفهان، خیابان آپادانا اول، جنب بانک پارسیان

پلاک 225 واحد یک دفتر مرکزی شرکت پی اف پي تشکیل مي گردد حضور بهم رسانید . 
دستور جلسه مجمع عمومي عادی بطور فوق العاده:  1 - انتخاب بازرسین

دعوت کننده : رئیس هیئت مدیره شرکت 

نوبت اول
 آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده   و مجمع عمومی فوق العاده

شرکت آبتین پارسیان پیشرو آپادانا )سهامی خاص(
ثبت شده به شماره 1935 و شناسه ملی 14007443240

          هیئت مدیره شرکت آبتین پارسیان پیشرو آپادانا )سهامی خاص(

 بدینوســیله از کلیه  ســهامداران شــرکت فوق دعوت میشــود که در جلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده راس ســاعت 09:00 و مجمع عمومی فوق العاده 
 راس ســاعت 10  بــه تاریخ 1402/10/13 روز    چهارشــنبه  در محل: اصفهان- میدان اســتقلال- کیلومتر یک جــاده آزادگان- داخل مجتمع عالی آموزشــی 

آب و برق اصفهان - شرکت آبتین پارسیان پیشرو آپادانا و  کد پستی  8161154111 حضور بهم رسانند.
 1-  دستور جلسه مجمع عمومی عادی  بطور فوق العاده:ساعت 09:00مبنی بر انتخاب مدیران و اعضای هیئت مدیره و تعیین  سمت اعضای هیئت مدیره  - دارندگان حق امضا

 سمت اعضای هیئت مدیره-  تعداد اعضای هیئت مدیره   و مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی  عادی   بطور فوق العاده  باشد .
2-  دستور جلسه مجمع عمومی فوق العاده:  ساعت 10:00مبنی بر تغییر مرکز اصلی شرکت و و مواردی که در صلاحیت مجمع   عمومی فوق العاده  باشد .

نوبت اول
 نوبت اولآگهی مزایده   

مورخ 1402/03/06 شورای  استناد مصوبه 6/342  به  دارد  نظر  در  شهرداری فلاورجان 
محترم اسلامی شهر فلاورجان جایگاه عرضه گاز طبیعی CNG متعلق به شهرداری واقع در 
 فلاورجان خیابان ملاصدرا را از طریق مزایده عمومی به شرکت های دارای مجوز رسمی از 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران و تجربه مفید و تخصص لازم با شرایط ذیل 

به مدت یکسال شمسی با قیمت کارشناسی بصورت اجاره واگذار نماید. 
قیمت پایه اجاره ساختمان و کلیه تجهیزات جایگاه بر اساس قیمت کارشناسی ماهیانه مبلغ 
550/000/000 ریال جمعا برای مدت یکسال شمسی مبلغ 6/600/000/000 ریال می باشد. 
شرکت کنندگان باید در وقت تعیین شده نسبت به اخذ، تکمیل، بارگذاری مدارک و قیمت 
پیشنهادی خود حداکثرتا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 1402/10/20 در سامانه ستاد 

اقدام نمایند. 
کمیسیون در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.

جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتی www.falavarjan.ir مراجعه فرمائید.
م الف: 1627564 محمد علی عزیزی- شهردار فلاورجان
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     ادامه در صفحه 2

دکتر نعمت الله فاضلی در گفتگو با »اصفهان امروز«:

   صفحه 6

در فضای شهری موجود اصفهان  اغلب نگاه ها توجه به فعالیتی است که از طریق  آن بتوان بودجه ای را تخصیص داد و پول و درآمد فوری برای آن تصور کرد. 
درصورتی که »فرهنگ نوعی سرمایه گذاری زیربنایی است که نتایج و پیامد آن زمان می برد

تقاضای جمعی فرهنگی باید تقویت شود

                                پایتخت آمبولی ریوی
نگاهی گذرا به سفرنامه های جهانگردان 
اروپایی طی قرن های هفدهم، هجدهم، 
نوزدهم و قسمتی از بیستم این نوید را 
می داد که نه تنها سرزمین ایران بلکه در 
حداقل در قاره های آسیا و اروپا شهری 
به لطافت اصفهان پیدا نمی شود زیرا اکثر کسانی که عازم 
آن می شدند در زمان وداع بدشان نمی آمد بقیه عمر را هم 
در همین دیار بمانند زیرا هرچه خواسته داشتند و می طلبیدند 
ازنظر آب وهوا، تولیدات کشاورزی و باغی، گوشت و لبنیات 
مرغوب، فرهنگ و هنرهای بدیل و صنایع دستی ویژه و 
مردمی سرآمد در آن به وفور یافت می شد اما امروز هر آنچه 
گفته شده به رویا شباهت دارد تا واقعیت زیرا نه تنها لطافت 
نیست بلکه از آب وهوای مطبوع و تولیدات کشاورزی و باغی 
فراوان و صنایع دستی گذشته و پروتئین و لبنیات ارگانیک هم 
ساکنان و مهاجران و میهمانان آن بی بهره هستند و در عوض 
بحران بی آبی، فرونشست زمین و آلودگی مفرط هوا را در 
مقام اول به خود اختصاص داده است تا در کنار همه آن ها با 
معضلاتی خودخواسته براثر بی کفایتی های موجود مواجه باشد 
و در عمق این کلان شهر اتفاقات ناخوشایندی بیفتد و باعث 
شود میزان مهاجرت ها از آن نگران کننده باشد و برای نمونه 
اهالی حاشیه زاینده رود در ناب ترین نقطه آن یعنی خیابان 

کمال اسماعیل از هر نظر آسایش نداشته باشند ...

   صفحه  3

   صفحه  2

هتل؛ نخستین اولویت شهر پرمسافر 
اصفهان

 کاهش 35 درصدی 
جرائم حوزه اراضی اصفهان
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 آذر؛ ماه پردود 
و ناسالم اصفهان

بر اســاس آمارهای ســازمان  
محیط زیست در یک ماه گذشته 
4 روز وضعیت قابل قبول)ســالم( و 26 روز ناسالم 
در کلان شهر اصفهان ثبت شده است. اصفهان در 

آذرماه هیچ روز پاکی نداشته است. 

 

کیفیت هوای  
کلان شهر 
اصفهان در 
آذرماه

0 264
12
14

تعداد روزهای ناسالم
در یک ماه گذشته

پاک

شاخص 
کیفیت 

هوا 
)AQI(ناسالم برای سالم

گروه های حساس
ناسالم برای عموم

0-5051-100101-150151-200

حسن روانشید



  ۲i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4799 شـــمــاره   | بیستم  ســـال   |  1402 دی   02 شنبه| 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

افزایش نارضایتی ها از 
روشن کردن آتش در ناژوان

رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان گفت: 
هفته پایانی آذر سال جاری کارشناسان این مرکز بیش از 
هشت هزار تماس شهروندان را در سامانه ۱۳۷ ثبت کردند 
که ۲۴۵ مورد از تماس های شهروندان با این مرکز مبنی بر 

آتش زدن ضایعات و روشن کردن آتش بوده است
محمد قاسمی در گفت وگو با ایمنا با بیان اینکه طی 
هفته پایانی آذر ۱۴۰۲ کارشناسان این مرکز پاسخگوی 
۸۲۴۴ تماس از سوی شهروندان این کلان شهر بوده اند که 
در مقایسه با هفته گذشته با توجه به تعطیلی مدارس آمار 
کاهش قابل توجهی داشته است، اظهار کرد: هفته گذشته 
۵۲۸۳ پیام درخواست اجرایی شهروندان ثبت شده و ۲۹۶۱ 

پیام راهنمایی و مشاوره بوده است.
وی افزود: در هفته گذشته شاهد آمار بالای آتش زدن 
برگ و ضایعات در حاشیه زاینده رود بودیم که از شهروندان 
انتظار می رود نسبت به رعایت مسائل زیست محیطی اهتمام 
بیشتری داشته باشند و اگر مشاهده کردند کسی این اقدام 
مرکز  بدهند.رئیس  را  لازم  تذکرهای  می دهد،  انجام  را 
اینکه هفته  بیان  با  اصفهان  مردمی شهرداری  ارتباطات 
پایانی آذر سال جاری در مجموع ۲۴۵ مورد از تماس های 
و  ضایعات  آتش زدن  بر  مبنی  مرکز  این  با  شهروندان 
تاکید  است،  بوده  از چوب  استفاده  با  آتش  روشن کردن 
کرد: روشن کردن آتش در ناژوان و مسیر حاشیه زاینده رود 
می تواند حوادث ناگواری را رقم بزند.وی ادامه داد: روشنایی 
میدان عروج )میدان شش راه( یکی دیگر از خواسته های 
شهروندان برای کاهش تصادفات رانندگی در این محور 
بوده است که موضوع به اطلاع منطقه ۱۰ شهرداری رسیده 
است و انتظار می رود هرچه سریع تر نسبت به نصب چراغ 

راهنمایی و رانندگی چشمک زن در این میدان اقدام کنند.

پایتخت آمبولی ریوی
مهاجرت هـا  میـزان  شـود  باعـث  تـا 
متعـدد  بیماری هـای  و  نگران کننـده 
رنج نامـه ای  نوشـتن  بـه  ریـوی 
محتـرم  ریاسـت  بـرای  شـرح  بدیـن 
محیط زیسـت ختـم شـود »احترامـً به 
اسـتحضار می رسـاند این جانبـان سـاکنین خیابـان کمال 
اسـماعیل، در محوطـه اداره دخانیـات می باشـیم، بـا توجه 
بـه اینکـه ایـن محوطـه مسـکونی اسـت و شـامل افـراد 
سـالخورده و همچنین سـنین مختلف می باشـد، متأسفانه 
اداره دخانیـات بـرای مبـارزه با آفات تنباکوهـای موجود در 
انبارهـای خود، با اسـتفاده از دسـتگاه مه پاش و از سـموم 
بسـیار خطرنـاک آفت کـش که باعـث ایجـاد بیماری های 
مغـز و اعصـاب و ایجـاد حالـت تهـوع می شـود، اسـتفاده 
کرده و در سـاعات مختلف شـبانه روز، خصوصا نیمه شـب 
کـه مـردم در حال اسـتراحت هسـتند از این مواد اسـتفاده 
کنند. در ضمن در بعضی مواقع از سـموم دارای آرسـنیکی 
اسـتفاده می شـود کـه فاقد بو و غیرقابل تشـخیص اسـت 
و به صـورت مـرگ خامـوش به صـورت تدریجـی باعـث 
ایجـاد بیماری و حتی مرگ می شـود. در ایـن رابطه اهالی 
محـل بـا مسـئولین محتـرم اداره دخانیـات طـی چندیـن 
جلسـه صحبـت کردنـد ولـی متأسـفانه به صـورت موقت 
تأثیرگـذار بـود. در حـال حاضـر اسـتفاده از این سـموم در 
سـاعات مختلف شـبانه روز با ایجاد بوی سـم که به واسطه 
اختـلاف دمـای هـوای بیرون سـرد اسـت و دمـای هوای 
داخـل سـاختمان ها از طریـق منافـذ موجـود در پنجره هـا 
بـه داخـل کشـیده می شـود و باعـث ایجاد مسـمومیت و 
بیماری هـای مختلف می شـود. چنـد نفر از سـاکنین در از 
استنشـاق این بـوی مسـموم کننده به بیمارسـتان مراجعه 
کردند و دچار مشـکلات تنفسـی و مغزی و گوش شده اند. 
لذا از شـما مقام محترم خواهشـمند اسـت نسـبت به حل 
ایـن موضـوع مـا را یـاری فرماینـد.« یکـی از اهالـی کـه 
مدرک کارشناسـی مهندسـی کشـاورزی دارد معتقد است، 
ایـن سـموم در ابتـدا به صـورت دود درمی آیـد تـا در انبـار 
تنباکو بپاشـند که محـدوده را فرا بگیـرد و درنهایت باعث 
مسـمومیت اهالـی شـود و گفتـه می شـود شـامل سـموم 
کنیفدور، آنبوش، دانیتور و شـاید آرسـنیک باشـد؛ اما به جز 
همـه ایـن مـوارد معلـوم نیسـت چـرا طـی این سـال ها و 
علی رغـم شـکایات متعدد اهالی و همچنیـن وجود یکی از 
حسـاس ترین نهادهـا در کنار انبار دخانیـات اصفهان یعنی 
کانـون مجروحان دفاع مقدس، شـهید مطهـری که تعداد 
زیـادی رزمنده سـاکن آن هسـتند و اکثرا بیماران تنفسـی 
و شـیمیایی می باشـند امـا هنوز هیـچ اقدام عاجلـی برای 
جابجایـی انبـار و کارخانه دخانیات شصت سـاله نشـده که 
زمـان تأسـیس آن بـه دورانـی کـه ایـن منطقـه خـارج از 
محـدود کلان شـهر اصفهـان بود، برمی گـردد و امـروز در 
مرکـز آن واقـع شـده تـا آلودگی هـای منطقـه را مضاعف 
کنـد. خوشـبختانه نـوع فعالیـت ایـن واحـد کـه به طـور 
کل مخالـف همـه کنش هـای اجتماعـی در جامعه اسـت 
و هنـوز برنامـه ریـزان نتوانسـته اند بـه تولیـد نهایـی آن 
یعنـی دخانیـات خاتمـه دهنـد کـه نه تنهـا ضـرورت ندارد 
بلکـه به نوعـی بـا خسـارات جبران ناپذیـری همراه اسـت 
و حـالا باعـث شـده تا به جـز معتادان بـه دخانیـات، دیگر 
آحـاد جامعـه هم فـدای بلاهای حاشـیه ای آن شـوند. این 
امـر یک مطالبه عمومی از سـوی شـهروندان کلان شـهر 
اصفهـان اسـت تـا به فوریـت محـل مذکـور تخلیـه و بـه 
خـارج از مرزهـای پنجـاه کیلومتر انتقـال یابـد و محدوده 
آن نیـز باوجـود درختـان کهـن و فضـای ویـژه ای بـرای 
ایجـاد پارک تحویل شـهرداری شـود که بتوانـد اهالی این 
منطقـه را بـه آرزوی چندیـن سـاله نداشـتن محلـی برای 
اسـتراحت و آرامـش برسـاند و مشـتریان بخـش ریـوی 
بیمارسـتان های اصفهـان ازجملـه مرکز سیدالشـهدا »ع« 

را نیـز کاهـش دهند.
ادامه دارد

حسن روانشید
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رویداد

بـه گفتـه امام جمعـه موقت اصفهان امسـال در سـالگرد 
حماسـه مـردم اصفهـان شـاهد کم لطفـی در حـق مـردم 
اصفهـان از برخـی مسـئولان بـا نگاه اسـتانی بودیـم، امروز 
ضرورت دارد مسـئولان کشـوری با در نظر گرفتن مصلحت 
کل کشـور اقـدام عاجـل انجـام دهنـد. بـه گـزارش ایمنـا، 
آیت ا... ابوالحسـن مهدوی در خطبه های نماز جمعه گذشـته 
اصفهـان اظهار کرد: دسـتور قـرآن کریم به مؤمنین دسـتور 
بـه رعایت تقوا اسـت، خداوند در آیه ۹۰ سـوره نحل دسـتور 
بـه رعایـت تقـوا و در آیـه ۲۹ سـوره انفـال، اهالی تقـوا را به 
بینـش الهـی و بصیـرت بشـارت داده اسـت. او بـا اشـاره به 
میـلاد حضـرت مسـیح )ع( افـزود: یکـی از بـرکات امـروز 
طوفـان الاقصـی بیـداری تمام آزادمـردان از تمـام مذاهب و 
به ویـژه مسـیحیان اسـت که بـه همـراه مسـلمانان در دفاع 
از مـردم مظلـوم غـزه در تجمع هـای ضـد صهیونیسـتی 
شـرکت می کننـد، امیدواریـم بـه زودی پیـروزی حـق علیه 
باطل را شـاهد باشـیم. امام جمعـه موقت اصفهان ادامـه داد: 
حضـرت ام البنیـن )س( الگـوی یـک بانوی مؤمنـه، بصیر و 
باتقـوا اسـت کـه اولادی همچـون حضـرت ابوالفضـل )ع( 
تربیـت کرده انـد؛ به دسـتگاه های آموزشـی توصیه می شـود 
نوجوانـان و جوانانـی کـه مشـغول بـه تحصیل می شـوند را 
به نوعـی پـرورش دهنـد که بـا روحیه جهـادی و زمینه سـاز 
ظهور باشـند و بر همین اسـاس لازم اسـت این دستگاه های 
آموزشـی نوجوانـان را به تقوا، تدین، دقـت در فضای مجازی 
و رعایـت عفـاف و حجـاب توصیه کننـد، همچنین توصیه 
می شـود در روز تکریـم مادران و همسـران شـهدا به تکریم 
عملـی از خانواده هـای شـهدا بپردازیم. مهدوی خاطرنشـان 
کـرد: رژیـم غاصـب صهیونیسـتی بعد از گذشـت دو مـاه از 

قتل عـام مـردم فلسـطین در یـک باتـلاق خودسـاخته قرار 
گرفتـه اسـت، آمریـکای جنایتکار نیـز با وضعیت مشـابهی 
روبـرو اسـت و امـروز در شـرایط درماندگـی قـرار گرفتـه 
اسـت، زیـرا رژیم جنایتکار به جز کشـتن مـردم مظلوم غزه 
توانایـی دیگـری نـدارد و این موضـوع نشـان دهنده عجز و 
نانوایـی ایـن رژیم اسـت. امام جمعه موقـت اصفهان تصریح 
کـرد: آمریـکای جنایتـکار با تحمیـل هزینه هـای حمایت از 
رژیـم صهیونیسـتی بر مـردم خود وجهـه خـود را در عرصه 
بین المللـی خـراب کـرده اسـت، درصورتی کـه حمایت خود 
را از رژیم صهیونیسـتی بردارد به سـرعت ایـن رژیم غاصب 
نابـود خواهـد شـد، امیدواریم ایـن موضوعـات درس عبرتی 
بـرای جامعـه جهانـی باشـد، همان طـوری کـه در موضـوع 

اوکرایـن اسـتکبار جهانـی تنها به دنبـال تأمیـن منافع خود 
بـود. او افـزود: رهبـر معظـم انقـلاب در خصـوص عملیات 
طوفان الاقصـی فرمودنـد: »رژیم غاصب متحمل خسـارات 
فراوانـی شـد کـه قـادر بـه جبـران ایـن خسـارات نخواهـد 
بـود.« مهـدوی خاطرنشـان کـرد: دشـمن بعـد از ناکامی در 
نقشـه های شـوم خـود، امـروز در حـال فعالیت گسـترده ای 
اسـت تـا مـردم را از حضـور در انتخابـات مأیوس کنـد، زیرا 
حضـور در انتخابـات مظهـر قـدرت ملـی و بصیـرت مـردم 
اسـت، مـردم با گره نزدن مشـکلات به حضـور در انتخابات 
دشـمنان را مأیـوس می کننـد، بـر همین اسـاس ضـرورت 
دارد مسـئولان در راسـتای حفظ سـلامت و امنیت انتخابات 
بکوشـند. امام جمعه موقت اصفهان خاطرنشـان کـرد: مردم 

در شـور و مشـارکت در انتخابـات نقـش دارنـد و رفاقـت و 
رقابـت صحیح وظیفـه کاندیداها اسـت تا موجب آسـودگی 
خاطـر مردم در انتخابات شـود، رهبر معظـم انقلاب صریحا 
فرمودنـد مـا امیـن مـردم هسـتیم و اجـازه نمی دهیـم رأی 
مـردم دسـتکاری شـود، در این راسـتا ضـرورت دارد مردم با 

مشـارکت جـدی کاندیـدای اصلح خـود را انتخـاب کنند.
Á  با توجه به منع قانونی حمایتی از گروه ها یا 

اشخاص در انتخابات نخواهم داشت  
مهـدوی افزود: در دوره های پیشـین انتخابـات، حمایتی 
را داشـتم، امـا بـا توجه به منـع قانونی در ایـن دوره انتخابات 
هیچ گونـه حمایتی را از اشـخاص یا گروه ها نخواهم داشـت 
و بـا دقـت موازیـن قانونـی را رعایت خواهم کـرد، بر همین 
اسـاس تنها نسبت به مشـارکت و اتحاد در انتخابات توصیه 
می کنـم. او ادامـه داد: مـردم اصفهـان در ۲۵ آبـان سـال ۶۱ 
حـدود ۳۷۰ شـهید را در یـک روز تقدیـم انقـلاب کردنـد، 
امـا امسـال در سـالگرد این حماسـه مـردم اصفهان شـاهد 
کم لطفـی در حق مـردم اصفهان از برخی مسـئولان با نگاه 
اسـتانی بودیـم، درصورتی کـه بارها نسـبت به نـگاه جامع و 
در نظـر گرفتن مصلحت کل کشـور تذکـر داده بودیم، امروز 
ضـرورت دارد مسـئولین بـا در نظـر گرفتـن مصلحـت کل 

کشـور اقـدام عاجل انجـام دهند.
مهـدوی تصریح کـرد: بـرای مطالبه گری ضـرورت دارد 
چنـد نکتـه را رعایـت کنیـم تـا با دشـمن مخرج مشـترک 
نداشـته باشـیم، اولین ویژگی لـزوم رعایت عدالـت در گفتار 
اسـت، مـورد بعـد بیـان راه حل بـرای مشـکلات، اصـرار بر 
موازیـن انقـلاب اسـلامی و مراقب از بازی نکـردن در زمین 

دشـمن است.

حضور در انتخابات مظهر قدرت ملی است
امام جمعه موقت اصفهان:

کاهش 35 درصدی جرائم حوزه اراضی اصفهان
پرداخت تسهیلات خرید کالا  

7 هزار فرهنگی در اصفهان
 

گـروه جامعه: رئیـس اداره رفـاه و پشـتیبانی اداره کل 
آموزش وپـرورش اسـتان اصفهـان گفت: سـال گذشـته با 
توافـق انجام شـده با بانـک ملی، وام مرابحـه )خرید کالا( 
۳۰۰ میلیـون  ریالی به بیش از هفت هزار فرهنگی اسـتان 
اصفهـان پرداخـت شـد. مهـدی منتجـب  در گردهمایی 
آموزش وپـرورش  رفاهـی  امـور  و  معـاون  کارشناسـان 
مناطـق و نواحـی اسـتان اصفهـان افـزود: ایـن موضـوع 
بـرای سـال جـاری نیـز در حـال پیگیـری اسـت کـه 
اطلاع رسـانی های مرتبـط بـه آن در زمان مناسـب انجام 
خواهـد شـد. او افـزود: »فرهنـگ کارت« را از جمله دیگر 
خدمـات اداره رفـاه و پشـتیبانی دانسـت و تصریـح کـرد: 
فرهنـگ کارت بسـتر مناسـبی را بـرای خرید اقسـاطی از 
۴۰۰ فروشـگاه متنوع در سـطح اسـتان فراهم کرده است 
کـه بازپرداخت اعتبار آن در ۱۰ قسـط صـورت می گیرد و 
تاکنـون مورد اسـتقبال بیش از ۱۵ هزار نفـر از فرهنگیان 
اسـتان قرار گرفته اسـت. رئیس اداره رفاه و پشتیبانی اداره 
کل آموزش وپـرورش اسـتان اصفهـان ادامـه داد: با توجه 
بـه جمعیـت قابل توجـه فرهنگیـان شـاغل و بازنشسـته 
جوابگـوی  آموزش وپـرورش  رفاهـی  فضاهـای  اسـتان، 
نیازهـای موجـود نیسـت و لازم اسـت به سـمت تکمیل 
مراکـز ناتمـام و توسـعه مراکـز موجـود حرکت کنیـم. او 
اذعـان داشـت: مرکـز فرهنگـی و رفاهـی چهـار شـهر 
اصفهـان درحال توسـعه و بهسـازی و همچنیـن درمانگاه 
دندانپزشـکی فرهنگیان شـهر مبارکه نیز در حال سـاخت 
اسـت که در تلاشـیم تا در ایام پیشـرو مـورد بهره برداری 
قـرار گیـرد. منتجـب گفت: اسـتان اصفهـان بـا دارا بودن 
۲۰ مرکـز فرهنگـی و رفاهـی در سـطح اسـتان رتبه اول 
کشـور در ایـن زمینـه را دارد کـه از این میـان، ۶ مرکز در 
کلان شـهر اصفهان مسـتقر هسـتند و به جمـع کثیری از 
فرهنگیـان کشـور خدمت رسـانی می کنند. او افـزود: یکی 
از رسـالت های فرعـی آموزش وپـرورش بحـث اسـکان 
اسـت کـه همیشـه موردتوجـه ویـژه بـوده و به بسـیاری 
از فرهنگیـان کشـور خدمت رسـانی کـرده اسـت. میزبانی 
بیـش از ۳۴۰ هـزار میهمـان در ایـام تعطیـلات نـوروزی 
امسـال و بیـش از ۱۸۰ هـزار میهمـان در ایـام تعطیلات 
تابسـتان و کسـب رتبـه دوم اسـکان آموزش وپـرورش 
همـت  بـه  کـه  اسـت  دسـتاوردهایی  جملـه  از  کشـور 
کارشناسـان تعـاون میسـر شـده اسـت. رئیـس اداره رفاه 
و پشـتیبانی اداره کل آموزش وپـرورش اسـتان اصفهـان 
عنـوان کرد: مرکـز فرهنگی و رفاهی ویلاسـرای چادگان 
بـا ۲۰ ویـلا، مرکـز فرهنگـی و تفریحـی بـاغ بهـادران با 
سـه ویلا و میهمان سـرای مشـهد مقدس با ۲۰ سـوئیت 
میزبـان فرهنگیان اسـتان اصفهان اسـت. او ابراز داشـت: 
نوسـازی و بهسازی مراکز و فضاهای فرهنگی و تفریحی 
آموزش وپـرورش اسـتان جزء مواردی اسـت که موردتوجه 
ویـژه قـرار گرفتـه اسـت و بـه همیـن دلیـل، برخـی از 
مراکز اسـتان در شـمار بهتریـن مراکز فرهنگـی و رفاهی 
آموزش وپرورش در سـطح کشـور هسـتند. منتجب اضافه 
کـرد: بهره برداری از سـاختمان جدیـد درمانگاه فرهنگیان 
نجف آبـاد از دیگـر اقدامات اداره رفاه و پشـتیبانی در طول 
سـال گذشـته بـوده اسـت. او گفـت: موضـوع تورهـای 
تفریحـی یـک روزه فرهنگیـان به مقصـد مناطق مختلف 
اسـتان اصفهان در دسـتور کار اسـت که برنامه ریزی لازم 
در خصـوص آن در حـال انجـام اسـت. سـید علـی مدینه 
معـاون پژوهـش، برنامه ریـزی و توسـعه منابـع اداره کل 
آموزش وپـرورش اسـتان اصفهـان در ادامـه این نشسـت 
فرهنگیـان  بـه  مطلـوب  داشـت: خدمت رسـانی  اظهـار 
اسـتان در حوزه رفاهی، سـرمایه گذاری مناسـبی است که 
افزایـش بازدهـی و بهره وری نیـروی انسـانی را به همراه 
دارد. او افـزود: تأثیـر خدمـات رفاهـی در کلاس درس و 
بـا افزایـش کیفیت تدریس معلمان مشـخص می شـود و 
بـه همیـن دلیل، کارشناسـان تعـاون وظیفه بزرگـی را بر 
عهـده دارند. معـاون پژوهش، برنامه ریزی و توسـعه منابع 
اداره کل آموزش وپـرورش اسـتان اصفهـان، تصریح کرد: 
زحمات شـبانه روزی کارشناسـان تعـاون آموزش وپرورش 
اسـتان اصفهـان منجـر به رشـد قابل توجـه آمار اسـکان 
نـوروزی و رسـیدن بـه عدد ۳۴۰ هـزار میهمـان در نوروز 
امسـال شده اسـت و در تلاشیم امسـال میزبان ۵۰۰ هزار 

مسـافر نوروزی باشـیم.
او بیـان داشـت: توجـه ویـژه بـه حفـظ، توسـعه و 
گسـترش مراکـز رفاهـی و درمانی فرهنگیان اسـتان باید 
موردتوجـه جدی قرار گرفتـه و در این زمینـه برنامه ریزی 

مطلـوب انجام شـود.

   خبر کوتاه

از  اراضـی ملـی  زمین خـواری و تخریـب و تصـرف 
جرائمـی اسـت که تعـدی به حقـوق بیت المال محسـوب 
می شـود امـا بـا تشـدید نظارت هـا و برخـورد قاطع تـر بـا 
متخلفان در دولت سـیزدهم، این پدیده شـوم و غیرقانونی 

در اسـتان اصفهـان روند کاهشـی داشـته اسـت.
به گزارش ایرنا، اسـتان اصفهان در سـال های گذشـته 
بـا معضل زمین خـواری و تصرف اراضی ملـی مواجه بوده 
اسـت و برخی سـودجویان با دسـت اندازی بـه اراضی ملی 
واقـع در حریـم رودخانه هـا، کوه هـا و دشـت ها بـه حقوق 
بیت المـال تعـدی کردند. دولت سـیزدهم به منظور برخورد 
بـا پدیده شـوم زمین خواری کـه به نوعی تجـاوز به حقوق 
عامه مردم و نسـل های آینده کشـور اسـت از همـان آغاز 
فعالیـت، برخـورد با این جرائـم را از اولویت های خود بویژه 
در اداره هـای مسـکن و شهرسـازی اسـتان ها قـرار داد. در 
ایـن پیونـد علاوه بـر اقدامات اجرایـی و عملیاتی به منظور 
جلوگیـری از تصرف اراضی ملی و دولتـی، اجرای اقدامات 
پیشـگیرانه نیـز در اولویت کاری قرار داشـت به طوری که 
نگاهـی بـه آمـار و نتایج ایـن اقدام هـا نشـان می دهد که 
وقـوع جرائـم مربـوط بـه اراضی در اسـتان اصفهـان روند 
کاهشـی دارد و مسـئولان در تلاش انـد تـا ایـن جرائم به 

صفر نزدیک شـود.
Á کاهش جرائم زمین خواری در اصفهان

مدیرکل راه و شهرسـازی اسـتان اصفهان در این پیوند 
گفـت: بـه منظـور حفاظـت از اراضی ملی و دولتی اسـتان 
از سـال ۱۴۰۰ تاکنـون اقدامـات زیـادی توسـط »یـگان 
حفاظـت اراضـی اسـتان اصفهـان«، »معاونـت امـلاک و 
حقوقـی ایـن اداره کل« و »اداره هـای راه و شهرسـازی 
علیرضـا  اسـت.  شـده  انجـام  اسـتان«  شهرسـتان های 
قاری قـرآن ادامـه داد: از سـال ۱۴۰۰ تـا نیمـه نخسـت 
امسـال ۸۵ فقـره حکـم قلع وقمـع و خلعیـد بـرای رفـع 
تصـرف از اراضـی ملی اسـتان برای برخورد با پدیده شـوم 
زمین خـواری و تخریـب و تصـرف اراضـی ملی در سـطح 
اسـتان انجام شـده اسـت. او یادآور شـد: در ۲ سال گذشته 
منتهـی به پایان شـهریور امسـال ۲۹۶ مـورد رفع تصرف 
فـوری در سـطح اراضـی ملـی و دولتـی اسـتان اصفهـان 
انجـام و بـر اثـر ایـن اقدامـات افـزون بـر ۳۸۰ هکتـار از 
اراضـی ملـی بـه ارزش تقریبـی ۵۴۸ هـزار میلیـارد ریال 
بـه بیت المـال بازگردانـده شـد. قاری قرآن گفـت: معاونت 
امـلاک و حقوقـی اداره کل راه و شهرسـازی اصفهان نیز 
پیگیـر احـکام قضایـی در موردحفاظـت از اراضـی ملی و 
دولتـی اسـتان اسـت و با اجـرای احکام صادره در ۲ سـال 
اخیـر حـدود ۱۳۵.۵ هکتـار از زمین هـای ملـی و دولتـی 
اسـتان رفـع تصـرف و بـه بیت المـال بازگردانـده شـده 
اسـت کـه ارزش ایـن اراضی رفع تصرف شـده افـزون بر 
هشـت هزار میلیـارد ریال برآورد می شـود. مدیـرکل راه و 

شهرسـازی اسـتان اصفهان اضافه کرد: با اجـرای اقدامات 
پیشـگیرانه ایـن اداره کل بویـژه توسـط »یـگان حفاظت 
اراضـی« در نیمـه نخسـت امسـال وقـوع جرائـم در حوزه 
اراضی اسـتان افزون بر ۳۵ درصد نسـبت به مدت مشـابه 
سـال قبل کاهش داشـته اسـت. قاری قـرآن تصریح کرد: 
علـت اصلـی کاهش وقوع جرائـم زمین خواری در اسـتان، 
انجام اقدامات پیشـگیرانه همچون بازدیدها، بازرسـی های 
متعـدد، اعـزام تیم های نظارتـی و همچنیـن آموزش های 
نظـری و عملـی مـداوم بـرای عوامـل یـگان حفاظـت 
از اراضـی اسـتان بـوده اسـت. مدیـرکل راه و شهرسـازی 
اسـتان اصفهـان خاطرنشـان کـرد: آبـان مـاه امسـال بـا 
پیگیری های مسـتمر معاونـت املاک و حقوقی ایـن اداره 
کل و اداره راه و شهرسـازی شهرستان مبارکه ۳۸.۵ هکتار 
زمیـن ملی در شهرسـتان مبارکـه رفع تصرف شـد. قاری 
قـرآن اضافـه کـرد: بـا اجـرای این حکـم قطعـی قضایی 
و رفـع تصـرف ایـن اراضـی ملـی کـه سـال ها در دسـت 
متصرفیـن غیرقانونـی قرار داشـت، اماکن احداثـی در این 
زمین هـا شـامل یـک دسـتگاه ویلا بـه مسـاحت تقریبی 
۳۰۰ مترمربع، سـه باب اسـتخر، چاه آب، موتورخانه، چهار 
بـاب بـاغ به همراه دیوارکشـی و در و چند دسـتگاه انباری 
قلع وقمـع و تخریب شـد و همچنیـن ۲ نفـر در این رابطه 
دسـتگیر شـدند. مدیرکل راه و شهرسـازی استان اصفهان 
یـادآور شـد: بـا اجـرای ایـن حکـم قضایـی، اراضـی ملی 
بـه ارزش ۲ هـزار و ۶۹۵ میلیـارد ریـال رفـع تصـرف و به 

بیت المـال اعاده شـد.
Á  مــردم پیــش از هرگونه ساخت وســاز از

دستگاه های مربوطه استعلام کنند
مدیـرکل راه و شهرسـازی اسـتان اصفهـان بـه مردم 

توصیه کرد که قبل از هرگونه ساخت وسـاز، اسـتعلام های 
لازم را از دسـتگاه های مربوطـه و صلاحیـت دار دریافـت 
کننـد تـا ناخواسـته یا به صـورت عمـدی بـه اراضی ملی 
تجـاوز نکننـد. او تأکیـد کرد: تجـاوز به زمین هـای دولتی 
موجـب تشـکیل پرونده هـای قضایـی و تخریـب بناهای 
احداثی می شـود کـه خریـداران و متصرفین ایـن زمین ها 
را متحمـل زیان هـای سـنگین می کنـد. مدیـرکل راه و 
شهرسـازی اسـتان اصفهـان خاطرنشـان کـرد: هرگونـه 
اقـدام فیزیکـی مانند دیـوار و فنس کشـی در اراضی ملی 
و دولتـی ممنـوع اسـت و تصـرف اراضی ملـی و دولتی به 
شـمار مـی رود. قـاری قرآن اضافه کـرد: سـامانه ۱۶۵۶ به 
صـورت شـبانه روزی به منظـور دریافت اخبـار و اطلاعات 
مردمـی در ارتبـاط بـا تصرف اراضـی ملـی و دولتی فعال 
اسـت. فرمانده یـگان حفاظـت اراضی اسـتان اصفهان در 
ایـن پیونـد گفـت: در هشـت ماهه منتهی بـه ابتـدای آذر 
امسـال ۷.۳ هکتـار اراضـی ملـی و دولتی در پهنه اسـتان 
اصفهـان توسـط »یگان حفاظـت اراضی« رفـع تصرف و 
بـه بیت المـال اعـاده و نسـبت بـه قلع وقمـع و خلعیـد آن 
اقدام شـده اسـت. سـرهنگ امیر سـعید باقری ادامـه داد: 
یـگان حفاظـت اراضـی وظیفـه حفاظـت، حراسـت و رفع 
تصـرف از اراضـی و امـلاک ملی و دولتـی تحت مالکیت 
سـازمان ملـی زمیـن و مسـکن بـه نمایندگـی از دولـت 

جمهـوری اسـلامی ایـران را بر عهـده دارد.
او بـا بیـان اینکـه یـگان حفاظـت اراضـی اصفهـان 
اقدامـات مسـتمری برای حفاظـت از اراضی اسـتان انجام 
می دهد، خاطرنشـان کـرد: در نتیجه اقدامات پیشـگیرانه، 
وقـوع جرائـم مرتبـط بـا حـوزه اراضـی ملـی و دولتـی در 
هشـت مـاه نخسـت امسـال نسـبت به مـدت مشـابه در 

سـال ۱۴۰۱ حـدود ۳۰ درصـد کاهـش یافتـه اسـت.
باقـری گفـت: در هشـت مـاه نخسـت امسـال ۱۷۰ 
بـا  اصفهـان  اسـتان  دولتـی  و  ملـی  اراضـی  از  هکتـار 
هوشـیاری کارکنـان فرماندهـی یـگان حفاظـت اراضـی 
اسـتان »رفـع تعـرض فوری« شـد که بـرای ایـن اراضی 
در مجمـوع تعـداد ۵۳ مـورد تعرض گزارش شـده بـود. او 
بـا بیـان اینکه در هشـت مـاه نخسـت امسـال ۱۱۹ مورد 
اخطاریه در سـطح اسـتان صادر و به متخلفین ابلاغ شـده 
اسـت، خاطرنشـان کـرد: ۱۴ مـورد ابلاغ قضایـی صورت 
گرفتـه و ۱۵ مـورد برآوردهـای انتظامـی و عملیاتـی در 
راسـتای انجـام مأموریت هـا انجـام شـده اسـت. فرمانـده 
یـگان حفاظت اراضی اسـتان اصفهان اضافه کـرد: ارزش 
اراضـی که در سـال جـاری با اجـرای احـکام قضایی رفع 
تصـرف شـده اند در مجمـوع هـزار و ۱۱۸ میلیـارد ریـال 
بـرآورد شـده اسـت. مسـئولان همـواره بـه مـردم تأکیـد 
کرده انـد کـه پیـش از خریـد ملـک بویـژه در محـدوده و 
حریـم شـهرها از صحـت مـدارک اطمینان حاصـل کنند 
و اسـتعلام لازم را از دسـتگاه های مربوطـه بویـژه اداره 
کل راه و شهرسـازی بـه عمـل آورند تا مورد سوءاسـتفاده 
زمین خـواران و کلاه بـرداران قـرار نگیرنـد. نگاهـی بـه 
وضعیـت اسـتان اصفهـان از حیـث عرصه هـای طبیعـی 
حاکـی اسـت کـه این خطه بـا ۲۸ شهرسـتان، مسـاحتی 
معـادل ۱۰.۷ میلیـون هکتـار دارد کـه بیـش از ۹۰ درصد 
از ایـن مسـاحت معـادل ۹.۸ میلیون هکتـار را عرصه های 
منابـع طبیعـی و ملـی و از ایـن میـزان حـدود ۴۰۳ هـزار 
هکتـار جنـگل )معـادل چهـار درصـد(، ۶ میلیـون هکتار 
مرتـع )معـادل ۶۴ درصـد( و سـه میلیـون هکتـار بیابـان 

)معـادل ۳۲ درصـد( در برگرفتـه اسـت.

دولت برای برخورد با متخلفان و کاهش جرائم زمین خواری در استان عزم جدی دارد

حراست از مرزهای کشور از بالاترین عبادت هاست
گـروه رویداد: اسـتاد حـوزه و دانشـگاه حفاظت و حراسـت از 
مرزهـای کشـور اسـلامی را از بالاترین عبادت ها عنـوان کرد و 

گفـت: جایگاه شـهدای امنیت در اعلی علیین اسـت.
کارکنـان  جمـع  در  فرحـزاد  ا...  حبیـب  حجت الاسـلام 
فرماندهـی انتظامـی اسـتان اصفهـان ضمـن گرامیداشـت یاد 
و خاطـره امـام راحـل، شـهدای انقـلاب، شـهدای مدافـع حرم، 
شـهید سـپهبد حاج قاسـم سـلیمانی و شـهدای اخیـر فراجا در 
حادثه تروریسـتی منطقه راسـک اسـتان سیسـتان و بلوچستان 
گفت: حفاظت و حراسـت از مرزهای کشـور اسلامی از بالاترین 
عبادت هـا اسـت و در حدیثـی از پیامبـر گرامـی اسـلام آمده که 
فرمودند: »یک شـب نگهبانی دادن در راه خدا برتر اسـت از هزار 

شـبانه روز کـه شـب هایش به عبـادت و روزهایش بـه روزه داری 
سـپری شـود.«  او افـزود: بـا ایـن اوصـاف بـه جرئـت می توان 
گفـت جایـگاه شـهدای امنیت کـه شـبانه روز بـرای حفاظت و 
حراسـت از امنیت ایران اسـلامی و به خصـوص از مرزهای این 
کشـور مراقبـت می کنند در اعلی علیین یعنی برتریـن جایگاه در 
بهشـت قرار دارد. کارشـناس دینی برنامه »سـمت خدا« شـبکه 
۳ سـیما در ادامـه خطاب بـه نیروهای فراجا بیان کـرد: توصیه ام 
به شـما این اسـت که همیشـه اهل تضرع، خضوع و خشـوع و 
ارتبـاط قلبـی با خدا باشـید و بدانید که هرکس با خدا باشـد خدا 

هـم او را در مشـقات و گرفتاری هـا یـاری خواهـد کرد.
حجت الاسـلام فرحـزاد بـا بیـان اینکه اولیـای خدا بـا زبان 

و عمـل و رفتـار خـود مـردم را به دین اسـلام دعـوت می کردند 
تصریـح کرد: سلسـله مراتب نظامی و مسـائل مربـوط به نظم و 
امنیـت بایـد در جـای خود بـه خوبی انجام شـود امـا در کنار آن 
بایـد از نظـر رأفت و مهربانی و عطوفـت در بین اعضای خانواده، 
اقـوام و اقشـار مختلف مردم هـم زبانزد بوده و بـا خوش اخلاقی 
و رفتـار خـوب دیگـران بـه خصـوص جوانـان را جذب کـرده و 
باعث بازداشـتن آنها از راه ناسـالمی که در پیش گرفتند شـوید. 
ایـن اسـتاد حـوزه و دانشـگاه با بیان اینکه انسـان ها بایـد بدانند 
کـه اگـر از مـرز ایمـان و تقوا جدا نشـوند هیـچ اتفـاق ناگواری 
بـرای آنهـا نمی افتـد اظهـار داشـت: تقـوی یعنی اینکـه هرچه 
خداونـد می گوید انجـام دهیم چرا که خداونـد در قرآن گفته اگر 

مرا محور قرار داده و دسـتوراتم را عمل کنید به گمراهی نیفتاده 
و هیـچ گاه به بلا و مصیبت هـا گرفتار نمی شـوید. او اذعان کرد: 
خداونـد متعـال فرمـوده هرچه مـن می گویم را عمـل کنید من 
هـم از جایـی که گمان نمی کنیـد روزی شـما را فراهم می کنم 
و در طوفـان سـختی ها و گرفتاری هـا بـه سـلامت عبورتـان 
می دهـم. حجت الاسـلام فرحزاد خاطرنشـان کرد: امـروز مردم 
ایران اسـلامی هم با تأسـی به آیه قرآنی ادعونی اسـتجب لکم 
خداونـد را یـاری داده و ۴۵ سـال اسـت کـه از دین اسـلام دفاع 
می کننـد و خداونـد متعال هـم آنـان را از طوفـان و بحران های 
مختلـف عبـور داده و تا ظهور منجی عالم بشـریت به سـلامت 

نـگاه مـی دارد و از شـر دشـمنان و توطئه گـران حفظ می کند.
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اعضای ششمین  تأکید شهردار اصفهان و 
دوره از شورای شهر بر استفاده از توان بخش 
خصوصی در توسعه شهر جزو برنامه هایی بود 
که از ابتدای کار ایشان بر آن تأکید زیادی 
قاسم زاده  علی  که  جایی  تا  داشت  وجود 
همچنان که از لزوم ایجاد همگرایی در بدنه 
شهرداری و همکاری مردم محلات مختلف شهر سخن گفته؛ به 
نیاز بازتعریف نوع قراردادها با بخش خصوصی نیز تأکید کرده است.   
فرش قرمزی که در تمام ادوار مدیریت شهری از تمایل برای پهن 
کردن زیر پای سرمایه گذاران بخش خصوصی از آن سخن گفته 
می شد، در این دوره از شهر جلوی یکی از شاخص ترین پروژه های 
راکد مانده شهر گسترده شد و تا به دنبال آن جهان نما بالاخره جان 
بگیرد.مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان در ابتدای این بازدید به فراخوان ۴۰ پروژه در 
هفت ماه گذشته اشاره داشت و بیان کرد: ۱۳۰ پروژه از سوی 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت ها شناسایی شده است که بر 
اساس اولویت و نیاز مردم دسته بندی و اجرا خواهد شد. در همین 
راستا نسبت به آمار حضور مسافر در شهر، اولویت با ساخت هتل 
است.  ازجمله پروژه های مهم مشارکتی نیز هتل پنج ستاره ای بوده 
که در ساختمان ارگ جهان نما ساخته شده و شهرداری سهمی 
۲۵ درصدی در آن را دارد. مسعود حیدری گفت: سرمایه گذاران 
در این هتل از تجارب هتل های روز دنیا بهره برده و از انرژی های 
نو در ساخت آن استفاده می کنند که این امر باعث حرکت به 
سوی کاهش آلایندگی شهر است. او در ادامه از انعقاد هزار و 
۵۰۰ میلیارد تومان قرارداد پروژه های مشارکتی طی امسال سخن 
گفت و بیان داشت: هدف گذاری شده است که در سال جاری ۱۰ 
درصد از بودجه شهرداری اصفهان از طریق پروژه های مشارکتی 
و مشارکت های  تأمین شود.مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری 
مردمی شهرداری اصفهان شهرک سلامت را یکی از بزرگترین 
مراکز درمانی دانست و گفت: این پروژه ازجمله پروژه های موفق 
مشارکتی است که شهرداری در آن سهم ۲۵ درصدی دارد. در 
این تور که سومین تور بازدید رسانه ای شهرداری اصفهان را شامل 
می شد از پروژه هایی همچون مجموعه سلامت ایرانیان، مجموعه 
مسکونی گل نرگس، مجموعه اداری و پارکینگ غدیر، مجموعه 
اداری، تجاری، فرهنگی و پارکینگ مهستان، مجموعه تجاری 
و پارکینگ مقابل حرم حضرت زینب )س(، مجتمع تجاری و 
مسکونی خیابان نخل، مجموعه تجاری و اداری میدان شهید 
علیخانی بازدید شد. بنابراین هتل جهان نما یکی از چند پروژه ای 
بود که در آخر هفته گذشته تور بازدید رسانه ای اداره ارتباطات 

شهرداری اصفهان کار خود را با آن آغاز کرد.
Á زیبایی بخشی هتل جهانم نما به مرکز شهر

مهرداد سلیمی، مدیر پروژه هتل جهان نما جزئیات این پروژه 
کلیدی اصفهان را چنین برشمرد: »برای این پروژه سالن های 
متعددی طراحی شده و با اصلاحاتی که در مورد آن صورت گرفته 
است از نمای خشن مرکزیت اصفهان کاسته خواهد شد. همچنین 
استانداردسازی پنج هزار متر سقف هتل انجام شده و از ۱۲۴ اتاق 
به ۱۸۶ اتاق با ابعاد ۴۵ متر رسیده و نما به استاندارد هتل های پنج 

ستاره رسانده شده است. 
در این هتل از مصالح روز دنیا استفاده شده تا زمان تحویل 
پروژه کاهش تا جای ممکن کاهش یابد. این در حالی است که 
دو باشگاه بدن سازی و استخر به صورت مجزا برای آقایان و بانوان 
در طبقات پایین طراحی شده و فضای پذیرایی نیز در مجموعه 

شرقی قرار می گیرد.«
Á  امکان اســتفاده روزانه ۵00 نفر از مجموعه

سلامت ایرانیان
پیمان کامران، مدیرعامل مجموعه سلامت ایرانیان به جزئیات 
پروژه خود پرداخته و بیان داشت: این مجموعه با وسعت هزار متر 
در دوطبقه قابل ارائه خدمات اصلاح حرکات و درمان های ورزشی 
بوده و ۵۰ درصد از وسعت آن نیز به باشگاه ورزشی اختصاص 
داده شده است. همچنین استخر آن با هدف آب درمانی ایجاد شده 
است و در مجموع امکان استفاده روزانه ۵۰۰ نفر از این مجموعه 

وجود دارد. گفتنی است آورده شهرداری در ساخت این مجموعه به 
صورت صدور پروانه و عوارض تراکم بوده و تمام شهروندان امکان 

استفاده از خدمات آن را خواهند داشت.
Á  ساخت مجموعه مســکونی تجاری 3 هزار

متری چیترا در شمالی ترین نقطه شهر
امیررضا راتق، مدیرعامل شرکت ساختمانی عرش افرا بتن 
جزئیات پروژه ای که در این راستا مشغول به اجرای آن است 
چنین برشمرد: مجتمع مسکونی و تجاری چیترا  در منطقه هفت 
اصفهان با مشارکت شهرداری به مساحت سه هزار ۶۴۹ مترمربع 
و زیربنای ۱۸ هزار و ۱۶۷ مترمربع زیربنا ساخته می شود که به 
ارزش هزار و ۴۳۵ میلیارد ریال در قالب هفت واحد تجاری و ۱۲۴ 
واحد مسکونی است. این مجموعه که در شمالی ترین نقطه شهر 
و در مجاورت پارک ۸۵ هکتاری فدک قرار گرفته است مزایای 
بزرگی از جهت مراکز بزرگ تجاری، تفریحی، ورزشی، درمانی و 
خدماتی برای ساکنین و سرمایه گذاران به همراه دارد. همچنین 
این پروژه به واسطه روش های نوین ساخت از امکاناتی همچون 
سهولت در دسترسی بزرگراه ها، افزایش فضای مفید قابل استفاده، 

مقاومت در برابر زلزله و آتش سوزی برخوردار بوده است.
Á  نرگس امکان خرید واحدهای مجموعه گل 

واقع در منطقه ۵
علی مدرس هاشمی، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری مسکن 
زاینده رود  جزئیات مجموعه مسکونی گل نرگس برشمرد و بیان 

داشت: این مجموعه مسکونی با مساحت ۱۱ هزار و ۳۹۹ مترمربع 
با ۴۷ هزار و ۹۸۷ مترمربع زیربنا دارای هشت طبقه و ۲۱۵ واحد 
است و به دستور بانک مسکن برای کمک کردن به مردم در حین 

ساخت نیز امکان فروش واحدها به صورت اقساطی وجود دارد.
Á ایجاد پارکینگ 7 طبقه مجموعه اداری غدیر

پارکینگ  و  اداری  هادی سعادت نیا، سرمایه گذار مجموعه 
عمومی مجتمع اداری غدیر نیز در مورد این پروژه بیان داشت:  
مصالح به کار رفته در این پروژه شامل آجر بزرگ و آجر سنتی در 
قوس نما به همراه بتن اکسپوز در بدنه، کف و سقف است که باعث 
پایداری و تجدید پذیر بودن این ساختمان متناسب با استاندارد 
ساختمان های سبز است که با ۱۳ واحد تجاری و اداری و ۲۴۵ 
فضا برای پارک خودرو در هفت طبقه، با متراژ حدودی ۱۳ هزار 

مترمربع در حال ساخت است.
Á  مجموعه تجاری و پارکینگ ماهان؛ نیاز مردم

منطقه 1۴
مسعود نوروزی، سرمایه گذار مجموعه ماهان زینبیه اصفهان 
در مورد جزئیات این مجموعه تجاری اظهار کرد: مجموعه تجاری 
ماهان یکی از نیازهای بزرگ و ضروری مردم منطقه ۱۴ بوده 
است که در قالب مجموعه تجاری و پارکینگ در مقابل حضرت 
زینبیه )س( اصفهان واقع شده و در مساحت دو هزار و ۴۳۵ 
مترمربع با زیربنا ۱۱ هزار و ۸۲۷ مترمربع در پنج طبقه در آینده 

نزدیک به بهره برداری خواهد رسید.

رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان گفت: پـروژه گذر 
آقانـور ا... نجفـی اقـدام ارزنـده ای بـرای کمک بـه بازآفرینی، 
نوسـازی و بهسـازی بافـت شـرق میـدان امـام )ره(، تثبیـت 
جمعیت سـکنه آن محل و رفع هرگونـه نگرانی درباره تعرض 

به ایـن میدان اسـت.
محمـد نورصالحی با اشـاره به اهمیـت بافت های تاریخی 
شـهر اصفهـان بـه ایمنـا گفـت: اصفهـان یکی از شـهرهای 
ممتـاز دنیـا بـه شـمار مـی رود کـه بیشـترین آثـار تاریخـی 

ثبت شـده ایـران را دارا اسـت.
او افـزود: اصـل و نفـس پرداختـن به بافت تاریخـی، ارتقا، 
احیـا، توجـه و بازگردانـدن زندگـی در آن بافت هـا و نجـات از 
متروکه شـدن آن اسـت کـه در درجه اول ایـن وظیفه بر عهده 
سـازمان میـراث فرهنگـی در حـوزه کلان دولـت و مدیریـت 

شـهری بـه عنوان متولی کل شـهر اسـت.
رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان ادامه داد: از ابتدای 
دوره ششـم مدیریـت شـهری تصمیم داشـتیم بـرای این امر 
معاونتـی در شـهرداری تعییـن کنیم، امـا سـازوکارهای اداری 

اجـازه نمـی داد، بنابرایـن باید سـاختارهای موجـود را در بافت 
تاریخـی فعـال کنیم که سـازمان نوسـازی و بهسـازی شـهر 

اصفهـان ایـن وظیفـه را بر عهده داشـته و قـرار اسـت از این 
پـس قوی تـر و فعال تر باشـد. نورصالحی با بیان اینکـه پروژه 

گـذر آقانـور ا... نجفـی مصوبـه طرح هـای تفصیلـی را از قبل 
داشـت و در بازنگـری ایـن طـرح نیـز بر اجـرای پـروژه تأکید 
شـده بـود، اضافه کـرد: برخـی افراد بـه دلیل نگرانـی از تأثیر 
منفـی اجـرای این پـروژه برای میدان امـام )ره( بـا اجرای این 
طـرح مخالف بودند تا سـرانجام سـیر قانونـی و اداری انجام و 
میـراث فرهنگـی آن را تأییـد کرد و بـه نحو خوبی بازسـازی 
شـد. او خاطرنشـان کـرد: نگرانـی سـازمان میـراث فرهنگی 
تبدیـل شـدن گذر آقانـورا... نجفی به معبر پرتردد شـهری بود 
کـه ایـن اتفاق نیفتاد. رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان 
گفـت: پروژه گذر آقانـور ا... نجفی اقـدام ارزنده ای برای کمک 
به بازآفرینی، نوسـازی و بهسازی بافت شـرق میدان امام )ره(، 
تثبیـت جمعیت سـکنه آن محل و رفع هرگونـه نگرانی درباره 

تعـرض بـه این میدان اسـت.
او عنـوان کـرد: گـذر آقانـور ا... نجفـی نمونه ای اسـت که 
امیدواریـم بـا حمایـت مسـئولان شـهر و اسـتان بتواند تکثیر 
شـود و توجه و تمرکز شـهرداری بر بافت های تاریخی بیشـتر 

از قبل شـود.

ضرورت مقاوم سازی 10 درصد 
از مدارس تیران و کرون

معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت اداره آموزش وپرورش 
تیران و کرون با اشاره به وجود بیش از ۱۱۰ آموزشگاه در این 
شهرستان گفت: نزدیک به ۱۰ درصد مدارس این شهرستان 

در اولویت مقاوم سازی و بهسازی است.
بهنام فدایی با بیان اینکه ۴۰ مدرسه تیران و کرون دارای 
قدمت بیش از ۳۰ سال است، به ایسنا گفت: نزدیک به ۱۰ 
درصد از کل مدارس به دلیل فرسودگی و قدمت بالا نیازمند 

مقاوم سازی و یا تخریب و احداث ساختمان جدید است.
او افزود: پایش ایمنی مدارس دارای اولویت در قالب کمیته 
بررسی ایمنی ساختمان های عمومی شهرستان تیران و کرون 

انجام شده تا تدابیر لازم برای آنها انجام شود.
معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت اداره آموزش وپرورش 
تیران و کرون با اشاره به اینکه تا قبل از سال ۱۳۹۸ نیمی از 
مدارس این شهرستان وضعیت خوبی نداشتند، تصریح کرد: با 
کمک خیران و شکل گیری نهضت مدرسه سازی احداث ۵۰ 

مدرسه در دستور کار قرار گرفت.
محیط  تأمین  در  مهمی  نقش  اقدام  این  داد:  ادامه  او 
آموزشی و فرسودگی مدارس داشت که جریان احداث مدرسه 

همچنان ادامه دارد.
توسعه  مدرسه،  احداث  بر  علاوه  کرد:  اضافه  فدایی 
محیط های آموزشی انجام شده و نیاز کلاس و یا سالن های 

نمازخانه آنها حل شده است.
او مشارکت خانواده ها و خیران را در توسعه مدرسه سازی 
مهم خواند و گفت: افراد به سهم خود برای مدرسه سازی 
همکاری کرده اند و اداره کل نوسازی و تجهیز مدارس نیز در 

تکمیل و بهره برداری نقش خود را ایفا کرده است.
معاون آموزش وپرورش تیران و کرون از خیران و مردم 
رفع  در  را  آموزش وپرورش  تا  خواست  شهرها  و  روستاها 
نیازهای آموزشی یاری کنند که ثمرات این همکاری در رشد 

علمی و پیشرفت نسل آینده مشهود خواهد بود.
به گفته او بسیاری از دانش آموزان در همین مدارس 
به جایگاه های بلند علمی رسیده اند و منشأ خدمت به جامعه 
شده اند که اگر مدرسه در محل سکونت آن ها نبود، شاید به 
این جایگاه نمی رسیدند و خیران در این خدمات و پاداش آن 

شریک هستند.
فدایی، همکاری دستگاه های اداری در صدور مجوز و 
تسهیل شرایط احداث ساختمان های آموزشی را مهم خواند 
و گفت: نهضت مدرسه در تیران و کرون جریانی از هم افزایی 

همه بخش ها و مردم برای آینده جامعه است.

وقوع طلاق در دو سوم 
ازدواج های شاهین شهر

ازدواج های  سوم  دو  گفت:  شاهین شهر  امام جمعه 
شاهین شهر به طلاق رسیده و نسبت به این معضل اجتماعی 
خیلی انتقاد داریم و داشته ایم اما مسئولان تاکنون در این زمینه 

هنوز ورود جدی نداشته اند.
به گزارش  مهر، حجت الاسلام قاسم باقریان اظهار کرد: 
ما به شدت موافق انتقاد هستیم و از آن استقبال می کنیم، 
چرا که جامعه ای زنده است که در آن انتقاد و مطالبه گری 

وجود داشته باشد.
او افزود: دفتر امام جمعه شاهین شهر اذعان همگان است و 
انتظار داریم اقشار مختلف مردم جامعه هر نوع انتقاد، پیشنهاد 

یا مطالبه گری دارند می توانند آن را به دفتر ما منتقل کنند.
امام جمعه شاهین شهر تصریح کرد: همان گونه مقام معظم 
رهبری خطاب به مسئولان فرمودند در جمهوری اسلامی 
هرکجا قرار گرفته اید همان جا را مرکز دنیا بدانید و آگاه باشید 
همه کارها به شما متوجه است. به همین خاطر ما این فرمایش 

مهم را نصب العین خود قرار داده ایم.
او با بیان اینکه امروز رسانه بخش جدایی ناپذیر جامعه 
است، بیان داشت: امروز رسانه ها نقش تأثیرگذاری در روند 
رشد و توسعه کشور دارد. به همین خاطر نقش رسانه یک 

نقش مهم است.
حجت الاسلام باقریان با بیان اینکه انتقاد می تواند برای 
مدتی تخریب زا باشد و از طرف دیگر هم می تواند جامعه را به 
سمت شادابی سوق دهد، گفت: امروز شاهد هستیم نزدیک به 
دو سوم ازدواج های شاهین شهر به سمت طلاق کشیده شده و 
نسبت به این معضل اجتماعی خیلی انتقاد داریم و داشته ایم، اما 
با وجود این همه مطالبه گری مسئولان تاکنون در این زمینه و 

سایر زمینه ها اقدامات مؤثری انجام نداده اند.
او با تأکید بر اینکه به دنبال انتقاد و مطالبه گری هستیم 
انتظار  رسانه  اصحاب  از  بنابراین  داد:  ادامه  تخریب،  نه  و 
داریم که به درستی و در چهارچوب قانون در قالب گزارش، 
یادداشت و اخبار خوب این مسائل و مشکلات شاهین شهر را 
در حوزه های مختلف مطالبه گری کنند و ما از این اقدامات 

مطالبه گرانه حمایت می کنیم.

توزیع ۵00 بسته معیشتی بین 
نیازمندان اردستان

به گفته فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی اردستان ۵۰۰ بسته معیشتی به ارزش سه میلیارد و 
۲۵۰ میلیون ریال روز گذشته بین نیازمندان این شهرستان 
توزیع شد. سرهنگ روح ا... صنعتکار به ایرنا گفت: این بسته ها 
شامل برنج، روغن مایع، ماکارونی و رب گوجه است و ارزش 

ریالی هر بسته ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار ریال است.
او اظهار کرد: علاوه بر توزیع بسته های معیشتی در این 
ایام ۶۰۰ پرس غذای گرم به ارزش هر پرس ۷۰۰ هزار ریال 
در حوزه های بسیج تهیه و درب خانه های نیازمندان تحویل 
شده است.  سرهنگ صنعتکار گفت: به مناسبت شب یلدا و 
برای کمک به شادابی و نشاط خانواده های نیازمند بن یلدایی 
شامل؛ آجیل، میوه، گوشت و پوشاک به ارزش ۲ میلیارد و 
۹۰۰ میلیون ریال تهیه شده، در اختیار این خانواده قرارداده شد 

تا شب یلدای خاطره انگیزی داشته باشند.

  شهر   استان

اشتراک تجربیات آتش نشانی  
شهرهای خواهرخوانده  اصفهان

رئیس اداره برنامه ریزی و توســعه سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شــهرداری اصفهان گفت: تمام موارد مطرح 
شده در جلســات وبیناری با مسئول آتش نشانی شهرهای 
خواهرخوانــده اصفهان را در راســتای مدیریت دانش برای 
همکاران خود در سراســر کشور به اشتراک می گذاریم. امید 
باقری به ایمنا گفت: در راستای موضوع الگوبرداری از سایر 
کشورها در مباحث آموزش، پیشگیری و عملیات های سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان، فعالیت های 
آتش نشانی سایر شــهرهای جهان را رصد و بررسی کردیم 
که چه مواردی را می توانیم برای موفقیت هر چه بیشــتر در 
عملیات ها، پیشــگیری از حوادث احتمالــی و کاهش زمان 

رسیدن به محل حریق و حوادث در دستور کار قرار دهیم.
او با بیان اینکه نخستین جلسه وبیناری استفاده از تجربیات 
سایر شهرهای جهان با حضور برخط مسئول آتش نشانی شهر 
شیان کشــور چین برگزار شد، افزود: موارد و مطالعات انجام 
شده در شیان را بررسی کردیم و اطلاعات موردنیاز را از این 
مسئول سؤال کردیم. رئیس اداره برنامه ریزی و توسعه سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان با بیان اینکه 
در این جلسه وبیناری سؤالاتی از سوی مسئول آتش نشانی 
شهر شیان مطرح و به طور کامل پاسخ داده شد، خاطرنشان 
کرد: در مواردی همچون آزمایشگاه علت یابی حریق که برای 
نخستین بار در غرب آســیا راه اندازی شد و ارزیابی ریسک 
بناهای تاریخی که با حضور نماینده یونسکو در نصف جهان 
انجام شده است نیز این سازمان پیشرو بوده است که مسائل 
مربوطه موردبحث قرار گرفت و امیدواریم آن ها از تجربیات 
این کلان شهر اســتفاده کنند. باقری با بیان اینکه مدیریت 
فناوری در ســازمان آتش نشانی اصفهان مستقر شده است، 
تأکید کرد: با توجه به اینکه »آتشــپاد دوم ابراهیم مطلبی« 
دبیر آتش نشانی های مجمع کلان شهرهای ایران است، تمام 
تجربیات و نوآوری های مطرح شده در این گونه جلسات را در 
راستای مدیریت دانش برای همکاران خود از طریق مجمع 
کلان شهرها و سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور در 
سراسر کشور به اشتراک می گذاریم. او اضافه کرد: برای مرحله 
بعدی نیز ارتباط با شــهر فلورانس ایتالیا را در دستور کار قرار 

داده ایم.

آموزش چهره به چهره تفکیک 
زباله در منطقه ۲ اصفهان

بــه گفته مدیر منطقه دو شــهرداری اصفهــان در این 
منطقــه آموزش های چهره به چهره در منازل برای تفکیک 
زباله از مبدأ به همراه توزیع تقویم و بروشور، صدور اخطاریه 
و برچسب گذاری زباله های خارج نوبت و بارگیری نکردن در 
معابر فرعی گذاشته شده است. محمدرضا طبیبی با بیان اینکه 
بسترهای مختلفی برای تفکیک زباله از مبدأ برای شهروندان 

این منطقه فراهم شده است، 
به ایمنا گفت: در منطقه دو شهرداری اصفهان آموزش های 
چهره به چهره در منازل برای تفکیک زباله از مبدأ گذاشته شده 
است که کارشناس مربوطه با حضور در محلات آموزش های 
لازم را به ویــژه به زنان خانه دار ارائــه می دهد. او افزود: این 
آموزش به همراه توزیع تقویم و بروشــور، صدور اخطاریه و 
برچســب گذاری زباله های خارج نوبت و بارگیری نکردن در 
معابر فرعی بوده اســت. مدیر منطقه دو شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: در این عرصه نیازمند مشــارکت شــهروندان 
هستیم و لازم است برای تحقق این مهم تمام شهروندان در 
حوزه مدیریت پسماند مشارکت کنند تا محیط زیست و شهر 
سالم بماند. طبیبی تأکید کرد: از شهروندان ساکن منطقه دو 
درخواست می شــود تا در تفکیک زباله از مبدأ و جدا کردن 
پسماند خشک، قابل بازیافت و پسماند تر از محل مبدأ یعنی 
منازل خود اقدام کنند و در این زمینه با شهرداری مشارکت 
داشته باشند. او گفت: در این منطقه به طور متوسط روزانه بیش 
از ۳۰ تن پسماند تر جمع آوری می شود که به منظور مشارکت 
شــهروندان در اجرای هرچه بهتر آن است. مدیر منطقه دو 
شــهرداری اصفهان اضافه کرد: طبق برنامه از پیش تعیین 
شده هر شب زباله ها در معابر اصلی این منطقه توسط پاکبانان 
جمع آوری و نظافت تمام خیابان های اصلی و فرعی به صورت 
روزانه انجام می شود، اما بااین وجود بنرهای آموزش مدیریت 
پسماند و طرح زوج و فرد در محلات به منظور اطلاع رسانی به 

شهروندان نصب شده است.

آغاز نصب پلاک های هوشمند 
در منطقه 7 اصفهان

مدیر منطقه هفت شهرداری اصفهان با بیان اینکه طرح 
نصب پلاک های هوشمند منازل مسکونی این منطقه آغاز 
شــده اســت، گفت: اجرای این طرح به مدت شش ماه در 
منطقه ادامه خواهد داشــت. مهدی سلطان آقایی با اشاره به 
آغاز نصب پلاک های هوشمند روی منازل مسکونی منطقه 
هفت اصفهان به ایمنا گفت: این طرح که با همت معاونت 
برنامه ریزی و با همکاری سازمان زیباسازی شهرداری اصفهان 
به صورت هماهنگ در سطح شهر اصفهان در حال اجراست، 
به محدوده منطقه هفت وارد شده است و مجریان آن در حال 
نصب پلاک های منازل این منطقه هستند. او افزود: اجرای 
این طرح از سمت شمال منطقه آغاز و هم اکنون پلاک های 
منازل شهرک میلاد نصب شــده است و پلاک های منازل 
شهرک ولی عصر )عج( نیز در حال نصب است. مدیر منطقه 
هفت شهرداری اصفهان گفت: اجرای طرح نصب پلاک های 
هوشمند منازل مسکونی به مدت شش ماه در منطقه ادامه 
خواهد داشت و امیدواریم تا پایان خرداد سال آینده همه منازل 
منطقه دارای پلاک هوشمند خواهند شد. سلطان آقایی افزود: 
برای اجرای این طرح در ســطح منطقه بیش از ۶۵ میلیارد 
ریال اعتبار در نظر گرفته شده است. او تصریح کرد: در طول 
اجرای این طرح در حدود ۵۵ هزار واحد مسکونی در منطقه 
هفت دارای پلاک هوشمند می شوند و از خدمات آن بهره مند 

خواهند شد.

بیشترین آثار تاریخی ثبت شده کشور در اصفهان قرار دارد

هتل؛ نخستین اولویت شهر پرمسافر اصفهان

 

مینا عباسپور

از جزئیات 7 پروژه مشارکتی شهرداری اصفهان در سومین تور بازدید رسانه ای پرده برداری شد

بازگشت زندگی در سایه بازآفرینی

مشارکت 100 هزار نفر در پویش ملی سلامت کاشان

گذر آقانورا... نجفی سامان گرفت

رئیس مرکز بهداشت شهرستان کاشان، از مشارکت 
بیش از ۱۰۰ هزار نفر در پویش غربالگری فشارخون بالا 
و دیابت در شهرســتان کاشان خبر داد.  به گزارش  مهر، 
مسعود دهقانی با اشاره به آغاز این پویش از ۲۰ آبان ماه 
با هدف غربالگری پرفشاری خون و دیابت همه افراد ۱۸ 
سال و بالاتر اظهار داشت: ۱۰۱ هزار و ۳۲۶ نفر تاکنون در 
پویش ملی غربالگری دیابت و فشارخون بالا در شهرستان 
کاشان شرکت کردند. او ابراز داشت: از این تعداد سه هزار 
و ۵۲۰ نفر مشــکوک به فشــارخون جدید، هزار و ۴۲۶ 
مشکوک به دیابت جدید، ۱۵ هزار و ۶۴۲ نفر با سابقه قبلی 

ابتلا به فشارخون بالا و ۱۱ هزار و ۹۴۲ نفر با سابقه قبلی 
ابتلا به دیابت غربالگری و در مراکز خدمات جامع سلامت 
مرکز بهداشت شهرستان کاشان تحت پوشش مراقبت و 
درمان قرار گرفتند. رئیس مرکز بهداشت شهرستان کاشان 
تصریح کرد: برای کمک به تشخیص زودهنگام بیماری 
پرفشاری خون و دیابت در جامعه؛ وزارت بهداشت تصمیم 
به راه اندازی پویش ملی »غربالگری فشاری خون بالا و 
دیابت« در سنین بالای ۱۸ سال گرفت. او با تأکید بر اینکه 
بیماری های قلبی و عروقی از مهم ترین علل مرگ ومیر در 
جامعه محسوب می شود، گفت: بیماری فشارخون شرایطی 

را برای ایجاد بیماری های قلبی و عروقی فراهم می کند و 
سکته های مغزی نیز عمدتً با علل زمینه ای مثل فشارخون 
شکل می گیرد. دهقانی با بیان اینکه بسیاری از بیماری های 
قلبی و عروقی با پیشگیری قابل کنترل است، افزود: دیابت 
و قند بالا هم زمینه ساز بیماری های کلیوی، آسیب بافت 

قلبی و عروقی است.
او خاطرنشان کرد: از افراد بالای ۱۸ سال که تاکنون 
در این پویش شــرکت نکرده اند درخواســت می کنیم تا 
۱۵ دی ماه به مراکز خدمات جامع ســلامت، پایگاه ها و 

خانه های بهداشت شهرستان مراجعه کنند.

به گفته رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و 
بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان وضعیت آشفته ای 
در محور آقانورا... نجفی وجود داشت که در دوره ششم مدیریت 
شهری آن را سامان دادیم و این گذر شکل و شمایل خوبی 
پیدا کرد؛ البته این محور فقط برای دسترسی محلی روی عبور 

خودروها باز است.
رسول میرباقری به ایمنا گفت: شکایات فراوانی از سوی 
شهروندان ساکن در محدوده پروژه گذر آقانورا... نجفی به 
دلیل رها شدن و تکمیل نکردن آن چندین سال وجود داشت 

که علاوه بر آن به دلیل نزدیکی به میدان امام )ره( منظره 
زیبنده  عنوان  هیچ  به  که  می دیدند  را شهروندان  نازیبایی 
نصف جهان نبود. او افزود: گذر آقانورا... نجفی از نقاطی است که 
چندین سال بود شهروندان به دلیل تأخیر در اجرای آن، دچار 
مشکلاتی همچون گردوغبار و آسیب های اجتماعی شده بودند.

بافت  و  شهرسازی  معماری،  عمران،  کمیسیون  رئیس 
تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: در 
نهایت با پیگیری های انجام شده از سوی این کمیسیون، 
موضوع طراحی و مرمت دیواره ها و اجرای مبلمان شهری و 

کف سازی محور آقانور انجام شد. میرباقری اضافه کرد: طراحی 
گذر آقانورا... سال گذشته در سازمان نوسازی و بهسازی شهر 
اصفهان به شکل خوب و قابل قبولی از نظر قرارگیری در بافت 
تاریخی به دلیل همسایگی با میدان امام خمینی )ره( انجام و 

تعمیرات و مرمت دیواره ها و کف این محور انجام شد.
او افزود: وضعیت آشفته ای در محور آقانورا... نجفی وجود 
داشت که در این دوره آن را سامان دادیم و این گذر شکل و 
شمایل خوبی پیدا کرده که البته این محور فقط برای دسترسی 
محلی روی عبور خودروها باز است. رئیس کمیسیون عمران، 

معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر 
اصفهان با بیان اینکه اگر نتوانیم آسایش ساکنان بافت تاریخی 
را فراهم کنیم، تعداد کمی که در این بافت ساکن هستند نیز 
نقل مکان خواهند کرد، ادامه داد: لازم است سعی کنیم حیات 
و شرایط خوب زندگی را به شهروندان در این نقاط تاریخی 

بازگردانیم.
نظر  از  را  تاریخی  بافت های  هرچقدر  افزود:  میرباقری 
ظاهری مرمت کنیم، اما نتوانیم شهروندان را همچون خون 
در رگ های این بافت جاری کنیم، این پهنه ها آباد نخواهد شد.

اصفهان
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جامعه

  روی خط پلیس    کوتاه از کشور

خدمات پژوهشی خیریه پارکینسون در بیماری خاص
گروه جامعه| مدیرعامل انجمن خیریه پارکینســون با اشاره 
به اینکه ۱۱۰۰ نفر از سراســر کشور با این انجمن ارتباط برقرار 
کرده اند، گفت: هزینه مجموعه خدمات کلی پیش بینی شده برای 

هر بیمار به صورت ماهانه دو میلیون و ۵۰۰ تومان است.
به گزارش  ایمنا، علی قطبی در نشست خبری انجمن خیریه 
پارکینسون اظهار کرد: حدود ۲۰ ماه از تشکیل و آغاز فعالیت این 
انجمن می گذرد و طی این مدت، ۱۱۰۰ نفر از سراسر کشور با این 
انجمن ارتباط برقرار و حدود ۸۰۰ نفر نسبت به پر کردن فرم های 
مربوطه اقدام کرده اند. او با بیان اینکه هزینه مجموعه خدمات کلی 
پیش بینی شده برای هر بیمار به صورت ماهانه دو میلیون و ۵۰۰ 
تومان است، افزود: ورود تمام مؤسسات خیریه به عرصه فعالیت، 
مربوط به معیشــت بیماران و خانواده های آنها است. مدیرعامل 
انجمن خیریه پارکینسون با اشاره به وجه تمایز این خیریه با سایر 
خیریه ها، تصریح کرد: خیریه پارکینســون با توجه به فعالیت در 
عرصه بیماری خاص، فعالیت فعالی در حوزه پژوهشی دارد و تیمی 
در این انجمن پیگیر پژوهش، تحقیقات و آموزش هستند.   او با 
اشاره به موردتوجه بودن نیازهای بیماران و خانواده های آنها، ادامه 
داد: قیمت داروهای این بیماران طبق مصوب سازمان غذا و دارو 
است، اما اتفاق خوب این حوزه، قرار گرفتن بیماری پارکینسون در 
سبد حمایتی بیماران خاص است. قطبی با اشاره به اینکه برخی 
از داروهای این بیماران تحت پوشــش بیمه است، گفت: مبدأ و 
برنامه ریزی خیریه پارکینســون، تنها مربوط به اقدامات کمک 
درمانی است و پیش بینی های سالانه برای فعالیت های مرتبط در 

نظر گرفته می شود.
Á  نقش بی بدیل روان درمانی در افزایش کیفیت

زندگی بیماران پارکینسون
یک دکترای روانشناسی بالینی نیز در این نشست با تأکید بر 
نقش حمایتی و آموزشی مشاوره برای بیماران مبتلا به پارکینسون، 
گفت: مهارت هایی توسط روانشناس و مشاور به بیماران آموزش 
داده و با توجه به این مهارت ها، از تسریع روند پیشرفت بیماری تا 
حدودی پیشگیری می شود. محسن لعلی اظهار کرد: درمان های 
اولیه بیماری های عصبی روان شناختی مانند پارکینسون، ام اس، 
صرع یا آلزایمر، درمان های دارویی است و نمی توان ادعا داشت که 

درمان اولیه این بیماری ها، درمان های روان شناختی است.
او افــزود: درمان های روان شــناختی جایگاه حمایتی از این 
بیمــاران دارد و با توجه به اینکه اختــلالات همگون از جمله 
افســردگی، اضطراب و چالش های عاطفی برای بیماران پدید 
می آید، مشــاوره و روان درمانی می تواند نقش مهمی در حمایت 
از بیماران داشته باشد. این دکترای روانشناسی با اشاره به اینکه 
تشکیل انجمن خیریه پارکینسون و فعالیت مشارکتی آن گامی 
مثبت تلقی می شود، تصریح کرد: در این انجمن، طی روند تکمیل 

درمان بیماری پارکینسون، از درمان کلی نگر استفاده می شود.
او با اشاره به اینکه قشر هدف روانشناس و مشاور در حیطه 

حمایتی بیمار و خانواده او هستند، ادامه داد: روان درمانی و مشاوره 
در درمان پارکینســون و سایر اختلالات مشابه آن منجر به بالا 
بردن کیفیت زندگی آنها می شود. لعلی با بیان اینکه گاهی خانواده 
می تواند همراه و یاری دهنده اصلی بیماران باشد، گفت: آموزش 
مهارت هــای زندگی و اجتماعی به بیمار و خانــواده او از جمله 
اولویت هایی است که در بحث روان درمانی مدنظر قرار می گیرد. او 
اضافه کرد: بعضی از رویکردهای درمانی از جمله درمان شناختی 
رفتــاری، ذهن آگاهی و درمان مبتلا بر پذیرش، از رویکردهای 
درمانی هستند که در درمان پارکینسون و سایر اختلالات مشابه 
عصبی شــناختی کاربرد فراوانی دارند. این دکترای روانشناسی 
بالینی با تأکید بر نقش حمایتی و آموزشی مشاوره برای بیماران 
مبتلا به پارکینسون، اظهار کرد: مهارت هایی توسط روانشناس 
و مشــاور به بیماران آموزش داده و با توجه به این مهارت ها، از 
تسریع روند پیشرفت بیماری تا حدودی پیشگیری می شود. او با 
بیان اینکه اعتقاد بر این است که روان درمانی ها باید در خدمت 
دارودرمانی بیماری پارکینسون باشد، افزود: بر اساس پژوهش های 
انجام شده در سراسر جهان، تأثیر روان درمانی برای این بیماران 
بدون انکار و مشاور نمی تواند بر اختلالات حرکتی بیماری تأثیر 
مستقیم بگذارد، اما تأثیر روان درمانی بر کیفیت زندگی بیماران 

بسیار مشهود ارزیابی شده است
Á  برگزاری دورهمی ها موجب ایجاد حس خود

ارزشمندی و امیدواری در خانواده است
روانشناس و مشاور خانواده نیز بیان داشت: با جشن و شادی 
و دورهمی در مناسبت های ملی و مذهبی و فرهنگی چراغ امید 
و توکل در خانواده روشــن می شود و توجه به پذیرش رنج ها و 
دردها و حرکت به ســمت کمال دوچندان می شود، در شب یلدا 

دوری از تنهایی و انزوا و فزونی دورهمی ها موجب ایجاد احساس 
خود ارزشمندی و احترام متقابل می شود. فهیمه اسماعیلی والا با 
بیان اینکه شب یلدا بلندترین شب سال و یکی از مناسبت های 
زیبا و ســنتی ایرانیان است، این سنت دیرینه را خانواده ها از هر 
قومی و با هر زبانی در کشور پاس می دارند، اظهار کرد: دورهمی 
در خانواده ها، پذیرایی با انواع خوراکی های و میوه های زمستانی 
و غذاهای سنتی به همراه بیان تجربه ها، خاطره های بزرگ ترها، 
گرفتن فال حافظ و شاهنامه خوانی شادمانه به استقبال فصل سرما 
می روند، همچنین یلدا همان طور که از نامش مشــخص است، 
زایش را در بر دارد، زایش انسانی دیگر برای فردا، برای فردایی پر 
از امید و انگیزه ای که از شنیدن تجربیات و خاطرات بزرگترها در 
او جوانه زده است. او با اشاره به اینکه خانواده نقش مهمی در بقای 
جامعه دارد و کمتر نهاد اجتماعی را شاهد هستیم که در آن هر 
پنج سطح سلسله نیازهای هرم مزلو از جمله نیازهای فیزیولوژیکی 
)مانند غذا و پوشاک(، نیازهای ایمنی )مانند امنیت شغلی(، نیازهای 
عشق و تعلق )مانند دوستی ها(، نیاز به احترام )مانند جایگاه و مقام( 
و نیاز به شــکوفایی مانند خانواده در آن رفع شود، افزود: فرد در 
خانواده با برآورده شدن نیازهای زیستی و فیزیکی، اعتماد و امنیت، 
عشق و تعلق به جمع و احساس احترام، عزت و ارزش به ترقی و 
موفقیت، به خودشکوفایی می رسد، با برآورده شدن این نیازها در 
بستری سالم و ایمن و به شکلی درست و اصولی، انسان احساس 
رضایت درونی را تجربه می کند، نیازهای زیستی از اساسی ترین 
نیازها است که اولین بار و حتی در بیشتر مواقع در خانواده برآورده 
می شــود که در این راستا شب یلدا همچون دیگر رسوم ایرانی 
توجه همه جانبه به این نیازها دارد و در گردهمایی شب یلدا با رفع 
تک تک این سلســله نیازها سلامت روان و نشاط و شادی و به 

دنبال آن رشد و شکوفایی و رضایت مندی افراد را شاهد خواهیم 
بود. روانشناس و مشاور خانواده ادامه داد: نیاز به امنیت و آرامش، 
احساس تعلق خاطر و مشارکت و روابط بین فردی نیاز به احترام 
گذاشتن و احساس عزت و اعتبار داشتن و در ادامه نیاز به موفقیت 
و رشد و شــکوفایی تمام این موارد انگیزه ای برای ادامه زندگی 
فردی و معنابخشی به زندگی است و باید هسته اولیه آن در خانواده 
برآورده شــود تا فرد احساس رضایت داشته باشد. او اضافه کرد: 
ایرانیان از گذشته تا امروز مناسبت های مختلف را گرامی می داشتند 
تا نشاط، شــادی و ایجاد سلامت روح و روان در جامعه افزایش 
یابد، لذا در مسیر زندگی، با پاسداشت جشن ها، مناسبت ها، مراسم، 
آداب رســوم و اعیاد در کنار اقوام و دوستان در بستر خانواده که 
مهم ترین بستر رشد انسان است با عبور از رنج ها و دردها می توان 
به نشاط و سلامت روان دست یافت. اسماعیلی والا تصریح کرد: 
با جشن و شادی و دورهمی در اعیاد و مناسبت های ملی و مذهبی 
و فرهنگی چراغ امید و توکل در خانواده روشن می شود و توجه به 
پذیرش رنج ها و دردها و حرکت به سمت کمال دوچندان می شود، 
در شب یلدا دوری از تنهایی و انزوا و فزونی دورهمی ها و ارتباطات 
و گفت وگو، باعث ایجاد احساس خود ارزشمندی و احترام متقابل 
می شــود. او تأکید کرد: فرزندان خانواده در یلدا رســم زندگی را 
می آموزند. با دیدن حمایت عاطفی اعضای خانواده از یکدیگر در 
گذشته ها و اکنون، پیوندهای اجتماعی خود را با جامعه محکم تر 
می کنند، این پیوندها امید به مقاومت در برابر چالش های سخت 
و آسان زندگی را در وجود آنها شکوفا می کند و انتظاراتشان نیز از 
زندگی تعدیل شده و باعث سلامت روان آنها می شود، یلدا و دیگر 
مناسبت ها، درس مشارکت، همدلی، مهربانی و شفقت، تاب آوری 

و شادی واقعی را به ارمغان می آورد.

انهدام باند مخوف زورگیری از 
زنان کهن سال

گـروه جامعـه: بـه گفتـه رئیـس پلیـس آگاهـی 
فرماندهـی انتظامـی اسـتان اعضـای بانـد ۴ نفـره ای 
کـه ۲۰ میلیـارد ریـال طلاجـات را از زنـان کهن سـال 
زورگیـری کـرده و متـواری شـده بودنـد در عملیـات 
مشـترک کارآگاهـان این پلیس و پلیس آگاهی اسـتان 

همدان دسـتگیر شـدند.
سـرهنگ حسـین ترکیـان بیـان داشـت: در پـی 
شـکایت چندیـن نفـر از خانم هـای مسـن اصفهانـی 
مبنـی بر اینکه چنـد مرد و یک زن جوان گوشـی تلفن 
همـراه و طلاجات آنان را به زور سـرقت کردند موضوع 
بـه صورت ویـژه در دسـتور کار کارآگاهـان اداره مبارزه 
بـا سـرقت های به عنف پلیـس آگاهی اسـتان اصفهان 

قـرار گرفت.
او بـا بیـان اینکـه سـرقت های مذکور باعـث ایجاد 
ترس و نگرانی در بین زنان کهن سـال و سـالمند شـده 
بـود افزود: مال باختگان در تحقیقات انجام شـده عنوان 
کردند که متهمان ۴ نفر شـامل ۳ مـرد و یک زن بودند 
کـه بـه وسـیله خودرویـی تحت پوشـش مسـافرکش 
آنهـا را سـوار کـرده و در بیـن راه با تهدید سـلاح سـرد 

طلاجاتشـان را گرفتـه و آنها را پیـاده می کردند.
یکـی از مال باختـگان که زنی سـالخورده بود گفت: 
کنـار خیابـان ایسـتاده بودم و منتظر تاکسـی بـودم که 
یک دفعـه یـک خـودروی مسـافرکش کنـارم توقـف 
کـرد یـک مـرد جلو و یـک زن هـم عقب خـودرو بود، 
همه چیز طبیعی به نظر می رسـید من هم سـوار شـدم، 
سـر چهارراه موردنظر که رسـیدیم گفتم همین جا پیاده 
می شـوم امـا راننـده گفـت: اینجـا نمی شـود و بعـد بـا 
چشـم هایش اشـاره ای بـه زنـی کـه عقب نشسـته بود 
کـرد و او هـم بـا دسـتش سـرم را پایین کشـید و یک 
چاقـو را روی گلویـم گذاشـت و بعـد هرچـه انگشـتر و 
النگـوی طـلا داشـتم را از مـن گرفـت و بعد مـرا پیاده 
کـرده و با سـرعت فرار کـرد. من از ترس بی حال شـده 
و روی زمیـن افتـادم تـا اینکـه مـردم دورم را گرفتند و 
برایـم آب آوردند و گفتند برو کلانتری و حتما شـکایت 

کـن دزدهـا گیـر می افتند.
رئیـس پلیـس آگاهی اسـتان اصفهـان ادامـه داد: از 
آنجـا کـه هرکـدام از مال باختگان مشـخصات متفاوتی 
از متهمـان و خودروهایی که سـوار شـده بودنـد را ارائه 
می کردنـد کار شناسـایی  بانـد مذکـور  کمـی سـخت 
شـده بـود و نشـان مـی داد کـه کارآگاهـان بـا افـرادی 
حرفـه ای روبـرو هسـتند که هر بـار با یک نـوع خودرو 
بـه شـکار طعمه های خـود در سـطح شـهر می پردازند.

در  تحقیقـات  داشـت:  اظهـار  ترکیـان  سـرهنگ 
خصـوص ایـن پرونده با دقـت و ظرافت خاصـی دنبال 
می شـد تـا اینکـه سـرانجام کارآگاهـان سـرنخ هایی 
از حضـور متهمـان در شـهر همدان بـه دسـت آورده و 
بلافاصلـه طـی هماهنگـی بـا مرجـع قضائـی بـه این 
شـهر رفته و در عملیاتی منسـجم و ضربتی با همکاری 
کارآگاهـان پلیـس آگاهـی اسـتان همدان هـر ۴ متهم 
کـه بـرای انجام سـرقت های مشـابه به این شـهر رفته 
بودند را در مخفیگاهشـان دسـتگیر و به استان اصفهان 

منتقـل کردند.
ایـن مقـام انتظامـی با بیـان اینکه متهمـان همگی 
غیربومـی و اهـل یکـی از اسـتان های غربـی کشـور 
هسـتند گفت: سردسـته این باند فردی سـابقه دار است 
کـه به همراه همسـر و ۲ دوسـت خود اقـدام به طراحی 
و اجرایـی کـردن نقشـه سـرقت از زنـان کهن سـال را 

اسـت. می کرده 
رئیـس پلیس آگاهـی اسـتان اصفهان خاطرنشـان 
کـرد: متهمـان در تحقیقـات انجـام شـده بـه ۱۱ فقره 
زورگیری گوشـی تلفـن همراه و طلاجـات و همچنین 
۷ فقـره قاپ زنـی از شـهروندان در شـهرهای اصفهان، 
خمینی شـهر و فلاورجـان اعتـراف کردنـد کـه ارزش 
امـوال به سـرقت رفته توسـط آنـان بالغ بـر ۲۰ میلیارد 

ریـال بوده اسـت.

کشف ۵0 میلیارد ریال اموال 
مسروقه در اصفهان

گروه جامعه: فرمانده انتظامی شهرسـتان كاشـان از 
انهـدام بانـد ۶ نفره سـارقان مغازه های این شهرسـتان 
خبـر داد و گفـت:۵۰ میلیـارد ریـال امـوال مسـروقه از 

مخفیگاه متهمان کشـف شـد.
سـرهنگ ایـرج كاكاوند اظهـار داشـت: در پی وقوع 
چنـد فقره سـرقت امـوال برخی از واحدهـای صنفی در 
سـطح شهرسـتان با شـیوه و شـگردی خاص، بررسـی 
موضـوع  بـرای شناسـایی و دسـتگیری عامـلان ایـن 
سـرقت ها بـه صـورت ویـژه در دسـتور كار کارآگاهـان 

پلیـس قـرار گرفت.
او در ادامـه گفـت: كارآگاهـان پلیـس آگاهـی ایـن 
فرماندهـی بـا انجـام یـك سـری اقدامـات تخصصی 
و میدانـی و كار شـبانه روزی موفـق شـدند بانـد ۶ نفره 
سـارقان را شناسـایی و طی هماهنگی با مرجع قضائی 
متهمـان را در یك عملیات کاملا هماهنگ پلیسـی در 

مخفیگاهشان دسـتگیر كنند.
فرمانـده انتظامی شهرسـتان کاشـان با بیـان اینکه 
مال خـر ایـن پرونـده نیـز شناسـایی و دسـتگیر شـد، 
تصریـح كـرد: در بازرسـی از مخفیـگاه متهمـان اموال 
مسـروقه زیـادی بـه ارزش بیـش از ۵۰ میلیـارد ریـال 

شد. كشـف 
سـرهنگ كاكاونـد خاطرنشـان کـرد: متهمـان در 
تحقیقـات تکمیلـی پلیس به ۵ فقره سـرقت مغـازه در 
سـطح شـهر كاشـان اعتراف كردند که پس از تشکیل 
پرونـده بـرای انجـام اقدامـات قانونی بـه مرجع قضائی 

تحویل داده شـدند.

مهروموم خانه های قرمز 
بازدارندگی بازم را نداشته 

است
 

بنـا بـه اعتقاد یـک تحلیل گـر حـوزه اعتیاد، مبـارزه 
همـه  هم زمـان  ورود  و  هماهنگـی  مخـدر  مـواد  بـا 
و  برنامه ریـزی  تـا  می طلبـد  را  متولـی  دسـتگاه های 
طرح هـای در دسـت اجرا به موفقیت و تأثیرگـذاری لازم 

برسد.
سـعید صفاتیـان به ایرنا گفـت: طرح هایی کـه برای 
مقابلـه بـا مصـرف مـواد مخـدر و معتـادان متجاهـر با 
عنوان شناسـایی و مهروموم خانه های پـلاک قرمز اجرا 
شـده، بازدارندگی لازم را که مسـئولان طـرح می کردند 

نداشـته است.
او یـادآور شـد: اگـر طرحـی بـرای اجـرا کـه چندین 
دسـتگاه متولی و مسـئول آن هسـتند، بدون هماهنگی 
بـا همه ایـن نهادها و لحاظ نظرات کارشناسـی آنها اجرا 
شـود، بـه نتیجه مطلوب نمی رسـد، بایـد نظر تخصصی 
دسـتگاه های مربوطـه را داشـت و بـرای اجـرای هـر 
طرحـی از آنهـا نیـز بهـره گرفـت امـا اغلـب یـک نهاد 
اجـرای برنامـه ای را خود بـه تنهایی عملیاتـی و اجرایی 
می کنـد کـه این رویـه نه فقـط در حوزه مـواد مخدر که 

هیچ بخشـی تأثیرگذار نیسـت.
صفاتیـان اظهـار داشـت: برای مبـارزه با مـواد مخدر 
همـه دسـتگاه های متولـی باید حضور داشـته باشـند و 
نظـرات آنـان نیز در اجـرای طرح های مختلـف دخیل و 
تأثیرگذار باشـد نه فقط آنکه در جلسـات نظرات شـنیده 

شـود و در عمـل بـه آنها توجهی نشـود
ایـن کارشـناس و تحلیل گـر حـوزه مـواد مخـدر بـا 
تأکیـد بر اینکه آسیب شناسـی برنامه های مبـارزه با مواد 
مخـدر را بایـد در ۲ سـطح قوانیـن و سیاسـت گذاری ها 
و حـوزه اجرایـی و عملیاتـی بررسـی کـرد، گفـت: در 
حـوزه اجرایی و عملیاتی سـه بخش نظامـی و انتظامی، 
پیشـگیری و درمـان به طورمعمول در دسـتور کار اسـت 
کـه به هرکـدام از این بخش ها نیز انتقاداتـی را می تواند 

کرد. وارد 
او خاطرنشـان کرد: طی سـال های متمادی و مستمر 
نیروهـای نظامـی و انتظامـی حجم چشـم گیری از مواد 
مخدر را کشـف می کنند اما سـؤالی که مطرح می شـود 
ایـن اسـت که آیا در پی این کشـفیات معتـادی به علت 
کمبـود مواد بـرای تـرک اعتیاد اقـدام کرده اسـت؟ این 
کشـفیات تأثیـری در کاهش یا افزایـش قیمت و عرضه 
مـواد مخـدر داشـته اسـت؟ زمانی که این شـاخص های 
کلان تغییـر نمی کند، گویـا مواد مخدر اضافه وارد شـده 
بـه کشـور کشـف شـده و آن میزانـی کـه بایـد مصرف 

شـود تغییری نداشـته و همچنان در دسـترس است.
صفاتیـان ادامـه داد: در حوزه پیشـگیری نیز برنامه ها 
موفـق نبودنـد چرا کـه در صورت توفیق آنهـا، باید تعداد 
معتـادان کاهـش می یافـت، سـن مصـرف مـواد مخدر 
کاهـش نمی یافـت و زنـان کمتـری درگیـر مصـرف 
مـواد مخدر می شـدند. ایـن کارشـناس و تحلیلگر حوزه 
مـواد مخـدر بـه انتقـادات وارد در حـوزه درمـان مصرف 
مـواد مخـدر نیز اشـاره کرد و گفـت: بیـش از ۹۵ درصد 
مسـئولیت درمـان معتـادان در کشـور بـر عهـده بخش 
خصوصـی اسـت، گویـا دولـت خـود را بـه نحـوی کنار 
کشـیده و هماهنگـی لازم را بـا این بخش ندارد، سـطح 
آموزش ضعیف و کار نظارت به سـختگیری برای مراکز 

تبدیل شـده اسـت.
او اضافـه کـرد: سـازمان غـذا و دارو به طور مسـتمر 
در حـال فشـار بـه مراکـز درمان سـوءمصرف مـواد که 
تعدادشـان بـه هفـت هـزار نفـر بـا پوشـش دهـی یک 
میلیون نفر می رسـد، اسـت؛ متادون و داروهـای درمانی 
را بـدون آنکـه پزشـکان در اختیار معتادان در حـال مداوا 
قـرار دهد، در اختیـار داروخانه ها قـرار داده و به این ترتیب 
از سـویی زمینـه ورود ایـن داروهـا بـه بـازار آزاد را ایجاد 
کـرده و از سـوی دیگـر ارتباط معتـاد به عنـوان بیمار با 
پزشـک را کـه روند درمـان را رصد می کـرد، قطع کرده 
اسـت و هـر ۲ ایـن اقدامـات هزینه هـای کلانـی را بـه 

بخـش درمان کشـور تحمیـل می کند.
صفاتیـان اذعان داشـت: نیـاز به تخت هـای درمانی 
برای بسـتری معتادان در حـال درمان داریـم درحالی که 
پروتکل های بسـیار سـختگیرانه بـرای راه انـدازی مراکز 
درمانـی پیش بینی شـده اسـت باید بـر اسـاس آن عمل 
کـرد، درحالی کـه روند درمـان اعتیاد نیسـت و فردبه فرد 
متفـاوت و هر شـخصی نیازمند شـیوه منحصـر به خود 
بـرای درمـان اسـت که باید متناسـب با وضعیـت معتاد 
آنهـا را در پیـش گرفـت. ایـن کارشـناس و تحلیلگـر 
حـوزه مـواد مخـدر در نقـد سیاسـت گذاری های کلان 
نیـز تأکیـد کـرد: در نـگاه بـه برنامه ریزی هـای کلان و 
سیاسـت گذاری ها بـرای مبارزه بـا مواد مخـدر، باید دید 
کـه طـی سـال های گذشـته چـه طرح هـا و برنامه های 
کلانـی در حـد ملـی در کشـور تدوین و اجرا شـده و چه 
ثمـری داشـته اسـت. او بـا بیـان اینکه طی چهار سـال 
گذشـته هیـچ اتفاقی در حـوزه کلان سیاسـت گذاری در 
بخـش مبـارزه بـا مـواد مخـدر رخ نـداده اسـت، اعـلام 
کـرد: سـالانه مواد مخـدر نزدیک به ۱۰ میلیـارد دلار به 
اقتصاد کشـور لطمـه می زند که ۳.۵ میلیـارد دلار هزینه 
مـواد مخدری اسـت که مصرف کننـدگان به قاچاقچیان 
می دهنـد و مابقـی نیز صـرف مقابله با مصـرف و توزیع 
و اجـرای برنامه هـا می شـود. صفاتیـان پیشـنهادی بـه 
رئیس جمهـور بـه عنـوان رئیس شـورای ملی مبـارزه با 
مـواد مخـدر ارائـه کرد و گفـت: طی جلسـه ای با حضور 
همـه دسـتگاه های متولی، از همـه این نهادهـا بخواهد 
کـه فقـط بـرای کاهـش ۱۰ درصـد از ایـن هزینـه ۱۰ 
میلیـارد دلاری برنامه ریزی و طرحی تدوین و اجرا کنند، 
اگـر ایـن اقـدام موفقیت آمیز بـود پس متوجه می شـوند 
که سیسـتم مبارزه با مـواد مخدر در کشـور موفق عمل 

. می کند

آنها فقط چهره گذشته شان را می خواهند

بیماران سوختگی؛ قانع به رفع نازیبایی

تأکید بر زبان فارسی در مهدهای کودک
بر اساس ضوابط، آموزش زبان خارجی در کودکستان ها تخلف است

رئیس بیمارســتان فوق تخصصی جراحی پلاستیک ۱۵ 
خرداد ضمن تشریح اقدامات درمانی که این مرکز برای بیماران 
دچار سوختگی ارائه می دهد، درعین حال با انتقاد از عدم پوشش 
بیمه ای اعمال جراحی ترمیمی بیماران سوخته، گفت: این در 
حالی است که بیمار سوخته به دلیل تغییر شدید بافت و صورت 
از لحاظ روانی نیز تحت فشار است و با این نوع اعمال در واقع او 
نمی خواهد زیباتر شود بلکه می خواهد به چهره قبل از سوختگی 

خود بازگردد.
دکتر مسعود یاوری همزمان با روز پیشگیری از سوختگی 
با اشــاره به اینکه حدود پنج درصد از مراجعات بیمارستان ۱۵ 
خرداد را بیماران دچار ســوختگی مزمن تشکیل می دهند، به 
ایسنا گفت: بیماران سوختگی به دو دسته حاد و مزمن تقسیم 
می شوند که موارد سوختگی حاد که باید اقدامات اولیه درمان 
سوختگی را دریافت کنند عمدتا به بیمارستان های تخصصی 
سوختگی از قبیل بیمارستان شهید مطهری تهران می روند و 
موارد سوختگی مزمن به ما مراجعه می کنند. او با بیان اینکه 
درمان سوختگی مزمن زمان بر است، تصریح کرد: کسانی که 
دچار سوختگی می شوند از نظر روحی و جسمی سالیان سال 

باید تحت کنترل باشند.
این جراح پلاستیک و ترمیمی با اشاره به اینکه بازسازی های 
بعد از مراحل حاد بیماری عمدتا در بیمارستان ۱۵ خرداد انجام 
می شــود، بیان کرد: در واقع سوختگی مزمن همان عوارض 
حاصل از ســوختگی حاد است که تا مدت ها با بیمار می ماند؛ 
به عنوان مثال کسی که دچار سوختگی در ناحیه دست شده 
باشد ممکن است به دلیل جمع شدن بافت و پوست دچار خم 
شــدن دســت و یا درصدی از کارافتادگی اندام شود که لازم 

است جراحی شود و یا ممکن است فرد در اثر سوختگی ناحیه 
صورت دچار نازیبایی و خارج شدن چهره اش از حالت طبیعی 
باشد که باید تحت جراحی پلاستیک قرار گیرد. mاو افزود: این 
مشکلات سوختگی مزمن مشتمل بر دو نوع هستند که یا مانع 
عملکرد اندام شده و یا سبب نازیبایی می شوند که درمان هر دو 

مورد در این مرکز انجام می شود.
یاوری با بیان اینکه عمده مراجعات به دلیل سوختگی با آتش 
است، تصریح کرد: بااین حال سوختگی الکتریکی به خصوص 
سوختگی با کابل های فشارقوی و یا سوختگی با اسید هم در 
این مرکز داریم. به طورکلی حدود ۵ تا ۷ درصد سوختگی ها به 

صورت الکتریکی هستند. او با اشاره به اینکه مراجعات سوختگی 
مزمن در بیمارستان ۱۵ خرداد عمدتا مردان هستند، اظهار کرد: 
در واقع ۷۰ درصد این بیماران را آقایان تشکیل می دهند. این 
فلوشیپ جراحی دست، تأکید کرد: سوختگی یا به قشر ضعیف 
جامعه مربوط می شــود و یا سبب ضعیف شدن افراد می شود؛ 
چراکه سوختگی یک بیماری مزمن است و میزان هزینه برای 
درمان آن خیلی بالا اســت. خوشبختانه درمان سوختگی حاد 
پوشش بیمه ای دارد؛ هرچند که تعرفه های آن مناسب نیست اما 
چالش بیماران مزمنِ سوختگی زمانی است که بخواهند جراحی 
پلاستیک ترمیمی انجام دهند. او افزود: بیمه ها انجام اعمال 

جراحی پلاستیک را جزو خدمات زیبایی محسوب کرده و برای 
آن پوشش بیمه ای قائل نمی شــوند و این در حالی است که 
فردی که دچار سوختگی شده است، به دلیل تغییر شدید بافت 
و صورت از لحاظ روانی هم تحت فشار است و با این نوع اعمال 
تنها می خواهد چهره عادی داشته باشد؛ درواقع او نمی خواهد 
زیباتر شــود بلکه می خواهد به چهره قبل از ســوختگی خود 
بازگردد.  رئیس بیمارستان فوق تخصصی جراحی پلاستیک 
۱۵ خرداد، ادامه داد: با توجه به زمان بر بودن درمان سوختگی 
مزمن و عدم کفایت پوشش بیمه ای، بیمار تحت فشار اقتصادی 
قرار می گیرد. امیدوارم روزی برســد که بیمه ها تمام اقدامات 

درمانی ترمیمی بیماران سوخته را پوشش دهند.
او افزود: در حال حاضر اگر بیمار سوختگی که به ما مراجعه 
کند و لازم باشد جراحی ترمیمی انجام دهد باید هزینه را با تعرفه 

آزاد بخش دولتی پرداخت کند.
به گفته او، عمده بیماران سوختگی مزمن این مرکز درمانی 

از سایر شهرها و استان ها هستند.
او در پاســخ به ســؤالی در خصوص روند کمک خیرین 
سلامت برای تقبل هزینه درمان های ترمیمی بیماران سوختگی 
مزمن، توضیح داد: یکی از مشکلات این است که بیمارستان 
ما به عنوان یک بیمارستان جراحی های زیبایی شناخته می شود 
و این در حالی اســت که کمتر از ۱۰ درصد اعمالی که انجام 
می دهیم صرفا زیبایی اســت و مابقی اقدامات درمانی و غیر 
زیبایی اســت. او تأکید کرد: بر این اساس چون بحث زیبایی 
پشت نام بیمارستان ما می آید، خیرین محترم تصور می کنند 
ما اینجا در حال دریافت هزینه های زیاد از بیماران صرفا زیبایی 

هستیم و به همین دلیل کمتر برای کمک به ما اقدام کرده اند.

وجه تمایزی که با سایر سمن های درمانی وجود دارد

رئیس سـازمان ملـی تعلیم و تربیت کـودک با تأکید بر 
زبـان فارسـی و پرهیز از آمـوزش زبـان و فرهنگ خارجی 
در کودکسـتان ها، گفـت: ممنوعیـت آمـوزش زبان هـای 
خارجـی در مـدارس موضوع جدیدی نیسـت و پیشـتر هم 
وجـود داشـته، بـر اسـاس ضوابـط آمـوزش زبـان خارجی 
و برگـزاری مراسـم هایی بـا ترویـج فرهنـگ خارجـی در 

مهدکودک هـا تخلف اسـت.
مجتبـی همتی فـر دربـاره علـت ممنوعیـت زبان هـای 
ممنوعیـت  گفـت:  ایرنـا  بـه  مهدکودک هـا  در  خارجـی 
آموزش زبان خارجی موضوعی جدید نیسـت و پیشـتر هم 
ایـن اقـدام مجـاز نبوده کـه ما بگوییـم اکنـون ممنوعیتی 

ایجاد شـده اسـت، مـا تأکید و یـادآوری می کنیـم که زبان 
خارجی در نظام آموزشـی یک سیاسـتی در قبـال آن وجود 

دارد کـه بایـد از دوره متوسـطه آغاز شـود.
او افـزود: بـر این اسـاس، آموزش زبان خارجـی در دوره 
ابتدایـی و پیـش از آن یعنـی پیش دبسـتان و اوان کودکی 
نبایـد جز آموزش رسـمی قـرار گیـرد چراکه زبان فارسـی 
در ایـن دوره اهمیـت بیشـتری دارد. رئیـس سـازمان ملی 
تعلیـم و تربیـت کـودک ادامـه داد: پایه های زبان فارسـی 
فرزنـدان در اوان کودکی و پیش دبسـتان باید تقویت شـود 
به خصـوص اینکـه بـا مسـئله ۲ زبانـه بـودن در برخـی از 
مناطـق مواجـه هسـتیم. همتی فـر یادآور شـد: پیشـتر هم 

اگـر مجموعـه ای وارد آموزش زبان انگلیسـی شـده و مهد 
۲ زبانـه ای وجـود داشـته، خطـا و بـه دلیل حداقـل نظارت 

کافـی بـوده و یعنـی ممنوعیت جدید نیسـت.
زبـان خارجـی و فرهنـگ  آمـوزش  او عنـوان کـرد: 
خارجـی در برگزاری مراسـمات کاملا تخلف و لازم اسـت 

کـه برخورد شـود.
رئیـس سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کـودک افـزود: 
همـه ضوابـط و آیین نامه هـای سـازمان انتشـار عمومـی 
پیـدا می کنـد، از جملـه شـیوه نامه اجرایـی کـه در مـاده 
۵۱ آمـده ملاحظـات ارزشـی، فرهنگـی و اجتماعی اعلام 
شـده و همـه می تواننـد ایـن مـوارد را از سـایت سـازمان 

را مشـاهده کننـد. بهمن ۱۳۹۹، اساسـنامه »سـازمان ملی 
تعلیـم و تربیت کـودک« به تصویب شـورای عالی انقلاب 
فرهنگـی رسـید و ۲۶ اسـفند ۱۳۹۹ بـرای اجرا ابلاغ شـد. 
در ۱۳ مـرداد ۱۴۰۰، ایـن سـازمان طی مراسـمی با حضور 
وزیـر آموزش وپـرورش بـه طور رسـمی آغـاز بـه کار کرد.

شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی آذر ۱۳۹۹ بـه دوگانه 
مدیریـت و نظـارت بـر مهدهـای کـودک از سـوی وزارت 
آموزش وپـرورش و سـازمان بهزیسـتی کشـور پایـان داده 
و مسـئولیت حـوزه تعلیـم و تربیـت »کـودک« و مدیریت 
یکپارچـه مهدهـای کـودک  را بـه وزارت آموزش وپرورش 

کرد. واگـذار 
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تامین مالی شرکت های 
دانش بنیان از مسیر فرابورس 

دومیـن کنفرانـس بین المللـی توسـعه کسـب و کاربا 
محوریـت شـرکت های دانـش بنیـان برگـزار شـد. مدیر 
عامل شـرکت فرابورس ایران در ایـن همایش گفت: بازار 
سـرمایه ابزارهـای متنوعـی بـرای تامین مالی شـرکت ها 
دارد، امـا بسـیاری از مدیـران آشـنایی کافی با ایـن ابزارها 

ندارند.
فرابـورس  ثشـرکت  افـزود:  شـیرازی  محمدعلـی 
تابلوهـای مختلفی برای شـرکت های متقاضی پیش بینی 
کـرده اسـت و تاکنـون تعـداد ۲۴شـرکت دانش بنیـان در 
بازارهـای اول، دوم و پایـه فرابـورس بـرای عرضـه مـورد 

پذیـرش قـرار گرفته انـد. 
او بـه مزایـای تامیـن مالـی شـرکت ها از طریـق بازار 
سـرمایه اشـاره و تصریح کـرد: در حال حاضر دو شـرکت 
دانـش بنیـان نیـز در مرحلـه عرضـه داریـم و پیش بینی 
می شـود تـا پایـان سـال عرضـه اولیـه آنهـا انجام شـود. 
همچنین ۵ شـرکت نیز در انتظار درج در تابلو هسـتند که  
پـس از درج، عرضـه اولیه سـهام آنهـا انجام خواهد شـد.
او بـا بیان اینکـه در فرابورس تابلوهای متفـاوت برای 
شـرکت های دانش بنیـان خـلاق، نـوآور و فعـال در حوزه 
اقتصـاد دیجیتـال تعریف شـده اسـت، افـزود:  در ۸ ماهه 
امسـال ۳۸ شـرکت در مجمـوع ۹ هـزار میلیـارد تومـان 
تأمیـن مالـی کردند کـه از این میـزان ۴۵۰میلیـارد تومان 

آن متعلـق بـه شـرکت های دانش بنیـان  بوده اسـت.
او بـه بـازار نوآفریـن اشـاره کـرد و افـزود: این بـازار از 
دو تابلـو رشـد و دانش بنیان تشـکیل شـده اسـت و اولین 
شـرکت دانش بنیان هفته گذشـته در هیئت پذیـرش بازار 

نوآفریـن مطرح و پذیرش شـد.
مدیرعامـل فرابـورس با بیـان اینکه چالش مهـم بازار 
سـرمایه، پاییـن بـودن سـطح سـواد مالـی فعـالان بـازار 
سـرمایه اسـت، گفـت: بخـش عمـده ای از ضـرر و زیـان  
سـهامداران بـه دلیـل نبـود سـواد مالـی کافـی در میـان 

اسـت. سـرمایه گذاران 
به گزارش ایسـنا، در ابتدای این نشسـت علی صفری، 
دبیـر علمی کنفرانس، اظهار کـرد: هدف از برگـزاری این 
کنفرانـس، ارائه آخرین تجـارب و یافته های علمی حاصل 
از پژوهش های صورت گرفته در زمینه  مدیریت و توسـعه 
شـرکت های دانش بنیان در حوزه های صنعت و سـلامت 
اسـت، تا از این طریق زمینه رشـد و توسـعه شـرکت های 
دانـش بنیـان به عنـوان موتـور محرک رشـد اقتصـادی و 

ایجاد اشتغال شـتاب بیشتری گیرد.
او تصریـح کـرد: در طـی مـدت کنفرانـس، ۳۴ نفـر 
از اسـاتید دانشـگاه های داخلـی و بین المللـی سـخنرانی 
خواهنـد داشـت  و ۴۳مقالـه پذیرفته شـده توسـط هیئت 
داواران  از میـان ۷۳ مقالـه ارسـال شـده بـه دبیرخانـه 

کنفرانـس نیـز ارایـه می شـود.
صفـری بـا اشـاره بـه برگـزاری رویـداد جانبـی »ایده 
بـازار«، ابـراز امیـدواری کـرد: ایـن رویداد بتوانـد منجر به 

ایجـاد کسـب وکارهای جدیـد شـود. 
رئیـس مرکز توسـعه همکاری های راهبـردی معاونت 
علمـی ریاسـت جمهوری گفـت: مراکز علمی ما هنـوز در 
سـطح دانشـگاه های نسـل یک اسـت و ما نیـاز به تغییر 
داریـم. باید به سـمت اقتصـاد دانش بنیـان حرکت کنیم.
شـقایق حق جوی جوانمـرد، افزود: اقتصـاد دنیا همواره 
بـه سـمتی حرکـت می کننـد کـه میـزان علـم و دانـش، 
مشـخص و تعیین کننده قدرت اقتصادی کشـورها است. 
در چنیـن شـرایطی مـا نیـز باید تغییـر کرده و به سـمت 

اقتصـاد دانـش بنیـان حرکت کنیم. 
او بـا بیـان اینکـه بـرای موفقیـت در زمینـه اقتصـاد 
دانش بنیـان نیاز به تربیت جامعه دانش بنیان اسـت، اظهار 
کـرد: اقتصاد دانش بنیـان، نیاز به عرصه هـای واقعی برای 
تمرین دارد تا دانشـجویان، بتوانند بازیگـران خوبی در این 
زمینـه شـوند. در ایـن میـان، ایجـاد سـاختار بینابینی بین 

دانشـجویان و صنعت وظیفه جامعه دانشـگاهی اسـت.
رئیـس دانشـگاه اصفهـان نیـز بـا اشـاره بـه اهمیـت 
برگـزاری همایـش گفـت: برگـزاری اینگونـه همایش ها 
باعث تقویت اکوسیسـتم های فناوری در کشـور می شـود.  
حسـین هرسـیج بـا بیـان اینکـه سال هاسـت مقـام 
معظـم رهبری بر موضـوع اقتصاد دانش بنیـان و حمایت 
از شـرکت های دانش بنیـان تاکیـد دارنـد، گفـت: باوجـود 
اینکـه مسـئولین صحبت هـای بسـیاری در مـورد اقتصاد 
دانـش بنیان و حمایت از این شـرکت ها می کننـد، اما این 
موضـوع در اجـرا با مشـکلات و اختلالاتی مواجه اسـت.
او بـا انتقاد از نحـوه و میزان تخصیص بودجه به مراکز 
علمـی و دانشـگاهی، تصریح کرد: در سـال های گذشـته 
مراکـز صنعتـی در جهتـی حرکـت می کردند کـه در آنها 
تغییـر و تحـول کمتـر دیده می شـد. متأسـفانه ایـن طرز 
تفکـر همچنـان وجـود دارد و بسـیاری از  صنایـع ترجیح 

می دهنـد رونـد گذشـته را ادامـه دهند. 
رئیـس دانشـگاه اصفهـان بـا بیـان اینکـه  همیشـه 
جراحـی بـا مقاومت بالقوه ای عـده ای همراه اسـت، گفت: 
باید همه بخش های دولتی و غیر دولتی دسـت در دسـت 
هـم دهند تـا تغییـرات گسـترده در زمینه علمـی صورت 
پذیـرد و از ایـن طریـق اکوسیسـتم اقتصـاد دانـش بنیان 

شـتاب بگیرد. 
او بـا بیـان اینکـه هیـچ اسـتانی بـه انـدازه اصفهـان 
پتانسـیل علمـی و صنعتـی نـدارد، گفـت: هر چنـد زمان 
براسـت، امـا آهسـته حرکـت می کنـد و توسـعه می یابد.

مدیریـت اسـتعداد و سـرمایه انسـانی در شـرکت های 
بـا  بنیـان  دانـش  توسـعه شـرکت های  بنیـان،  دانـش 
رویکـرد بـازار و جامعـه، مالکیـت فکری و تجاری سـازی 
دسـتاوردهای شـرکت های دانش بنیان، چالش هـا، موانع 
و آینـده پیـش روی کسـب و کارهای صنعتی و سـلامت، 
شـیوه های تامیـن مالی و سـرمایه گذاری در شـرکت های 
کنفرانـس  دومیـن  محورهـای  جملـه  از  دانش بنیـان 

بین المللـی توسـعه کسـب و کار اسـت.

دولت امسال هم از صندوق 
توسعه ملی استقراض کرد؟ 

بررسـی ها نشـان می دهـد دولـت برای دومین سـال 
پیاپـی با کاهش سـهم صندوق توسـعه ملـی از صادرت 

نفـت مجـددا از این صندوق اسـتقراض کرده اسـت.
به گزارش تسـنیم،  معـاون اقتصـادی  بانک مرکزی 
به تازگی اعلام کرده اسـت، دولت سـال گذشـته سهمی 
از ذخایـر صنـدوق توسـعه ملـی اسـتقراض کـرد و ریال 
آن را از بانـک مرکـزی تحویـل گرفت که ارز آن امسـال 
عرضـه شـد. در همیـن راسـتا زنگنـه عضو کمیسـیون 
برنامـه و بودجـه بـا بیـان اینکـه براسـاس قانـون برنامه 
ششـم توسـعه، ۴۰ درصـد منابـع حاصـل از درآمد نفتی 
مربـوط بـه سـهم صنـدوق توسـعه ملـی اسـت،  اعلام 
کـرده بـود: معمـولا دولت ها هـر سـاله اجـازه ای از رهبر 
انقـلاب می گیرنـد و ۲۰ درصد منابع صنـدوق را پرداخت 
می کننـد و ۲۰ درصـد دیگر را برای مصـارف خود هزینه 
می کننـد.  ایـن کار معمـولا با پیش فـرض بدهی دولت 
بـه صنـدوق انجـام می شـود امـا معمـولا بـاز پرداختـی 
انجام نمی شـود. درابـان ماه ۱۴۰۱ دولـت اجازه ای گرفته 
اسـت که با توجه به شـرایط خاص سـال و حجـم یارانه 
نقـدی کـه پرداخـت می کنـد بتوانـد ۱۰ درصـد از منابع 

صنـدوق را بـرای پروژه هـای عمرانـی هزینه کند.
 از سـوی دیگـر گـزارش جدید صندوق توسـعه ملی 
بـه ابعاد جدیدتـری از برداشـت دولت از صندوق توسـعه 
ملـی در سـال جاری اشـاره کرده اسـت؛ در ایـن گزارش 
بـا اشـاره بـه عـدم تسـویه ۲۵ هـزار میلیـارد  تومـان از 
منابع اسـتقراض شـده از صندوق توسـعه ملی در  سـال 
۱۴۰۱ آمـده اسـت،  بـا مجـوز اخذ شـده جدید برداشـت 
۲۰ درصـد سـهم صندوق توسـعه ملـی در سـال ۱۴۰۲ 
پیـش بینـی می شـود ۱۷۰ هـزار میلیـارد تومـان نیز به 
ایـن منابع افزوده شـود. همچنین اعلام شـده اسـت که 
دولـت با کسـب مجوز افزایـش ۲۰ درصدی سـهم خود 
از فـروش نفـت و اختصـاص آن صرفـا بـه پروژه هـای 
عمرانـی، پیش بینـی می شـود حـدود ۵ میلیـارد دلار از 
منابـع صنـدوق توسـعه ملی بـه دولـت داده شـده و این 
منابـع در بخـش عمرانـی مصـرف شـود. در صورتی که 
نرخ تسـعیر ارز معادل ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان باشـد، رقمی 
بالـغ بـر ۱۴۲ هـزار و ۵۰۰ میلیارد تومـان از این محل به 

پروژه هـای عمرانـی تزریـق خواهد شـد.

رتبه برتر اصفهان در تولید 
قارچ خوراکی کشور

مدیر امور باغبانی سـازمان جهاد کشـاورزی اصفهان 
گفـت: اسـتان اصفهـان بـا بیـش از ۷۰ واحـد صنعتی و 
تولیـد سـالانه ۱۵ هـزار تـن قـارچ، از اسـتان های برتـر 

کشـور در تولیـد ایـن محصول به شـمار مـی رود.
احمدرضـا رئیـس زاده در گفت وگـو بـا فـارس درباره 
تولیـد قـارچ خوراکـی در اسـتان اظهـار کـرد: اسـتان 
اصفهـان بـا بیـش از ۷۰ واحـد صنعتـی و تولیـد بالغ بر 
۱۵ هـزار تن قارچ به صورت سـالیانه، از اسـتان های برتر 

کشـور در تولیـد ایـن محصول به شـمار مـی رود.
او بـا بیـان اینکـه اسـتان اصفهان رتبه سـوم کشـور 
تولیـد  دارا اسـت، گفـت:  را  تولیـد قـارچ خوراکـی  در 
قـارچ خوراکـی بـا توجـه بـه اینکـه در فضـای بسـته و 
مدیریت پذیـری انجـام می شـود، باعث افزایـش تولید در 
واحد سـطح، اشـتغال زایی بالا، تولید در تمام فصول سال 
و گـردش سـرمایه با توجیـه اقتصادی قابل قبول اسـت. 
رئیـس زاده گفت: تولید قـارچ خوراکی به سـرمایه گذاری 
بالا، تخصص و مدیریت منسـجم برای تولید مسـتمر و 
اقتصادی نیاز دارد، سـازمان جهاد کشـاورزی نیز در طول 
سـال های اخیـر در راسـتای کمـک بـه تولیدکننـدگان 
تـلاش کـرده با حمایت هـای فنی و اعتباری بـه افزایش 
عملکـرد و تولیـد باکیفیت تـر قـارچ خوراکـی در سـطح 

اسـتان کمک کند.

کشف 8 میلیارد تومان 
کارتخوان   قاچاق در اصفهان 

فرمانـده انتظامی اسـتان اصفهان از کشـف محموله 
قطعـات دسـتگاه های کارتخـوان بـه ارزش ۸۰ میلیـارد 

ریـال در بازرسـی از انبـاری در شـهر اصفهان خبـر داد.
حمیـد علینقیـان پـور در گفت وگـو بـا فـارس اظهار 
فرماندهـی  اقتصـادی  امنیـت  پلیـس  مامـوران  کـرد: 
انتظامـی اسـتان اصفهان با اشـرافیت اطلاعاتـی و رصد 
هوشـمندانه خـود مطلـع شـدند یـک شـرکت تجـارت 
الکترونیک محموله ای از انواع کالا شـامل اجزا و قطعات 
دسـتگاه های کارتخـوان را به صـورت قاچـاق وارد کرده 
اسـت. او افزود: ماموران پس از کسـب اطلاعات بیشـتر 
و محـرز شـدن فعالیـت مجرمانـه شـرکت مزبور بـا اخذ 
مجوز از مرجع قضائی انبار این شـرکت را مورد بازرسـی 
قـرار داده و در نهایـت محمولـه ای بـزرگ از انـواع اجزا و 
قطعات تشـکیل دهنده دسـتگاه کارتخوان اعم از پرینتر، 
تـاچ، ال سـی دی، هـد، دوربین و قطعات پلاسـتیکی را 
کشـف کردنـد. علینقیان پـور بـا بیـان اینکـه ارزش این 
محموله قاچاق توسـط کارشناسـان مربوطـه ۸۰ میلیارد 
ریـال بـرآورد شـده اسـت، تصریح کـرد: در بررسـی های 
دقیق صورت گرفته مشـخص شـد مجـوزی که گمرک 
بـه ایـن شـرکت ارائـه کـرده صرفـا مختص بـرد اصلی 
دسـتگاه های کارتخوان بـوده در حالیکه شـرکت مذکور 
اقـدام بـه وارد کـردن اجـزا و قطعـات دیگر کرده اسـت.
فرمانـده انتظامـی اسـتان اصفهـان گفـت: بـا محرز 
شـدن تخلف صـورت گرفتـه کالاهای قاچـاق توقیف و 
به سـازمان جمـع آوری و فروش امـوال تملیکی تحویل 
و پرونـده ایـن تخلف نیز به مرجع قضائی ارجاع شـد که 

تحت رسـیدگی قانونی اسـت.

  خبر   خبر

افزایش قیمت مرغ طی روزهای گذشته موجب افزایش گلایه 
برخی شهروندان از کمبود یا افزایش قیمت مرغ در محل سکونت 

آن ها شده است.
به گزارش ایمنا، نوســان قیمت مرغ در ماه ها و ســال های 
گذشته وجود داشته و معمولا قیمت ها رفت و برگشت دارد، آخرین 
بار قیمت مرغ در فصل بهار نزدیک به ۱۰۰ هزار تومان شد و پس 
از مدتــی با واردات به موقع نهاده به نرخ مصوب ۷۵ هزار تومان 
برگشت. قیمت مرغ در چند روز گذشته به کیلویی ۹۶ هزار تومان 
رســیده و این در حالیست که نرخ مصوب دولت ۷۵ هزار تومان 
بوده و فروشندگان ۲۱ هزار تومان در هر کیلو گران تر می فروشند، 
از این رو می توان نتیجه گرفت که در برخی استان های کشور به 
دلیل کاهش توزیع، قیمت مرغ از قیمت مصوب بالاتر رفته است. 
البته این موضوع از دید مسئولان منطقی نیست و معتقدند که 
میزان تولید مرغ در مقایسه با ماه های گذشته تفاوتی نداشته، از 
این رو افزایش قیمت مرغ منطقی نیست و در تعدادی از استان ها 
همچون البرز و کرمانشاه برای مقابله با افزایش قیمت مرغ، عرضه 
مرغ منجمد کلید خورده تا قیمت ها به روال هفته های قبل برگردد. 
برخی کارشناسان صنعت طیور، مشکلات توزیع و گرانی نهاده را 
عامل گران شدن مرغ در چند روز اخیر عنوان می کنند و معتقدند 
که قیمت مصوب هر کیلو ســویا از ۱۶ هــزار و ۳۰۰ تومان در 
فصل تابستان به ۲۰ هزار و ۹۰۰ تومان در روزهای اخیر رسیده 
و مرغداران مجبورند از بازار آزاد با قیمت هر کیلو ۳۵ هزار تومان 
خریداری کنند. بر اساس مشاهدات میدانی ایمنا کمبود عرضه و 
افزایش قیمت مرغ طی روزهای اخیر در بازار، گلایه شهروندان را 

نیز به همراه داشته است.
Á کاهش توان خرید مرغ

علی اســدی کارمند یکی از ادارات دولتی به ایمنا می گوید: 
این روزها مرغ در شهرمان بســیار گران عرضه می شود و این 
در حالیســت که مرغ فروشــی ها، مرغ دارند، اما به قیمت بالا 
می فروشــند. او ادامه می دهد: کمبود مرغ نیست و یخچال مرغ 
فروشی ها پر است، اما با قیمت بسیار بالا و آن ها مرغ را با قیمت 
بالای ۹۰ هزار تومان می فروشــند. پوریــا نوری از اصفهان که 
معتقد است، مرغ را باید تازه به تازه خرید و مرغ نباید مدت زمان 
زیادی در فریزر باشد به ایمنا می گوید: دلیل اصلی افزایش قیمت 
مرغ چیســت؟ چرا جواب منطقی و قانع کننده ای به شهروندان 

نمی دهنــد؟ این وضعیت تا کی ادامه دارد؟ آیا کوچ مرغ ها دلیل 
اصلی این گرانی اســت؟ او ادامه می دهد: در ساعات پایانی روز 
فروشــنده ای، مرغی برای عرضه ندارد و زمانی که علت کمبود 
مرغ را می پرسیم، مرغ فروشان می گویند که از کشتارگاه مرغی به 
فروشندگان توزیع نمی شود. فاطمه دهقان یکی دیگر از خریداران 
مرغ به ایمنا می گوید: حاضریم مرغ را به قیمت بالاتر بخریم، اما 
حداقل انتظار داریم که مرغ در بازار باشد، زیرا مرغ را نمی توان از 
وعده های غذایــی حذف کرد. او ادامه می دهد: فکر می کنم که 
علت اصلی افزایش قیمت مرغ در خرده فروشــی، کمبود عرضه 
مرغ در بازار و بالا رفتن قیمت مرغ در کشتارگاه ها و مرغ زنده در 
مرغداری است.  احمد صالحی که پدر چهار فرزند است، با ابراز 
گلایه از افزایش قیمت مرغ و دشواری تأمین آن برای خانواده های 
پرجمعیت می گوید: اساسا از نظر بازار، افزایش قیمت مرغ در این 
برهه از سال منطق اقتصادی درستی ندارد، اما بارها شاهد گران 

فروشی و کم فروشی مرغ در بازار بوده ام.
Á دستوری بودن قیمت مرغ عامل کمبود مرغ

محمدعلی فروغی، رئیس اتحادیه فروشندگان گوشت سفید 
اصفهان در گفت وگو با ایمنا اظهار می کند: افزایش قیمت جوجه 

و نهاده ها موجب شده تا قیمت مرغ به صورت سراسری در کشور 
افزایش یابد، در حال حاضر مرغ در اصفهان با قیمت کیلویی ۹۱ 

هزار و ۶۰۰ تومان پایین ترین قیمت را در سطح کشور دارد.
او ادامه می دهد: مرغ در اصفهان باید کیلویی ۱۰۰ هزار تومان 
باشد، اما با قیمت دســتوری این عدد به ۹۱ هزار و ۶۰۰ تومان 
رسیده و این موجب شده تا شاهد کمبود مرغ در بعضی از مناطق 
اصفهان باشیم. رئیس اتحادیه فروشندگان گوشت سفید اصفهان 
با بیان اینکه به دلیل کمبود مرغ، شــهروندان مجبور به خرید 
مرغ مواد زده با قیمت بالا می شــوند، تاکید می کند: در اصفهان 
۵۰۰ تن مرغ برای هرروز وجود دارد، اما به دلیل دستوری بودن 
قیمت مرغ در اصفهان تنها ۱۵۰ تن از آن در این کلان شهر به 
فروش می رسد. فروغی با اشاره به اینکه مرغ به صورت زنده از 
اصفهان به دیگر شهرها منتقل می شود، می گوید: مرغ فروشان 
و کشتارگاه های اصفهان در این برهه از زمان تنها شاهد انتقال 
مرغ به دیگر شهرها هستند. او اضافه می کند: نقض شدن قیمت 
دســتوری موجب افزایش اعتماد مرغدار و جلوگیری از ضرر او 
می شود که این وضعیت کمبود مرغ در اصفهان را بهبود می بخشد. 
رئیس اتحادیه فروشندگان گوشت سفید اصفهان با بیان اینکه 

قیمت مرغ در کل کشور باید یکسان باشد، خاطرنشان می کند: 
شهرهایی ازجمله تهران، قم، شیراز و خوزستان قیمت دستوری 
ندارد و قیمت مرغ در آن شهرها بر اساس عرضه و تقاضا تنظیم 
می شود. فروغی با بیان اینکه مرغ فروشان مجبور به تأمین مرغ 
مغازه خود از دیگر شــهرها هستند و این موجب افزایش قیمت 
مرغ در اصفهان می شود، می گوید: با افزایش فاصله قیمت مرغ 
در شهرها، مرغ از اصفهان خارج می شود و هرروزه شاهد کاهش 
تعداد مرغ در این کلان شــهر هستیم، همچنین اگر به همین 
صورت پیش برویم، شــب عید نیز شاهد کمبود اساسی مرغ در 

بازار هستیم.
Á تولید، دلیل افزایش قیمت مرغ نیست

علی ابراهیمی، مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی 
کشور در گفت وگو با ایمنا اظهار می کند: افزایش قیمت مرغ مرتبط 
با تولید نیست، زیرا تولید در کشور دچار کاهش نشده است. او ادامه 
می دهد: از تیر ماه حدود ۱۳۰ میلیون جوجه ریزی صورت گرفته و 
این تعداد تاکنون نزولی نبوده است. مدیرعامل اتحادیه سراسری 
مرغداران گوشتی کشور تاکید می کند: بخشی از بالا پایین شدن 
قیمت مرغ در حوزه تولید طبیعی است، اما اساسا دلیل این افزایش 
قیمت مرغ، تولید نیست. ابراهیمی با بیان اینکه مرغ بسیاری از 
استان های بزرگ کشور به صورت زنده یا کشته به دیگر شهرها 
منتقل می شود و این موضوع از گذشته در کشور وجود داشته است، 
می گوید: به طور مثال میزان تولید مرغ در تهران پاسخگویی تقاضا 
نیست و مرغ این کلان شهر عمدتا از شهرهای گلستان، مازندران، 

گیلان، قزوین، سمنان و قم تأمین می شود.
Á قیمت مرغ زنده را شرکت ها تعیین می کند

او با اشاره به اینکه جوجه ریزی در ماه های تیر، مرداد، شهریور، 
مهر و آبان نزولی نبوده است، اضافه می کند: آمار جوجه ریزی در 
آذر ماه بیش از ۱۳۰ میلیون است. مدیرعامل اتحادیه سراسری 
مرغداران گوشــتی کشور با بیان اینکه با افزایش قیمت گوشت 
قرمز، تقاضا برای خرید مرغ افزایش پیدا می کند، خاطرنشــان 
می کند: بخش قابل توجهی از مرغداران متناسب با تقاضا تولید 
را افزایش می دهند. مدیریت بازار مرغ نیازمند برنامه ریزی های 
بلندمدت از ماه ها قبل است و اگر در زمان جوجه ریزی مدیریت 
صحیح صورت گیرد اینگونه شــاهد افزایش قیمت در بره های 

زمانی خاص سال نخواهیم بود.

گرانی مرغ یک پا دارد

در دومین نشست رئیس اتاق بازرگانی اصفهان با رؤسای 
هیئت امنای شــهرک های صنعتی بر لزوم حمایت و تقویت 
انجمن صنفی کارفرمایی هیئت امنا و شــرکت های خدماتی 
شهرک های صنعتی تأکید شد. به گزارش اصفهان امروز، رئیس 
اتاق بازرگانی اصفهان گفت: در جلسه گذشته پیشنهاد شد که 
کمیته ای تخصصی برای شهرک های صنعتی ذیل کمیسیون 
صنایع اتاق بازرگانی تشــکیل شــود. باتوجه به بررسی های 
صورت گرفته و رابطه خوب اتاق بازرگانی با خانه صنعت، معدن 
و تجارت اصفهان که در دوره دهم شــکل گرفته است به این 
نتیجه رســیدیم برای جلوگیری از موازی کاری، سیاست اتاق 
بر پایه حمایت همه جانبه و تقویت انجمن صنفی کارفرمایی 
هیئت امنا و شرکت های خدماتی شهرک های صنعتی قرار گیرد.   
امیر کشانی افزود: در این راستا همه امکانات و فرصت های اتاق 
در اختیار انجمن صنفی کارفرمایی هیئت امنا و شــرکت های 
خدماتی شــهرک های صنعتی قرار دارد و اعضای این انجمن 
می توانند از این بستری که فراهم شده نهایت استفاده را ببرند 

و مشــارکت فعال داشته باشــند. و اظهار کرد: دوره دهم اتاق 
بازرگانی با شعار اتاق سه هزارنفری تشکیل شد و معتقدیم که 
اتاق متعلق به گروه، جناح، صنعت و یا صنف خاصی نیســت 

و همه فعــالان اقتصادی و اعضای اتــاق می توانند به همه 
ظرفیت های موجود دسترسی داشته باشند.  کشانی پیشنهاد 
داد: انجمن برای برگزاری جلسات منظم در محل اتاق بازرگانی 

برنامه ریزی کند و هیئت نمایندگان اتاق نیز حمایت های لازم 
را انجام خواهند داد. رئیس انجمن صنفی کارفرمایی هیئت امنا 
و شرکت های خدماتی شهرک های صنعتی نیز در این جلسه 
گفت: طرح سهم یک درصدی شهرک های صنعتی از مالیات بر 
ارزش افزوده یکی از مطالبات اصلی فعالان این حوزه است که 
در قانون هفتم توسعه به تصویب نرسید و اکنون برای تصویب 

به دو سوم رأی نمایندگان در صحن علنی مجلس نیاز است.
امیرحسین قاضی عسگر ادامه داد: مذاکراتی چه درسطح 
ملی و چه درسطح استانی با نمایندگان انجام شده و رایزنی هایی 
با مســئولان صورت گرفته تا این طرح در آینده در مجلس به 
تصویب برســد.  او همچنین افزود: برای افزایش درآمدزایی 
شرکت های خدماتی شهرک های صنعتی در دوره های گذشته 
تلاش شــده بود که برخی از مجوزهــا از جمله مجوز پایان 
ساخت با همکاری نظام مهندسی توسط شرکت های خدماتی 
شــهرک های صنعتی ارائه شود؛ اما این درخواست با مخالفت 

نهادهای بالادستی در تهران روبرو شد.

سیاست اتاق بازرگانی، تقویت انجمن شهرک های صنعتی است

بهره برداری مخزن آب طرح نهضت ملی  مسکن فولادشهر 

ضرورت تخصیص سهمیه گاز به نیروگاه های راندمان بالای صنایع 

وعده آزادسازی نرخ تایر محقق نشده است

عملیـات احـداث مخزن ۱۰هـزار مترمکعبی طـرح نهضت 
ملی مسـکن فولادشـهر به پیشـرفت ۹۰ درصدی رسیده است 
و پیـش بینـی مـی شـود ایـن پـروژه تـا دهه فجـر امسـال به 
بهره بـرداری برسـد. بـه گـزارش مهـر، حسـین اکبریـان اظهار 
کـرد: عملیـات احداث مخـزن ۱۰ هـزار مترمکعبی ذخیـره آب 
شـرب طرح نهضت ملی مسـکن فولادشـهر بـه زودی تکمیل 
می شـود. او با اشـاره به لزوم تأمین زیرسـاخت های آبرسـانی و 
جمـع آوری فاضـلاب برای ۳۰ هـزار واحد مسـکونی این طرح 
گفـت: از ابتـدای تیـر ماه سـال جاری عملیـات اجـرای بیش از 
۱۰ کیلومتـر شـبکه های آب و فاضـلاب بـرای ایـن واحدها در 
دسـتور کار قرار گرفته اسـت. مدیرعامل شـرکت آب و فاضلاب 

اسـتان اصفهـان افزود: هم اکنـون اجرای بیـش از ۶.۵ کیلومتر 
خـط انتقـال و شـبکه توزیـع آب بـرای واحدهـای مسـکونی 
طـرح نهضت ملـی عملیاتی شـده اسـت و درصدد هسـتیم در 
کوتاه تریـن زمـان ممکن عملیات ایجـاد زیر سـاخت های لازم 

بـرای واحدهـای مسـکونی طرح نهضـت ملی فراهم شـود.
اکبریـان به اجرای شـبکه جمع آوری فاضـلاب این واحدها 
اشـاره کـرد و گفـت: در سـال جـاری حـدود ۳ هـزار و ۸۰۰ متر 
لوله گـذاری فاضـلاب اجـرا و نیـز ۹۵ مـورد منهـول فاضـلاب 

احداث شـده اسـت.
او افـزود: پروژه احداث ایسـتگاه پمپـاژ آب طرح نهضت ملی 

مسـکن فولاد شـهر به پیشـرفت ۷۵ درصدی رسیده است.

مدیر ارشد خدمات فنی پشتیبانی فولاد مبارکه گفت: برای 
استفاده بهینه از گاز و افزایش بهره وری در نیروگاه های کشور 
اولویت بخشی به تخصیص سهمیه جداگانه گاز به نیروگاه های 
است. محمدکاظم صباغی  بالای صنایع ضروری  راندمان 
هرندی در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: ۲ سال گذشته صنایع 
بزرگ کشور به منظور مشارکت در توسعه زیرساخت های برق، 
کاهش ناترازی برق به ویژه در زمان اعمال محدودیت و تامین 
نیاز نسبت به سرمایه گذاری  از برق مصرفی مورد  بخشی 
کلان برای احداث نیروگاه اقدام کرده اند. او ادامه داد: تاکنون 

برای هر کدام از این نیروگاه ها افزون بر چند صد میلیون 
یورو سرمایه گذاری انجام شده است که همکنون تعدادی از 
این نیروگاه های راندمان بالا راه اندازی شده  و تعدادی نیز در 
مرحله آزمایش و راه اندازی قرار دارند.  مدیر ارشد خدمات فنی 
پشتیبانی فولاد مبارکه گفت: بیشتر این نیروگاه ها از نوع سیکل 
ترکیبی و دارای راندمان بالایی هستند و به عنوان نمونه راندمان 
»نیروگاه شهید کاظمی فولاد مبارکه« بالای ۵۸ درصد است 
درحالیکه میانگین راندمان نیروگاه های سطح کشور حدود ۳۰ 
درصد است. او افزود: نیروگاه سیکل ترکیبی در واقع ترکیبی از 

توربین بخار و توربین گازی هستند و در مرحله اول واحد گازی 
آن ها باید وارد مدار تولید قرار بگیرد، بنابراین بهره برداری از این 
نیروگاه ها منوط به تامین گاز است.  صباغی هرندی تصریح 
کرد: برای تولید برق توسط این نیروگاه ها و تحویل به شبکه 
سراسری برق لازم است گاز موردنیاز این نیروگاه ها مازاد بر 
سهمیه گاز تحویل شده به صنایع توسط وزارت نیرو تعیین و 
توسط وزارت نفت تخصیص داده شود. او افزود: بدیهی است 
که استفاده از سهم گاز صنایع برای تولید برق در نیروگاه های 
صنایع بزرگ کشور به ویژه در دوره اعمال محدودیت های 

گازی موجب کاهش قابل توجه تولید نسبت به سال های پیش 
و غیر اقتصادی شدن احداث نیروگاه توسط صنایع خواهد شد.

مبارکه گفت:  فولاد  پشتیبانی  فنی  ارشد خدمات  مدیر 
درصورت عدم تخصیص سهمیه گاز جدا برای نیروگاه های 
صنایع، گازی که پیش از این برای تولید محصول استفاده 
می شد باید برای تولید برق و توزیع در شبکه سراسری استفاده 
شود که موجب عدم نفع تولید نسبت به سال های گذشته 
برای صنایع خواهد شد و بدون شک قیمت تمام شده تولید 

را افزایش خواهد داد.

درحالیکه چند روز پیش، خبری مبنی بر آزاد شــدن نرخ تایر 
سواری ها منتشر شد، سخنگوی انجمن صنفی صنعت تایر ایران، 
با تکذیب این موضوع، اعلام کرد که هنوز این امر محقق نشده 
است. هفته گذشته بود که خبری مبنی بر اینکه »آزادسازی نرخ 
تایر سواری اجرایی شد« منتشر و اعلام شد که بر اساس آنچه که 
قرار بود از اوایل دی ماه نرخ گذاری تایر سواری آزاد و توسط خود 
شرکت های تولیدکننده انجام شود، این اتفاق، زودتر اجرایی شده و 

کارخانه های تایرسازی از این  به بعد می توانند براساس قیمت تمام 
شده محصولات خود، نسبت به افزایش قیمت محصولات اقدام 
کنند«. همچنین عنوان شد که در اولین اقدام پس از آزاد سازی 
نرخ تایر سواری، قیمت تایرهای سایز ۱۴ به میزان هشت درصد 
قیمت تایرهای ســایز ۱۵ به میزان پنج درصد توسط کارخانه ها 
افزایش یافته است؛ بنابراین شرکت هایی که فروش آنلاین دارند، با 

نرخ های جدید فروش به مصرف کننده را از آغاز کرده اند.

در این باره مصطفی تنها، سخنگوی انجمن صنفی صنعت 
تایر ایران در گفت وگو با ایسنا، موضوع آزاد شدن نرخ تایر، پیش 
از وعده را رد و اظهار کرد: آزاد شــدن نرخ گذاری تایر، وعده وزیر 
صمت بوده و هنوز هم محقق نشــده است؛ اما با توجه به روند 
تورمی کنونی، تثبیت نرخ یک کالا آن هم در حالیکه کل زنجیره 
ارزش آن متناســب رشد تورم قیمت گذاری می شود، اجحاف در 
حق تولید کننده تایر است. او تاکید کرد: در حقیقت باتوجه به اینکه 

تغییرات قیمت براساس مدارک و مستندات به صورت پلکانی به 
تصویب مراجع قیمت گذار می رسد، در فاصله دو پلکان، تولیدکننده 
تایر مجبور می شــود تا تفاوت هزینه های تورمی را از محل سود 
خود پرداخت کند؛ این اجحاف در حق تولیدکنندگان تایر انگیزه  
برای سرمایه گذاری های جدید و افزایش تولید می کاهد؛ از سوی 
دیگر این موضوع، رقابت از طریق ارتقای کیفیت محصولات برای 
برندسازی و ارتقای سود از طریق نوآوری را نیز بی معنی می کند.
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گفتگو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

۲۹۲۲- ۱- برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۴۰۰۸۷۱۹ و ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۴۰۰۸۷۲۲  مورخ 
۱۴۰۲/۷/۲۴ هیــات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمدرضا کلباســی فرزند فتح اله بشماره شناسنامه ۱۹۸۰ صادره از کاشان و 
خانم فاطمه هلی فرزند محمود بشماره شناسنامه ۸۲۶۳ صادره از کاشان سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۱۷۶.۲۰ متر مربع پلاک فرعی مفروز و مجزی شده از ۵ 
فرعی از ۷۹۷۸ اصلی واقع در اراضی شهر بخش یک کاشان محرز گردیده است لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۲/۱۰/۲ تاریخ انتشــار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۰/۱۷ حســن فتاح 

راوندی- رئیس ثبت اسناد و املاک م الف/۱۶۲۵۳۶۳
آگهی فقدان سند مالکیت

۲۹۲۴- ۱- طبق تقاضای ۴۰۲۷۳۸ – ۱۴۰۲/۹/۱۶ باســتناد دو برگ استشــهادیه مصدق 
پیوســت که امضای شاهدان رسمً گواهی گردیده زهره سعادت مدعی است سند مالکیت ۳ 
دانگ مشــاع از ششدانگ زمین به شــماره ۲۷۲۷ فرعی از ۲۳ اصلی واقع در بخش ۲ حوزه 
ثبتی کاشان به نام نامبرده دفتر ۳۵۲ صفحه ۳۲۸ ثبت وسند ۸۰۶۵۵۳ مالکیت صادر و تسلیم 
گردیده اســت که بعلت جابجایی مفقود گردیده چون در خواست صدور سند مالكیت المثنی 
نموده طبق تبصره ۱ ماده ۱۲۰ اصلاحی آئین نامه قانون ثبت آگهی می شــود که هر کس 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک مزبور یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار 
این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبً ضمن ارائه اصل سند مالكیت 

و ســند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه کننده مسترد گردد و 
اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنى سند 
مالکیت مرقوم صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. تاریخ انتشار:۱۴۰۲/۱۰/۲ سرپرست اداره 

ثبت و املاک اسناد کاشان-محمد علی ناظمی اشنی/ م/الف/۱۶۲۵۸۸۴
آگهی فقدان سند مالکیت

۲۹۲۹- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۲۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۷۱۶۳ سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی شماره 
۱۶۳۹ فرعی از ۹۰ اصلی واقع در بخش ۲۰ ثبت اصفهان بنام جواد ایکدر باصیری سابقه ثبت 
و صدور سند به شماره چاپی ۱۲۸۰۸۴ الف/۹۸ بشماره دفتر الکترونیک که به مالکیت نامبرده 
درآمده و ســند صادر و تسلیم شده است دیده و ســپس نامبرده با ارائه درخواست کتبی به 
انضمام دو برگ استشهادیه که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا ۱۴۰۲۰۲۱۵۹۰۹۱۰۰۲۲۴۱ 
و رمز تصدیق ۹۱۶۴۲۰ مورخ ۱۴۰۲/۸/۱۴ که به گواهی دفتر خانه ۴۸۰ شــهر زیار رسیده 
مدعی اســت که سند مالکیت آن بعلت جابجایی مفقود گردیده و وی درخواست صدور سند 
مالكیت المثنی ملک فوق را نموده. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده 
روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل ســند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و 
رسید اخذ نمائید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد 
بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا 
سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. اداره ثبت 

اسناد و املاک جنوب شرق اصفهان ۱۶۲۷۵۵۰/م الف
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۲۹۳۵- ۱- برابــر رای شــماره  ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۱۸۰۰۱۱۰۶ مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۲ هیأت اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 

واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی شرکت گاز 
اســتان اصفهان  بشماره شناسه ملی ۱۰۱۰۱۸۹۱۷۸۱ در یک باب ساختمان ایستگاه تقلیل 
فشار گاز دولت آباد برخوار  به مساحت ۱۲۰ متر مربع از قسمتی از پلاک فرعی ۱۰۵ اصلی 
واقع در اصفهان دولت آباد برخوار ابتدای جاده حبیب آباد مالکیت طبق ســند ابتیاعی به نام 
متقاضی به شماره ســند ۲۸۳۸۵ مورخ ۱۳۷۵/۰۱/۲۸ دفترخانه ۹۶ دولت آباد محرز گردیده  
اســت . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۲/۱۰/۰۲  تاریخ انتشــار نوبــت دوم : ۱۴۰۲/۱۰/۱۷ مهدی 

ذکاوتمندجزی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک برخوار م الف/۱۶۲۴۴۵۰
آگهی فقدان سند مالکیت

۲۹۳۷- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۲۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۷۳۵۴ سند مالکیت ۲ دانگ مشاع از ششدانگ 
پلاک ثبتی شــماره ۱۵۶۸۹ فرعــی از ۲۲۵۰ اصلی که پلاک اصلــی قبلا ۲۲۴۹ و ۲۲۵۰ 
فرعی بوده اســت واقع در بخش ۶ ثبت اصفهان بنام صدیقه معینی کربکندی ســابقه ثبت 
و صدور ســند به شماره چاپی ۴۲۸۵۰۷ د/۹۳ بشماره دفتر ۲۰۹ صفحه ۴۹۳ به شماره ثبت 
۵۳۵۸۵ که به مالکیت نامبرده درآمده و سند صادر و تسلیم شده است دیده و سپس نامبرده 
با ارائه درخواســت کتبی به انضمام دو برگ استشهادیه که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا 
۱۴۰۲۰۲۱۵۲۰۶۸۰۰۰۵۲۰ و رمــز تصدیق ۳۰۵۵۱۱ مورخ ۱۴۰۲/۷/۲۳ که به گواهی دفتر 
خانه ۴۳۸ سپاهانشهر رسیده مدعی است که سند مالکیت آن بعلت جابجایی مفقود گردیده و 
وی درخواست صدور سند مالکیت المثنی ملک فوق را نموده. لذا مراتب به استناد تبصره یک 
اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به 
این اداره تسلیم و رسید اخذ نمائید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده 
سند مســترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض 

اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات 
خواهد شد. اداره ثبت اسناد و املاک جنوب شرق اصفهان ۱۶۲۷۷۰۸/م الف

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص تکوین صنعت بشناسه ملی 10260277472 
و بشماره ثبت 6635

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۱۸ مریم شیرانی بیدآبادی 
بشــماره ملی ۱۲۸۶۰۰۷۳۵۶ بســمت بازرس علی البدل - حســین میرزاخانی نافچی بشــماره ملی 
۱۸۱۷۲۳۰۸۷۵ بســمت بازرس اصلی تا پایان سال مالی انتخاب گردیدند . روزنامه اصفهان امروز برای 
چاپ آگهی های شرکت تعیین گردید. ترازنامه و حساب سود و زیان شرکت برای سال مالی منتهی به 
۱۴۰۱/۱۲/۲۹ تصویب شد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری اصفهان )۱۶۲۶۷۵۱(

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص آروند گل آپادانا به شناسه ملی 
14009133024 و به شماره ثبت 64569

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۳۰ تصمیمات ذیل اتخاذ شد محل شرکت 
به آدرس اســتان اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزی، شهر اصفهان، سروستان، خیابان خواجه 
عمید، بن بست شهیدسیدمرتضی الصفی ۱۹، پلاک ۱۰، طبقه همکف به کد پستی: ۸۱۹۹۹۳۵۷۸۴ تغییر 
یافت و ماده مربوطه دراساسنامه اصلاح گردید . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۶۲۶۷۹۷(

آگهی تغییرات موسسه غیر تجاری ویرا حساب تیموری به شناسه ملی 
14010742024 و به شماره ثبت 6701

به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۱ تصمیمات ذیل اتخاذ 
شــد: محل شــرکت به آدرس استان اصفهان، شهرســتان اصفهان، بخش مرکزی، شهر 
اصفهان، کاردالان - کلیچه، خیابان نبوی منش، کوچه ۹۶، پلاک ۰، طبقه ۱ به کد پستی: 
۸۱۸۸۸۶۰۰۰۲تغییر یافت. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۶۲۶۷۸۲(

  خبر  خبر 

تقاضای جمعی فرهنگی باید تقویت شود
آنچه در مفهوم فرهنگ اهمیت دارد باورهای 
ذهنی و ارزشی است که می توان در روابط 
اجتماعی انســان ها به صورت رفتار و کنش 

مشاهده کرد. 
توسعه فرهنگی منجر به خودباوری جامعه 
شده است، و این مسئله خود درشکه گیری 
و هویت فرهنگی جامعه نقش مهمی را ایفاء می کند. توســعه 
فرهنگی در قالب اهمیت دادن به ارزش های محلی و ملی، باید 
بتواند از طریق برنامه ریزی های فرهنگی و اجتماعی به نیازهای 
معنوی و مادی افراد جامعه خودپاســخ دهد. سیاست فرهنگی 
ازجمله مفاهیم مرتبط با توسعه فرهنگی است که در چند دهه 
اخیر به آن توجه شده است؛ هدف این پدیده پیشرفت و پویایی 

نوین و نظام مند جامعه است.
 از بعد دیگردرحوزه مطالعاتی توسعه فرهنگی باید توجه به ارتباط 
بین فرهنگ و تکنولوژی کرد؛ غالبً توسعه تکنولوژی مناسب 
بافرهنگ یک جامعه باعث رشــد و آگاهی درآن فرهنگ شده 

است. 
توسعه فرهنگی به حفظ رویکردهای ملی وبومی جامعه نسبت 
به صنایع و دستاوردهای فرهنگی توجه می کند،که بی ارتباط با 

مسئله تکنولوژی هم نیست.
جهانگردی و توسعه فرهنگی هم به نوعی در رشد هویت های 
فرهنگی بومی و ملی مؤثر اســت، بخش دیگری از عناصر و 
لوازم توسعه فرهنگی جوامع از طریق جهانگردی و گردشگری 
شکل می گیرد.  توسعه فرهنگی از طریق سه منبع اصلی سرمایه 
فرهنگی اندیشــه پیر بوردیو حالت متجسد، عینیت یافتگی ، 

نهادینه شده نقش مؤثری را ایفاءمی کند.
جهانی شدن زندگی افراد جوامع را به سمت غربی گرایی یا به 
عبارتی آمریکایی شدن اشاعه می دهد.توسعه فرهنگی از طریق 
تقویت فرهنگ های بومی و ملی باعث این گردیده است که در 
بحث جهانی شدن نوعی ناهمگونی و تنوع را در دنیا ارتقاء دهد. 
ازاین رو اصفهان امروز گفت وگویی را با دکتر نعمت الله فاضلی، 
انسان شناس و عضو هیئت علمی پژوهشکده مطالعات اجتماعی، 
پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی کشور انجام داده و 
به بررسی  توسعه فرهنگی در شهر اصفهان پرداخت، که مشروح 

گفت وگو را در ذیل ازنظرمی گذارانید.
Á  فعالیت های فرهنگی نباید فریب افکار عمومی

باشد
فاضلی گفت: در ســال های اخیر در ایــران مدیریت های 
شهری فعالیت ها و سیاستی نو را برای فهم پذیر کردن شهر و 
توسعه شهری آغاز کرده اند. در این فضای جدید توجه کم وبیش 
جدی برای شکل دادن »ذهنیت شهروندان« و برساخت »تصور 
اجتماعی« آن ها از شــهر آغازشده اســت. کم وبیش در همه 
شــهرهای بزرگ کشور تلاش می شــود تا مردم و شهروندان 
درباره تاریخ شــهر، نمادهای شهری، زبان و داستان شهر و از 
همه مهم تر نمادها و نشــانه های شهری که بیان کننده روح و 
جان شهر است بیاندیشند و به نوعی به تصور اجتماعی تازه ای از 

معنای شهر خود برسند.
او بیان کرد: امروزه محققان شــهری به این باور رسیده اند 
که شــهرها دارای دو وجه بنیادی هســتند، »وجه مادی« یا 
»چشــم انداز«)landscape( ؛ دوم »وجــه ذهنی« یا »منظر 
ذهنی«) mindscape( . سیاســت فرهنگی شــهری جدید 
در ایران تلاش می کند به »منظر ذهنی شــهری« بپردازد. در 
این سیاســت جدید ما به این نتیجه رسیده ایم که برای داشتن 
زندگی شهری انسانی تنها داشتن صنایع، میدان ها، خیابان ها، 
بلوارها، تکنولوژی ها و ساخت وساز یا عمران کافی نیست، بلکه 
شهروندان و شهرهایشــان نیازمند این هستند که برداشت یا 
ذهنیت خوب و دوست داشتنی و زیبا از تاریخ شهرشان و هویت 

آن در ذهن خود تجسم و تصور کنند.
عضو هیئت علمی پژوهشکده مطالعات اجتماعی، پژوهشگاه 
علوم انســانی و مطالعات فرهنگی کشور تصریح کرد: این که 
مردم شهری، شهرشــان را چگونه می پندارند؟ یا چه تصوری 
از خوددارند،  آیا خود را انسان هایی وارسته، فرهیخته، باهوش، 
پرکار، اهل مدارا، تسامح یا خویشتن دار، و این که شهروندان یک 
شهر چه باورهایی را میان خود مشترک می پندارند و بر اساس 
این باورها و ارزش ها نســبت به شهر و یکدیگر چه شکلی از 

زندگی و تعامل جمعی دارند، این ها نکات مهمی اســت که در 
فضای فکری جدید درباره شهرهای ما ظاهرشده است. 

در این فضای جدید تلاش مدیریت های شــهری و همه 
نیروهای تاثیرگذار در شــهرها مبتنی بر این اســت که بتوانند 
»فضای شهری« جدیدی را طراحی و تولید کنند، فضایی که در 
آن شهروندان به معنای واقعی خود را »شهروند« بنامند و بدانند.
  ازاین رو مفهوم »فضا« برای ما در حال شکل گیری است، 
 )space( »نیست، بلکه »فضا  )place(»شهر دیگر فقط »مکان

است.
رئیس اسبق پژوهشکده مطالعات اجتماعی، پژوهشگاه علوم 
انسانی و مطالعات فرهنگی کشــور ادامه داد: این تحول و این 
»جریان در حال ظهور« در مدیریت و توسعه شهری ریشه های 
مختلفی دارد. مهم ترین آن ها این است که شهرهای ایران بعد 
از یک قرن و نیم زایش و ظهور آن ها با چالش ها و مشــکلات 

ساختاری و جدی روبرو شده اند. 
»بحران های زیســت محیطی« مانند آلودگی هوا، توسعه 
بیابان ها، از بین رفتن جنگل ها، کمبود منابع آن و... ازیک طرف 
و از طــرف دیگــر »بحران های اجتماعی« ماننــد نابرابری و 
تبعیض های گوناگون در میان شهروندان و گسترش شکاف های 
عظیم اجتماعی و اقتصادی میان شهروندان؛ و همچنین توجه 
ای که در ســال های اخیر به »صنایع فرهنگی« مانند صنعت 
گردشگری شده اســت، بعلاوه »بحران های فرهنگی« مانند 
فرسایش سرمایه های اجتماعی یا کاهش مشارکت شهروندان 
در زندگی اجتماعی و بحران های ناشــی از توسعه صنعت و ... 
باعث شده است که توجه به »مسئله فرهنگ« برای شهر به طور 
فزاینده ای در کانون توجه مدیران و کارگزاران شــهری و حتی 
شــهروندان قرار گیرد با توجه بــه این زمینه ها و علل و برخی 
علل دیگر. اکنون مسئله فرهنگ برای توسعه شهری اهمیت 
حیاتی پیداکرده است. از دورن این مسئله فرهنگ شهر است که 

ضرورت سیاست فرهنگی شهر شکل گرفته است.
فاضلی تأکید کرد: در پاســخ به این پرسش و ارزیابی آن، 
می توان به همه نکاتی توجه کرد که پیشتر به آن اشاره کردم. 
ممکن است برخی این نوع فعالیت های فرهنگی را دامن زدن 
به قوم مداری و محلی گرایی یا ملی گرایی محلی بدانند، فعالیتی 
که صرفا در خدمت ایجاد فضاهای سیاسی و برانگیختن عواطف 
و احساسات توده های مردم است. از این دیدگاه فرهنگ و منظر 
ذهنی شهر اهمیتی ندارد، زیرا این نوع فعالیت ها درنهایت بازی 
با عواطف عامه مردم خواهد بود و به نوعی فعالیتی مخرب است، 
چراکه موجب می شود مردم از مسئله های بنیادی و جدی دیگر 
مانند فقر شــهری، بیکاری و چالش های اقتصادی و اجتماعی 

شهر بازبمانند.
Á لزوم توجه به توسعه فرهنگی شهر

او گفت: ازآنجایی که حوزه فرهنگ در دهه های اخیر در ایران 
همواره میدان بازی های ایدئولوژیک و نوعی فریب افکار عمومی 
بوده اســت، با این نگاه انتقــادی همدلی دارم و گمان می کنم 

اگر توجه به نام، یــاد و چهره ها و نمادهای تاریخی در خدمت 
ترویج و تبلیغ ایدولوژیک باشد، طبیعتا اینگونه فعالیت ها کمکی 
به »توسعه شهری« و اعتلا و »ارتقای مشارکت های اجتماعی« 

و ساختن »منظر شهریِ انسانی« و زیبا نمی انجامد. 
رئیس اسبق پژوهشکده مطالعات اجتماعی، پژوهشگاه علوم 
انسانی و مطالعات فرهنگی کشور ادامه داد: مردمان هر شهری 
اعم از شهر کوچک یا بزرگ، شهر قدیم یا جدید لاجرم نیازمند 
پیوند عاطفی و احساســی و ارزش هــا،  دانش ها و بینش های 
مشترک هستند. چنین نیازی بدون توجه به تاریخ آن شهر امکان 

پاسخگویی و شکل گیری ندارد. 
این جامعه شــناس  گفت: ازاین رو است که توجه به بناهای 
تاریخی، مفاخر و مشاهیر شهری و تمام نمادها و »نشانه های 
فرهنگی« که می تواند »تصور اجتماعی مشترک« از شهر خود 
ایجاد کند، اهمیت حیاتی برای زندگی شــهری دارد. مسئله در 
اینجا تبلیغات یا فعالیت سیاسی برای سرپوش نهادن بر کمبودها 
و فقدان های شــهر نیســت. اینجا ما با واقعیت مهمی سرکار 
داریم که به ویژه درباره اصفهان باید به آن توجه کرد: توســعه 
شهری اصفهان در دهه های اخیر عمدتا مبتنی بر نوعی »توسعه 
فیزیکی« و کالبدی شــهر بوده است که بدون توجه جدی به 
بنیان های ضروری برای زندگی  اجتماعی شهروندان انجام شده 

است.
Á  برای توسعه فرهنگی در شهر اصفهان چه باید

کرد؟
او تصریح کرد: برای اینکه سیاســت توســعه شهری در 
اصفهان در مسیر توسعه فرهنگی شهر به شیوه جدی، هماهنگ 

و اثربخش تحول یابد ما نیازمند چند اقدام ضروری هستیم.
 در وهله  اول، گســترش گفتگوی درباره نیاز شهروندان به 
فرهنگ است، یعنی نیاز شهروندان به داشتن دانش ها و بینش ها 
و ارزش ها و حافظه و زبان شهری مشترک است. این گفتگو باید 
در تمام سطوح رسانه ها، مطبوعات و نظام  آموزشی و رسانه ای 
شهر گسترش یاد. لازم و ضروری است که شهروندان اصفهان  
آگاهی بیشتر و جدی تر درباره اهمیت و جایگاه نمادها، نشانه ها، 
ارزش ها، دانش ها و بینش های مشــترک برای داشتن زندگی 
شــهری پررونق  و بانشاط  و سعادتمند پیدا کنند. به بیان دیگر 
باید تلاش کنیم تا »تقاضای جمعی« برای فرهنگ در اصفهان  

گسترش یاد.
عضو هیئت علمی پژوهشکده مطالعات اجتماعی، پژوهشگاه 
علوم انســانی و مطالعات فرهنگی کشــور تصریح کرد: دوم، 
ضروری است تا مدیران و کارگزاران شهری به بازاندیشی جدی 
و انتقادی در رویکردشان به مسئله فرهنگ در اصفهان  بپردازند. 
در  سیاســت ها و مدیریت شــهری  اصفهان  ایمان و باور 
عملی و جدی به نقش فرهنگ در توســعه شهری باید بیش 
از گذشــته وجود داشته باشد.  همچنان به نظر می رسد عمران 
و ساخت وســاز بیش از انسان و فرهنگ در کانون شکل دادن 
و سیاست و برنامه های شهری اصفهان  است. اگرچه مدیران 

شهری در گفتگوها، مصاحبه ها و بیان هایشان همواره از اهمیت 
تاریخ، حافظه و فرهنگ درباره شهر اصفهان  سخن می گویند 
اما تا رســیدن به نقطه ای که »سیاســت فرهنگی« در کانون 

»سیاست های شهری« قرار گیرد، فاصله وجود دارد.
او ادامه داد:  سوم، توجه به مسئله فرهنگی شهر ازجمله شهر 
اصفهان ، صرفا به شهرداری ها و شورای شهر محدود نمی شود. 
امروزه تمام ســازمان و نهادهای رسمی و دولتی و غیردولتی،  
عمومی و مدنی در شکل گیری و سرشت  و سرنوشت شهرها 

نقش تعیین کننده ای دارند.
 از این دیدگاه  است که »مسئله فرهنگ« در شهر اصفهان  
باید دستور کار تمام سازمان ها قرار گیرد. لازمه توسعه فرهنگی 
شهری در اصفهان  شکل گیری سیاست های مشترک هماهنگ 
و یکپارچه شــهری اســت.  واقعیت تلخ این است که توجه به 
فرهنگ به دلیل اینکه  ازنظر اقتصادی برای فعالان و کارگزاران 
و مدیران بازده زودهنگام، دم دســت و فوری ندارد  توجه به آن 

کاری بسیار دشوار است. 
این جامعه شناس ادامه داد: در فضای شهری موجود اصفهان  
اغلب نگاه ها توجه به فعالیتی اســت کــه از طریق  آن بتوان 
بودجه ای را تخصیص داد و پول و درآمد فوری برای آن تصور 
کرد. درصورتی که »فرهنگ نوعی سرمایه گذاری زیربنایی است 
که نتایج و پیامد آن زمان می برد.  امروز بذر فرهنگ را می کاریم 
تا ده سال یا ده ها سال بعد شهروندان زیر سایه درخت فرهنگ 

زندگی آرام داشته باشند. 
در چنین  شــرایطی اغلب کارگزاران، مدیــران و فعالان  
شهری مایل به سرمایه گذاری و توجه جدی به فرهنگ نیستند، 
آن ها اغلب فرهنگ را در سطح برگزاری سخنرانی یا نمایشگاه یا 

تبلیغات دینی محدود می کنند.
فاضلی بیان کرد: لازمه فرهنگ این اســت که در طراحی 
شهری و سیمای شهر و ساختن فضاها ما بتوانیم هویت تاریخی 
و نیازهای امروزی  شهروندان را به نحوی خلاقانه در هم آمیزیم. 
علاوه بر این، سیاســت فرهنگی شــهر زمانــی در میان 
شــهروندان اثربخش می شود و زمینه شــکل گیری فرهنگ 
شهری را فراهم می کند که شــهروندان از برگزاری  جشن ها 
و جشنواره ها، ساختن موزه ها و نمایشگاه ها، اجرای موسیقی ها 
یا برگزاری همایش ها و نشست ها، احساس کنند در اینجا پای 
منافع سیاســی و ایدولوژیک گروه های خاصی در میان نیست، 
بلکه به معنای واقعی تمام این فعالیت ها برآمده و بر خواســته 
از تجربه تاریخی شهروندان و به منظور تأمین  نیازهای فکری، 

معنوی و نمادین همه آن هاست.
 اگر فرهنگ و سیاست های حافظه شهری ابزاری  تبلیغی 
برای تولید و  بازتولید سلطه سیاسی گروه و گروه های خاص در 
شهر باشد، چنین فعالیت هایی نه تنها به بهبود همدلی و هم زبانی 
یا توسعه مشارکت  اجتماعی شهروندان نمی انجامد، بلکه منجر 
به شکل گیری نوعی »مقاومت فرهنگی و اجتماعی« در برابر 

اینگونه فعالیت ها می شود.

اعلام داوران بخش ملی 
سینماحقیقت

احمد ضابطـی جهرمی، مسـعود نقـاش زاده، پروین 
صدر ثقه الاسـلامی، مانی میرصادقی، فرشـاد محمدی، 
بهـروز نورانی پـور، مهدی شـامحمدی به عنـوان هیات 
جشـنواره  هفدهمیـن  ملـی  مسـابقه  بخـش  داوران 
بین المللی فیلم مسـتند ایران »سـینماحقیقت« معرفی 

شدند.
به گزارش روابط عمومی مرکز گسـترش سـینمای 
مسـتند، تجربـی و پویانمایـی، احمد ضابطـی جهرمی 
مستندسـاز و اسـتاد دانشـگاه متولـد ۱۳۳۰ در جهـرم، 
دانش آموختـه کارشناسـی سـینما و دکتـرای پژوهـش 
هنـر اسـت. عضـو هیـات علمی دانشـگاه صداوسـیما، 
مدرس، مترجم، مولف و پژوهشـگر سـینما و تلویزیون، 
سـینمای  پژوهـش  جایزهـی  دورهـی  دومیـن  دبیـر 
ایـران، تجلیـل بـه عنـوان اولین اسـتاد سـینمای ایران 
از سـوی فرهنگسـتان هنـر، مولـف کتاب هـای »فیلم 
گونه شناسـی  و  »شکل شناسـی  دورگـه«،  مسـتند 
فیلـم مسـتند«، »نظریه هـا و گفتمان هـای سـینمای 
مسـتند«، »همبستگی علم و هنر در سینمای مستند«، 
»زیبایی شناسـی و تاریـخ تدوین فیلـم« در کارنامه این 

مستندسـاز دیـده می شـود. 
مسـعود نقـاش زاده کارگـردان و مـدرس دانشـگاه 
متولد ۱۳۴۴ در شـیراز اسـت و کارشناسی ارشد سینما و 
دکتـرای پژوهش هنـر دارد. معاون آمـوزش و پژوهش 
خانـه سـینما، معـاون پژوهـش دانشـگاه صداوسـیما، 
معاون تولید و مشـاور عالی سـیمافیلم، داور سیزدهمین 
جشـنوارهی بین المللـی فیلـم مقاومـت، داور بخـش 
بین الملل جشـنواره فیلم رشـد، دبیر چهلمین جشـنواره 

فیلـم فجر از مسـئولیت های این فیلمسـاز اسـت. 
پرویـن صدر ثقه الاسـلامی مدیر فرهنگی و اسـتاد 
فرهنگـی متولد ۱۳۲۰ تهران، دانش آموخته کارشناسـی 
ادبیات فارسـی از دانشـگاه تهران و دکترای روانشناسی 
تربیتـی از دانشـگاه تربیـت معلم تهران اسـت. سـیزده 
سـال مدیـر کاخ مـوزه گلسـتان، عضو هیـات علمی و 
اسـتاد دانشـگاه تربیت معلم تهران، بیسـت وپنج سـال 
مدیـر و رییـس کتابخانه مرکزی دانشـگاه تربیت معلم 

از سـابقه کاری این مدیر اسـت. 
مانـی میرصادقـی مستندسـاز متولـد ۱۳۴۷ تهران، 
دانش آموختـه کارشناسـی ارشـد بیولـوژی دریا اسـت، 
سـاخت مسـتندهای »حیـات وحـش ایـران«، »نگین 
تتیـس«، »سـفری به هنـگام«، »جان مرجـان«، عضو 
هیات داوران سی وسـومین جشـنواره فیلم فجـر، برنده 
جایـزه جشـنواره جهانـی حیات وحـش و محیطزیسـت 

انگلسـتان از دسـتاوردهای او بـه شـمار می رود. 
فرشـاد محمدی مدیـر فیلمبرداری متولـد ۱۳۵۱ در 
شـیراز، دانش آموخته کارشناسـی ارشـد سـینما اسـت، 
نامـزدی دریافـت ۶ سـیمرغ بلوریـن و برنـده سـیمرغ 
بلوریـن، بهترین دسـتاورد فنـی و حرفه ای از جشـنواره 
فیلـم فجـر، مدیـر فیلمبـرداری فیلم هـای سـینمایی 
»عـرق سـرد«، »قاتل اهلـی«، »ملاقـات خصوصی«، 
»نهنگ عنبر«، »رگ خـواب« در کارنامه کاری او دیده 

می شـود. 
بهـروز نورانی پـور کارگـردان و مستندسـاز متولـد 
۱۳۶۰ در سـنندج و دانش آموختـه کارگردانـی سـینما 
اسـت. برنـده جایـزه ویـژه هیـات داوران در بخـش 
بین الملـل جشـنواره »سـینماحقیقت«، برنـده سـیمرغ 
بهتریـن مسـتند سـی وچهارمین جشـنواره فیلـم فجر، 
برنـده بهترین مسـتند جشـنواره بین المللـی واچداکس 
محسـوب  فیلمسـاز  ایـن  دسـتاوردهای  از  لهسـتان 

می شـود. 
مهـدی شـامحمدی تهیه کننده و مستندسـاز متولد 
۱۳۶۲ شـهرری، دانش آموخته، کارشناسـی ارشد سینما  
اسـت. او مدیرعامـل و موسـس کارگاه سـینمایی امروز 
فیلم، عضو هیات انتخاب جشـنواره »سـینما حقیقت«، 
داور جشـنواره مستند شبکه مسـتند، داور بخش مستند 
جشـنواره جام جم و داور بخش مسـتند سینما حماسه را 

در کارنامـه کاری خود دارد. 

منوچهر والی زاده از همسایگی 
با توران مهرزاد گفت

منوچهر ولی زاده از توران مهرزاد به نیکی یاد کرد 
با مرحوم  او که  این هنرمند گفت.  با  از همسایگی  و 
یادآور  داشته  همکاری  دوبله  عرصه  در  مهرزاد  توران 
شد: رُل هایی بود که آقای کسمایی معمولا روی آنها 
مهرزاد  خانم  به  را  ها  نقش  آن  و  داشتند  حساسیت 

می سپردند و من هم کنارشان نقش هایی را می گفتم.
عرصه  پیشکسوت  و  گوینده  زاده-  والی  منوچهر 
با  همکاری  ی  درباره  ایسنا،  با  گفت وگویی  در  دوبله 
توران مهرزاد گفت: از نوجوانی تئاترهای خانم مهرزاد 
در خیابان  تئاتری  دارم.  زیادی  و خاطرات  را می دیدم 
جمهوری، نرسیده به بهارستان به نام تئاتر سعدی بود 
که ایشان آن دوران درآنجا کار می کردند. من متاسفانه 
هیچ کدام از آن نمایش ها را نتوانستم در آنجا ببینم اما 
بعد آن نمایش ها را در جامعه باربد در خیابان لاله زار 
دیدم، کارهایی مثل »بادبزن خانم ویندیر«، »چراغ گاز« 
و خیلی نمایش های دیگر که آقای جعفری آن تئاترها را 

گذاشتند و من در جوانی آنها را رفتم و دیدم.
با اشاره به فعالیت های توران مهرزاد در  والی زاده 
یادآور شد:  با علی کسمایی  و همکاری  دوبله  عرصه 
ایشان مدتی هم آمدند و دوبله کار کردند و من افتخار 
این را داشتم که با آقای علی کسمایی بزرگوار کار کردیم. 
خانم مهرزاد گاهی اوقات با آقای کسمایی کار می کردند 
و من هم با ایشان در زمانی که دوبله کار می کردند، 
نقش هایی را می گفتم. یادم نمی آید چه فیلم هایی بود اما 
رُل هایی بود که آقای کسمایی معمولا روی آن نقش ها 

حساسیت داشتند و آنها را  به خانم مهرزاد می سپردند.
والی زاده با اشاره به فعالیت اندک توران مهرزاد در 
عرصه دوبله، در عین حال بیان کرد: خانم مهرزاد صدای 
رسا و بیان شیرین و خوبی داشتند و آقای کسمایی با 
ایشان کار می کردند. من هم آن موقع از شاگردان آقای 
کسمایی بودم و خانم مهرزاد هم که می آمدند آنجا نقش 
می گفتند، من هم کنارشان نقش هایی را می گفتم. البته 
خانم مهرزاد دوبله کم کار کردند و بیشتر کارشان در 
رادیو بود و ما هم از دور صدایشان را می شنیدیم و لذت 

بخش بود.
توران مهرزاد مدتی در همسایگی منوچهر والی زاده 
زندگی می کرد. والی زاده در این باره گفت: من تقریبا از 
خیلی سال پیش است که در خیابان امیرآباد، کارگر فعلی 
می نشینم از حدود سال ۵۰ پیش اینجا هستم. ایشان 
خواهر بزرگتری به نام ایران بزرگمهر داشتند که قبل از 
ایشان فوت کردند. بعدا متوجه شدم که خانم مهرزاد هم 
آنجا هستند.  توران مهرزاد، بازیگر پیشکسوت، دوبلور و 
گوینده قدیمی ۲۸ آذر ماه در بیمارستان در ۹۳ سالگی 
از دنیا رفت. توران مهرزاد متولد سال ۱۳۰۹ در تهران 
و خواهر ایران بزرگمهر بود. او از دهه ۲۰ فعالیت های 
هنری خود را در تئاتر آغاز کرد و بعدها در کنار تئاتر، 
بازی در نمایش های رادیویی، دوبله، بازیگری در سینما و 

گویندگی در رادیو را دنبال کرد.
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   منهای فوتبال

شوک به سپاهان با محرومیت 
۲ ستاره

دو مهره کلیدی ســپاهان به دلیل محرومیت دیدار 
مقابل آلومینیوم را از دست دادند.تیم فوتبال سپاهان که 
روند خوبی طی هفته های گذشــته طی کرده و در حال 
حاضر با یک بازی و یک امتیاز کمتر نسبت به استقلال 
در رتبه دوم جدول لیگ برتر قرار دارد، در آستانه مسابقه 
دشوار خانگی مقابل آلومینیوم اراک دو بازیکن کلیدی خود 
را به دلیل محرومیت از دســت داد.میلاد زکی پور، مدافع 
چپ موردعلاقه ژوزه مورایس که در تمام مسابقات داخلی 
و آسیایی یکی از نفرات اصلی سپاهان بوده و نمایش خوبی 
داشته، در دیدار اخیرشان مقابل هوادار تهران اخطار گرفت 
تا چهار کارته شود و دیدار مقابل آلومینیوم اراک را از دست 
بدهد.زکی پور که در مسابقه مقابل هوادار یک پاس گل داد 
و داور به اشــتباه آن را مردود کرد، توانسته در پنج مسابقه 
لیگ قهرمانان آسیا دو پاس گل داشته باشد و در ۱۲ بازی 
لیگ برتر نیز همیــن کار را انجام بدهد ولی محرومیت 
مقابل آلومینیوم اراک موجب شد تا نتواند این آمار را بهتر 
کند.محمد قربانی نیز که مثل زکی پور در تمام ۱۲ مسابقه 
لیگ برتر و پنج بازی لیگ قهرمانان آسیا برای سپاهان به 
میدان رفت و مهره کلیدی این تیم در خط دفاعی و میانی 
بوده هم در دقایق پایانی دیدار مقابل هوادار تهران کارت 
زرد گرفت و چهار اخطاره شد تا بازی برابر آلومینیوم اراک 

را از دست بدهد.

مورایس و تکرار بازی در خانه 
بدون تماشاگر

بار دیگر ســپاهان باید در ورزشگاهی به میدان برود 
که خالی از تماشاگر است.هفته سیزدهم رقابت های لیگ 
برتر در شرایطی پیگیری شد و با پیروزی پنج گله سپاهان 
در تهران به پایان رســید که طلایی پوشان اصفهانی در 
ورزشگاه دستگردی اکباتان جشنواره گل به راه انداختند اما 
فقط خبرنگاران، عکاسان و برخی از اعضای دو تیم موفق 
شدند این نمایش قدرتمندانه را از نزدیک ببینند.مورایس 
که بارها در مصاحبه های خود تاکید کرده که فوتبال برای 
مردم و لذت بردن آنهاســت، برگزاری مسابقه در چنین 
شرایطی را به باد انتقاد گرفت و ابراز امیدواری کرد در آینده 
چنین شرایطی را شاهد نباشد.چند روز پس ازاین مسابقه 
خبر بدی از سوی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال به 
مورایس منتقل شد و هواداران سپاهان با فعال شدن حکم 
تعلیقی سپاهان از همراهی تیمشان در مصاف با آلومینیوم 
محروم شــدند و سرمربی پرتغالی سپاهان چه بخواهد و 
چه نخواهد باید با آن کنار بیاید و البته این اتفاقی اســت 
که بی شــک این مربی در کنفرانس خبری پیش و پس 
از مسابقه برابر شاگردان مجتبی حسینی درباره آن حرف 
خواهد زد.گفتنی است تیم های هوادار و پیکان ورزشگاه 
دستگردی را به عنوان میزبان بازی های خانگی خود معرفی 
کرده اند و این ورزشگاه طبق نظر شورای تامین امکانات و 
زیرساخت های موردنیاز برای حضور تماشاگران را ندارد و 
این در حالی است که در سال های گذشته مسابقات فوتبال 

در همین ورزشگاه با حضور هواداران برگزارشده است.

جریمه صدمیلیونی نورافکن 
تائید شد

کمیته اســتیناف جریمه امید نورافکن درباره حواشی 
بازی پرسپولیس را تائید کرد.در حاشیه بازی پرسپولیس 
با سپاهان که در ورزشــگاه نقش جهان برگزار شد، امید 
نورافکن با اقدامی عجیب نسبت به تماشاگران پرسپولیس، 
حواشی جنجالی ای را رقم زد که با واکنش کمیته انضباطی 
همراه شد.کمیته انضباطی نورافکن را صد میلیون تومان 
جریمه کرد، اما این بازیکــن با اعتراض به حکم کمیته 
انضباطی در دادگاه اســتیناف، خواستار تجدیدنظر درباره 
این جریمه سنگین شد.حالا اما کمیته استیناف عینا این 
حکم را تائید کرده تا ســتاره سپاهان مجبور به پرداخت 
صد میلیون تومان به دلیل اقدام غیراخلاقی خود در قبال 
تماشاگران پرسپولیس شود.در این حکم آمده است:» با 
عنایت به مجموع محتویات پرونده و استدلالات مندرج در 
رای صادره، ایراد و اعتراض موثری که خدشه بر دادنامه 
معترض عنه وارد نماید به عمل نیامده، مستندا به ماده ۱۰۶ 
مقررات انضباطی فدراســیون فوتبال ضمن رد اعتراض 
دادنامه صادره، عینا تائیــد و اعلام می گردد. رای صادره 

قطعی است.«

سپاهان به دنبال قاتل 
خوزستانی پرسپولیس

ســپاهان روی زننده دو گل اســتقلال خوزستان به 
پرسپولیس دست گذاشت.تیم سپاهان که در لیگ برتر 
مدعی قهرمانی به شــمار می رود روی مهاجم یک تیم 
ته جدولی دســت گذاشته است.جواد آقایی پور که فصل 
گذشــته با گل های متعدد خود سهم بسزایی در صعود 
تیم استقلال خوزستان به لیگ برتر داشت در مصاف با 
پرسپولیس زننده دو گل تیمش بود و نشان داد در ترکیب 
این تیم هنوز می تواند یک بازیکن تاثیر گذار باشــد.خبر 
رســیده تیم سپاهان که مدعی قهرمانی در این فصل از 
بازی ها به شــمار می رود روی این بازیکن دست گذاشته 
است و درصدد خرید این بازیکن در تعطیلات زمستانی 
اســت. این در حالی است که تیم سپاهان در خط حمله 
مهاجمانی چون کاوه رضایی ، شهریار مغانلو و عیسی آل 
کثیر را  در اختیار دارد.حضور جواد آقایی پور در لیست خرید 
تیم سپاهان اتفاق محتملی است به این خاطر که مهاجم 
استقلال خوزستان یک مهاجم جوان و روبه پیشرفت است 
و مورایس هم نشان داد به جوان ها در ترکیب ثابت اهمیت 

زیادی می دهد.

پیروزی نوین مقابل تام اصفهان 
در لیگ بوکس

تیم پلیمر نوین خرم آباد در جریان رقابت های لیگ برتر 
بوکس مقابل تام اصفهان به برتری ۵ بر ۲ دســت یافت. در 
ادامه لیگ برتر بوکس باشــگاه های کشور، تیم پلیمر نوین 
خرم آباد پذیرای تام اصفهان بود و با حساب ۵ بر ۲ پیروز شد تا 
شروع خوبی داشته باشد. این دیدار در ورزشگاه تختی خرم آباد 
و در خانه بوکس این شهر برگزار شد. علی دانشمندفرد دبیر 
کل فدراسیون، احمد میرزایی عضو هیئت رئیسه فدراسیون و 
رئیس هیئت بوکس استان مرکزی، حبیب کریم زاده رئیس 
سازمان لیگ، مهدی شفیعی رئیس هیئت بوکس اصفهان، 
شــهریار رحمانی مدیر اجرایی فدراسیون و همچنین تنی 
چند از جامعه بوکس کشور، این دیدار را از نزدیک نظاره گر 
بودند. رقابت های لیگ برتر بوکس پس از وقفه چندساله در 
حال برگزاری است و در هفت وزن المپیکی انجام می شود. 
پیش ازاین و در هفته نخست، آذرخش فارس با حساب ۶ بر 

یک مقابل ناطق نوری تهران به برتری رسیده بود.

دبل قهرمانی شطرنج باز 
نوجوان در آسیا

رامتین کاکاوند در مســابقات شــطرنج رده های سنی 
قهرمانی آسیا در بخش استاندارد و برق آسا به قهرمانی رسید. 
مسابقات قهرمانی رده های سنی آسیا در سه بخش استاندارد، 
سریع و برق آسا و در دو بخش پسران و دختران از ۲۲ لغایت 
۳۰ آذر در العین امارات برگزار شــد. در پایان بخش استاندارد 
رامتین کاکاوند در رده زیر ۱۰ سال به مدال طلا دست یافت. 
او در بخش برق آسا نیز به مدال طلا رسیده بود. پیش ازاین در 
بخش سریع این مسابقات روشا اکبری در رده زیر ۱۲ سال 
دختران مدال برنز را کســب کرده بود. همچنین در بخش 
برق آســا رامتین کاکاوند در رده زیر ۱۰ سال به مدال طلا، 
محمدطاها ارکاک  در رده زیر ۸ سال، سید کنعان پورموسوی 
در رده زیر ۱۲ ســال و نیوشــا محمدی در رده زیر ۱۴ سال 
دختران به مدال برنز دست یافتند. تیم ملی شطرنج رده های 
سنی ایران با مربیگری استاد بین المللی حامد موسویان و استاد 
فیده محمدرضا افشاری و هما علوی راهی مسابقات آسیایی 

امارات شده است.

آغاز فعالیت رسمی انجمن 
کرلینگ در ایران

فعالیت رسمی انجمن کرلینگ در ایران آغاز شد. نشست 
خبــری مربوط به آغاز فعالیت رســمی انجمن کرلینگ و 
رونمایی از تجهیزات این رشته، در محل پیست به بازار بزرگ 
ایران برگزار شد. عباس نظریان، رئیس فدراسیون اسکی و 
ورزش های زمستانی در این نشست اظهار داشت: امروز یک 
نقطه عطف در ورود ورزش های نو به ایران اســت. اسکی 
در ایران ســال ها قدمت دارد، ولی در این رشته ها همچون 
کرلینگ جوان اســت و کار زیادی در پیش دارد. وی افزود: 
المپیک زمستانی با پانزده رشته برگزار می شود و آرزویم این 
است که به زودی بتوانیم در این رشته در المپیک زمستانی 
حضورداشته باشیم. بازی های آسیایی زمستانی، کرلینگ دارد 
و امیدوارم انجمن کرلینگ بتواند به رشــد برسد و در آنجا با 
کاروانی متشکل از چند رشته و فراتر از اسکی حضورداشته 
باشــیم. ما آغازگر یک راه نوین هستیم و باید کمک کنیم 
تا این گونه رشته ها رشد کنند و بتوانیم در سال های آینده به 
مدال برسیم. وی ادامه داد: ستاد بازی های زمستانی راه اندازی 
شــده است و باید باقدرت در ســتاد جلو برویم و سال آینده 
قول بدهیم که سکوها خوبی کسب کنیم و باعث شادی و 
غرور کشور شویم. همچنین محمود عبداللهی، رئیس انجمن 
کرلینگ فدراسیون اسکی و ورزش های زمستانی گفت: امروز 
اعــلام موجودیت کردیم و گزارش آغاز فعالیت کرلینگ به 
فدراسیون جهانی ارسال می شود تا درخواست عضویت کنیم. 
پس ازآن درخواست مربی خارجی می دهیم و سپس فراخوان 
جذب بازیکن خواهیم داد. ایرانیانی در خارج از کشور هستند در 
این رشته فعالیت دارند و می توانند به ما کمک کنند. وی ادامه 
داد: با شورای شهر و شهرداری تهران برای تجهیز یک سوله 
رایزنی کرده ایم تا بتوانیم در آنجا استعدادیابی کنیم و بحث 
فعالیت در حوزه قهرمانی در پیســت بازار بزرگ ایران انجام 
شود. عبداللهی درباره تجهیزات این رشته گفت: با مهندسی 
معکوس اقدام به ســاخت گوی سنگی این رشته در داخل 
کشور شده و به تولید نیز رسیده است. همچنین در کفش های 
مخصوص کرلینگ هم از تولیدکننده داخلی استفاده می کنیم.

برایان دابو تنها بازیکن خارجی ســپاهان به 
ســتاره ای تاثیرگذار در تیمش تبدیل شــده 
است. بازیکن بورکینافاسویی سپاهان که در 
فصل جاری مجوزی دیرهنگام برای بازی 
پیدا کرد اما خیلی ســریع در ترکیب تیمش 
جا افتاده و دربازی های گذشــته با بازی در 
چند پست توانسته بود کیفیت و قابلیت های متفاوت خود را در 
ترکیب ســپاهان به نمایش بگذارد اما در این بازی تاثیرگذاری 
مستقیم داشت و توانســت با ارسال دو پاس گل برای مغانلو و 
رضاییان، نام خود را وارد جدول پاســورهای لیگ کند. هافبک 
سابق فیورنتینا توانسته تا حدودی خلا یک هافبک دفاعی بازیساز 
را در ترکیب ســپاهان پرکرده و از این نظر به اعتقاد بسیاری از 
کارشناسان تنها نقطه ضعف ترکیب سپاهان را برطرف کرده و 
ازاین رو یک بازیکن بدون جانشــین در ترکیب تیم مورایس به 
شمار می رود که با تداوم این عملکرد فردی و تیمی، احتمالا در 

پایان این فصل جام قهرمانی فوتبال ایران را هم لمس خواهد 
کرد. هافبک اهل بورکینافاسوی سپاهان مقابل هوادار، فوتبال 
باکیفیت بالایی را ارائه کرد تا هواداران و کادرفنی طلایی پوشن 
خیالشــان از حضور یک بازیکن خلاق و با ظرفیت ذهنی بالا 
در تیمشان راحت شود. روی صحنه گل دوم سپاهان دابو تمام 
مواردی که یک بازیکن خلاق و گل ساز می تواند اجرا کند را به 
نمایش گذاشت، عبور توپ از میان پاهای مدافع مستقیم، مسیر 
حرکتی درست و از همه مهم تر ارتفاع و ضرب مناسب و انتخاب 
درست توپ برای ارسال به داخل محوطه، پاس برایان دقیقا روی 
نقطه پنالتی با ارتفاع مناسب مقابل شهریار مغانلو قرار گرفت و 
ضربه او به گل تبدیل شد. تصمیمی که دابو در این صحنه گرفت 
می تواند الگوی مناسبی برای بازیکنان شاغل در لیگ ایران باشد 
که در هر شــرایطی توپ را سانتر می کنند و پاس کات بک در 
دستور کار آن ها نیست. برایان دابو در این مسابقه یک پاس گل 
دیگر ثبت کرد تا با دو پاس گل در این مســابقه عملکرد قابل 

قبولی ارائه کند. اما این بازیکن در هفته های ابتدایی لیگ حضور 
نداشــت و با حواشــی خاصی که در ورزشگاه وطنی رقم زد، از 
مدار تفکرات تاکتیکی مورایس بیرون رفته بود. مورایس پس از 
تعویض دابو مقابل نساجی و پرخاش این بازیکن بار دیگر باهمان 
آرامش خاص خود صحبت کرد و این اتفاق را یک مسئله درون 
خانوادگی میان پدر و پسر دانست. جالب اینکه سرمربی پرتغالی 
سپاهان در مصاف بعدی طلایی پوشان که در لیگ قهرمانان آسیا 
مقابل آلمالیق برگزار شد هم از دابو برای دقایقی استفاده کرد تا 
دوری این بازیکن از ترکیب تیم اصلا طول نکشد. به هرحال دابو 
در چند بازی اخیر تیمش به مهره ای خلاق و به نوعی آچارفرانسه 
تیمش تبدیل شده و کاملا نبض حرکتی میانه میدان را در دست 
گرفته است. اما برایان بولایه کوین دابو، حدود ۳۱ سال قبل از 
پدری بورکینافاسویی و مادری مالیایی در بندر مارسی فرانسه به 
دنیا آمد. او از کودکی علاقه زیادی به فوتبال داشت و برای چند 
تیم در سطح پایه به میدان رفت که مهم ترین شان مون پلیه بود. 

نمایش خوب برایان در این تیم باعث شد تا او از سن ۱۸ سالگی 
به تیم بزرگ سالان ملحق شود. بااین وجود او نتوانست خود را به 
ترکیب اصلی برســاند و در فصل ۱۲-۲۰۱۱ که مون پلیه فاتح 
لیگ یک شد فقط یک مرتبه فرصت حضور روی نیمکت را به 
دست آورد. در سال ۲۰۱۲ برایان به تیم دوم فرستاده شد و پس 
از ۲ سال به صورت قرضی به عضویت بلک برن روورز درآمد اما 
در این تیم دسته اولی فوتبال انگلیس هم موفق نشد به میدان 
برود. دابو فقط چند بار در تیم زیر ۲۱ سال پا به توپ شد و خیلی 
زود به فرانسه بازگشت. بازگشت به مون پلیه برای این بازیکن 
موفقیت آمیز بود و باعث شد تا پیشنهاد رقیب سنتی از راه برسد و 
دابو در انتقالی جنجالی لباس سن اتین را بر تن کرد.۲ سال حضور 
در سن اتین و نمایش خوب این بازیکن، پیشنهاد فیورنتینای ایتالیا 
را در پی داشت. او در لباس بنفش ها جایگاه ثابتی نداشت و تنها 
۲ مرتبه مقابل جنوا و امپولی موفق به گلزنی شــد که گل دوم 
در دربی توسکانی به ثمر رسید. او در ادامه سر از تیم های پایین 
جدولی و تازه سری آیی شده ی اسپال و بنه ونتو درآورد و نهایتا 
در سال ۲۰۲۱ سری آ را با ۷۴ بازی ترک کرد. ریزه اسپور ترکیه 
مقصد بعدی بازیکن تیم ملی بورکینافاسو بود و پس از یک فصل 
شاهد پیوستن دابو به آریس یونان بودیم. او فصل گذشته همراه با 
این تیم رتبه پنجم سوپرلیگ را به دست آورد و برایان یک بار هم 
دروازه المپیاکوس را در دیدارهای پلی آف گشودد تا آمار گلزنی اش 
روی عدد صفر باقی نماند. یکی از ویژگی های جالب توجه دابو 
این است که در این حدودا ۱۳ سالی که در سطح بزرگ سالان 
مشــغول به بازی بوده در ۹ پســت مختلف بازی کرده و یک 
آچارفرانسه به معنای واقعی کلمه بوده است. در فصل جاری هم 
به نظر می رسد صبر مورایس در حال به بار نشستن است و زمان 
شکوفایی این ستاره بورکیناپاسویی فرارسیده است. شرایطی که 
آن را می توان بهترین اتفاق برای ســپاهانی ها در حساس ترین 

مقطع فصل دانست.

ستاره بورکیناپاسویی سپاهان تازه به دوران بازدهی رسیده است

بریان دابو در فصل شکوفایی

در نظر گرفتن امتیازهای کسر شده از هر دو تیم سپاهان 
و پرســپولیس شــرایط دو تیم در جدول و اختلافشــان با 
مســابقه برابر به گونه ای است که هیچ وقت چنین اختلافی 
در فصل گذشته اتفاق نیفتاده بود. درواقع آنچه پرسپولیس 
را می تواند نگران و هراســناک کند اختلاف امتیاز واقعی با 
جدی ترین مدعی قهرمانی اســت کــه در روزهای تزلزل 
پرسپولیس همه بازی هایش را با پیروزی پشت سر گذاشته 
اســت. بعد از ناکامی پرسپولیس مقابل استقلال خوزستان 
بســیاری به آمار ناامیدکننده یک برد در ۹ بازی اخیر اشاره 
کردند که البته با احتساب سه بازی دشوار در لیگ قهرمانان 
آسیا محاسبه شده است. در آن سه مسابقه پرسپولیس مقابل 
استقلال تاجیکستان و النصر تن به تساوی داد و در مصاف 
با الدحیل شکســت خورد. در لیگ برتر امــا دوره ناکامی 
پرسپولیس از بازی مقابل ملوان شروع شد. تساوی دشوار در 
انزلی که می توانست با شکست همراه باشد و به نوعی آغازگر 
دوران افت تیم یحیی بود. سپس شکست مقابل سپاهان و 
تســاوی با صنعت نفت و بعدازآن برد مقابل هوادار، تساوی 
در دربی و توقف مقابل قعرنشــین جدول. در نقطه مقابل 
ســپاهان بعد از باخت به ملوان پنج برد متوالی داشته که با 
برد مقابل پرســپولیس شروع شد و با نتایجی بهتر در چهار 

بازی بعدی ادامه یافت. درواقع اینطور به نظر می رسد که آن 
برد برای سپاهان تبدیل به نقطه عطفی شد تا باوجود کسر 
چهار امتیاز دوباره قد علم کرده و در قامت یک مدعی جدی 
برای قهرمانی پیش بیاید. طبیعتا اگر در آن مسابقه پرسپولیس 
هم برنده می شد، احتمالا همان اتفاق برای پرسپولیس رقم 

می خورد و شاید حالا تیم یحیی گل محمدی به مرحله بعد 
لیگ قهرمانان آسیا صعود می کرد و این همه از صدر جدول 
فاصله نمی گرفت. چنانچه یک امتیاز کسرشده پرسپولیس را 
برگردانیم، این تیم همین حالا از ۱۲ بازی ۲۲ امتیاز دارد که 
بازهم به میانگین دو امتیاز از هر بازی نمی رسد، اما سپاهان از 

همین تعداد مسابقه با در نظر گرفتن چهار امتیاز کسر شده اش 
صاحب ۳۱ امتیاز خواهد شد و بنابراین چنانچه جدول لیگ 
واقعی و بدون کسر امتیازها تنظیم شود، پرسپولیس همین 
حالا و بعد از ۱۲ بازی ۸ امتیاز کمتر از سپاهان اندوخته است 
که این می تواند کار را برای یحیی و تیمش بسیار دشوار کند. 
درواقع حتی اگر پرســپولیس بتواند استقلال را با نوسان و 
فرازوفرودهایش در جدول بگیرد دستیابی به سپاهان بسیار 
دشــوار خواهد بود. یادمان نرفته این دو تیم فصل قبل چه 
رقابت عجیبی باهم داشتند اما هیچ وقت اختلاف پرسپولیس 
و سپاهان به ۸ امتیاز نرسید. با نگاهی به جدول فصل قبل 
لیگ برتر مشخص می شود که پرسپولیس و سپاهان بعد از 
۱۲ هفته ابتدایی شرایط متفاوتی نسبت به فصل جاری داشتند 
و تیم یحیی ۲۵ امتیاز کسب کرده و ۴ امتیاز بیشتر از سپاهان 
به دست آورده بود. پرسپولیس فصل قبل با ۳۲ امتیاز در پایان 
نیم فصل قهرمان شد و اختلافش با سپاهان به پنج هم رسید. 
پرسپولیس در فصل گذشته غیر از سه هفته ابتدایی و هفته 
هشتم در سایر هفته ها صدرنشین بود. در نیم فصل دوم هم 
پرسپولیس در هفته شانزدهم صدرنشین بود اما ۹ هفته بعدی 
را در رتبه های دوم و سوم سپری کرده بود اما در چهار هفته 

پایانی صدرنشین و درنهایت قهرمان شد.

اختلاف واقعی سپاهان با پرسپولیس 8 امتیازاست

 

امیرحسین احتشامی

قرعه مرگ
 دور و دورتر از سپاهان

سپاهان مورایس 
 شبیه پرسپولیس دهه 60          

با جدیدترین خبر ســایت لیگ قهرمانان آسیا از قرعه کشی 
مرحله حذفی یک اتفاق عجیب در قرعه کشــی رخ خواهد داد 
که ممکن است به سود سپاهان شود. قرعه کشی لیگ قهرمانان 
آسیا پنج شنبه هفته جاری در کوالالامپور پایتخت مالزی انجام 
می شــود. اولین گلدان از تیم های اول منطقه غرب تشــکیل 
می شود. العین )امارات(، نسف )ازبکستان(، الاتحاد، الهلال و النصر 
)عربستان سعودی( هستند که صدرنشین شده بودند و گلدان دوم 
شامل نوف باخور )ازبکستان(، سپاهان )ایران( و الفیحا )عربستان 
سعودی( اســت. در منطقه شرق، در گلدان اول بانکوک یونایتد 
)تایلند(، یوکوهاما مارینوس )ژاپن(، ونتفورت کوفو )ژاپن(، کاوازاکی 
فرونتاله )ژاپن(، پوهانگ استیلرز )کره(. گلدان دوم شامل شاندونگ 
تایشان )چین(، چونبوک هیوندای موتورز ) کره( و اولسان هیوندای 
)کره( خواهد بود. پیش از اعلام aFc بســیاری از منابع خبری 
گمــان می کردند که باتوجه به برابر نبودن تعداد تیم های اول و 
دوم صعودکننده، بدترین تیم صدرنشــین به گلدان دوم سقوط 
می کرد و طبق این قاعده امکان مصاف سپاهان با نسف قارشی 

ازبکستان به عنوان ضعیف ترین صدرنشین وجود نداشت اما حالا 
انگار همه چیز شانسی و طبق قرعه بین تیم های حاضر در مرحله 
حذفی پیش می رود تا شانس قرعه آسان تر برای سپاهان ایران 
نیز وجود داشته باشد. بنابراین قبل از قرعه کشی برای هر منطقه، 
یک تیم به طور تصادفی از گلدان اول کشیده می شود و در گلدان 
دوم قرار می گیرد تا تعداد گوی ها در هر گلدان یکســان باشد. 
قرعه کشــی از منطقه غرب و شروع می شود. جالب اینکه طبق 
این روش تیم های قدرتمند النصر و الهلال نیز که مقتدرانه صعود 
کرده بودند ممکن است به گلدان دوم فرستاده شوند و قرعه های 
سختی نصیب شان بشود. طبق این قاعده احتمال تقابل غول های 
عربی نیز بیشــتر از قبل خواهد بود. تصور کنید یکی از تیم های 
الهلال، النصر یا العین به طور شانسی وارد گلدان دوم شود آنگاه 
احتمال مواجه شدن آن تیم قدرتمند، با سپاهان که در گلدان دوم 
است صفر می شود و ممکن است حذف یک تیم پرستاره در اولین 
مرحله حذفی رخ بدهد. بنابراین با وارد شدن النصر یا الهلال به 

گلدان دوم قرعه مرگ از سپاهان دورتر خواهد شد.

این ســپاهان برای فوتبال دوســتان موسفید خاطره 
پرسپولیس دهه ۶۰ را زنده کرده است.

 این از ویژگی نسل هاست که در هر تخصصی خود را 
برتر از نسل های قبلی و بعدی می دانند. در جمع فوتبالی ها 
معمولا جوانان از برتری ســتاره ها و تیم های محبوب خود 
می گویند و موسفید کرده ها به آن ها کنایه می زنند که شما 

فلان ستاره یا فلان تیم را ندیده اید.
 هنوز هم وقتی با پیشکســوتان پرسپولیس مصاحبه 
می شــود آن ها از اقتدار تیم دهه ۶۰ می گویند. بزرگترین 
ویژگــی آن تیم این بود که همیشــه در همان ۲۰ یا ۳۰ 
دقیقه نخست بازی تکلیف بازی و حریف را یکسره می کرد. 
آن پرسپولیس که هرسال قهرمان می شد، در همان نیمه 
اول بازی ها را می برد و معمولا در ۲۰ دقیقه اول دوبرصفر 
از حریف جلو می افتاد. در تمام این ســال ها کارشناســان 
می گفتند دیگر امکان تکرار آن شــرایط وجود ندارد چون 
نه از آن بازیکنان خبری هست و نه فوتبال امروز شباهتی 

به دهه ۶۰ دارد. حالا فاصله تیم ها نســبت به هم کم شده 
و علم بدنسازی و توانایی تاکتیکی مربیان دیگر اجازه بروز 
چنان نتایجی را نمی دهد. حرفی که تا ظهور سپاهان در این 
فصل درست بود اما این سپاهان بر تمام این فرضیه ها خط 

بطلان کشیده است.
 تیمی با رکورد صددرصد پیروزی که با کســر ۴ امتیاز 
هــم وقفه ای در حرکتش نیفتاد و تــا این لحظه از فصل، 
یعنی در ۱۲ بازی ۳۲ گل به ثمر رسانده و تنها پنج امتیاز را 
ازدست داده است. در دو بازی متوالی در یک هفته سپاهان 
ابتدا با نساجی مساوی کرد و ۲ امتیاز از دست داد، سپس در 
خانه برتری دو بر صفر در نیمه اول برابر ملوان را با شکست 
۳-۲ عوض کرد. این سپاهان که هر هفته عطش گلزنی اش 
پایانی ندارد، تمام رقبای اصلی قهرمانی را در جدال رودررو 
برده، از اســتقلال و پرسپولیس تا فولاد و تراکتور و بدون 
توجه به نام حریف و اینکه مســابقه در خانه یا بیرون خانه 

باشد از همان شروع بازی برای گلزنی و پیروزی می آید.

خوش خبر

تیم داری دوباره سپاهان در 
بدمینتون

تیم بدمینتون سپاهان پس از تعطیلی چندساله، دوباره پا 
به رقابت های کشــوری گذاشت. علیرضا کمالیان، مدیر تیم 
بدمنیتون سپاهان با اعلام خبر تیم داری دوباره اصفهان در لیگ 
بدمینتون، اظهار کرد: تیم بدمینتون سپاهان از اردیبهشت ماه 
تمرینــات با بازیکنان بومی و غیربومــی زیر نظر رحیمی را 
آغاز کرده است و از ۲۹ آذرماه تا اول دی ماه نخستین مرحله 
لیگ دسته یک بدمینتون برگزار خواهد شد که تیم بدمینتون 
سپاهان در این رقابت ها حاضر خواهد شد. وی افزود: حمایت 
خیلی خوبی توسط باشگاه از تیم بدمینتون انجام شده و روند 
آماده سازی بسیار خوبی را پشت سر گذاشتیم تا توانستیم تیم 
بدمینتون سپاهان را بعد از چند سال تعطیلی راهی لیگ دسته 
یک کنیم. کمالیان تصریــح کرد: پنج بازیکن اصفهانی و ۳ 
بازیکن غیربومی تیم بدمینتون سپاهان را تشکیل می دهند 
و روند آماده ســازی تیم عالی بوده است. مدیر تیم بدمینتون 
ســپاهان در پایان گفت: پشتیبانی و حمایت باشگاه سپاهان 
تشکر می کنم، حمایت خیلی خوبی از تیم بدمینتون انجام شده 
اســت و امیدواریم از دســته یک صعود کرده و به لیگ برتر 



4799 شـــمــاره   | بیستم  ســـال   |  1402 دی   02 شنبه| 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

  

@esfahanemrooz esfahanemrooz esfahanemrooz @esfahanemrouz

عضو تعاونی مطبوعات، انجمن مدیران رسانه
نشانی: اصفهان ،میدان آزادی، خیابان دانشگاه

  نرسیده به حکیم نظامی،کوچه شهید روحانی ، شماره ۵
تلفن : 36۲937۵0-031)ده خط( فـاکس : 36۲9339۲ - 031 

لیتوگرافی و چاپ: شاخه سبز   توزیع: رویداد پارسی

 امتیاز در رتبه بندی روزنامه های سراسر کشور
ضریب کیفی: 63/35   رتبه آگهی: 1

آیین نامه اخلاق حرفه ای در لینک -»درباره 
ما-» سایت اصفهان امروز منتشر شده است.

www.esfahanemrooz.ir

روزنامه فرهنگی، اجتماعی با روش خبری - تحلیلی- اطلاع رسانی 
بنیانگذار:  عبدالمحمد اکبری | تاسیس:  1383
صاحب امتیاز: شرکت رسانه رویداد پارسی 

مدیر مسئول و سردبیر: امیر اکبری 
23Set2023 | 4799 شنبه  02 دی 1402 / سـال بیستم / دوره جدید/  شماره

طرح:مسعود ماهینی/ اصفهان امروز بدون شرح

اخطار برای حفاظت از اشیاء تاریخی

سفیر اهدای خون مهمان اصفهان شد

 »مهرواره« فرصتی برای پیوست فرهنگی کنگره 

سال ۲۰۲۳ برای دنیای تکنولوژی سال هیجان انگیزی 
بود؛ از جولان هوش مصنوعی و رقابت نفس گیر اوپن ای آی، 
گوگل و مایکروسافت بگیر تا زمزمه های اتصال گوشی های 
معمولی به اینترنت ماهواره ای و معرفی هدست اپل ویژن 
پرو و تراشه ی اسنپدراگون X elite و پردازنده های میتیور 
لیک اینتل. در این بین، برخی از خبرها تکان دهنده بودند؛  
مثل سقوط صرافی بزرگ FtX و تعطیلی سه بانک بزرگ 

آمریکا یا شاید حتی تصاحب توییتر به دست ایلان ماسک.
به گزارش زومیت، علاقه مندان به اخبار علمی نیز سال 
هیجان انگیزی را پشت سر گذاشتند؛ از افشاگری در جلسه 
استماع کنگره آمریکا درباره ی وجود فرازمینی ها بگیر تا انتشار 
نخستین تصاویر کیهانی تلسکوپ فضایی اقلیدس و ساخت 
پیشرفته ترین رویان مصنوعی انسان. خبر تکان دهنده ی 
سال هم این بود که سال ۲۰۲۳، گرم ترین دوران ثبت شده 
در تاریخ سیاره زمین است و قرار است سال دیگر از این هم 
گرم تر شود. فهرست پیش رو به ترتیب اهمیت تنظیم نشده 
است، اما هوش مصنوعی بی شک بزرگ ترین زنجیره ی 
دومینو را در سال ۲۰۲۳ به راه انداخت و سزاوار صدرنشینی 
شد،  شروع   Openai مرموز با شرکت  همه چیز  است. 
هرچند لحظه ی تولد هوش مصنوعی به سال ۱۹۵۰ و 
انتشار مقاله ی جنجالی آلن تورینگ باعنوان »آیا ماشین ها 
عرضه ی  از  پیش  تا  برمی گردد.  کنند؟«  فکر  می توانند 
به  ما  از  اوپن ای آی، کمتر کسی   chatGpt چت بات
هوش مصنوعی فکر می کرد چون چت بات ها واقعا افتضاح 
بودند؛ اما chatGpt باهوش و همه کاره بود، کدنویسی 
می کرد، مقاله دانشگاهی می نوشت، نوع بیماری را تشخیص 
می داد و پیچیده ترین مباحث علمی را به ساده ترین شکل 
رقابت   ،chatGpt بی نظیر  موفقیت  می داد.  توضیح 
نفس گیری را بین شرکت های هوش مصنوعی ازجمله 
گوگل و مایکروسافت شروع کرد. گوگل با چت بات بارد 
و مدل زبانی بزرگ palm ۲ و جمنای به میدان آمد، 
مایکروسافت نیمی از شرکت Openai را تصاحب کرد 
و بینگ چت و کوپایلت را به ویندوز آورد، مولدهای تصویر 
dall-e و میدجرنی در دنیای هنر دیجیتال غوغا کردند، 
حتی پای ایلان ماسک هم با چت بات گراک به ماجرا 
کشیده شد. درحالی که ابزار و پلتفرم های هوش مصنوعی 
مثل قارچ از هر گوشه وکناری سر در می آوردند، هراس 
از پیشرفت افسارگسیخته ی آن دامن صنعت  و نگرانی 
تکنولوژی را گرفت. ناگهان صحبت از نابودی شغل ها و 
بشریت و آخرالزمان رباتی و جنگ افزارهای خودمختار شد 
و در پی آن، اجلاس ایمنی هوش مصنوعی برای اولین بار 
در تاریخ برگزار شد. البته تب هوش مصنوعی همچنان 
ادامه دارد و تا زمانی که شرکت ها به هوش مصنوعی فرا 
انسانی )aGi( نرسند، دست از تلاش برنمی دارند. این روزها 
صحبت از پروژه مخفی و ظاهرا خطرناک *Q است که 
می گویند شاید جدی ترین تلاش Openai برای دستیابی 
به aGi باشد. به همراه صدها نفر از کارمندان به حمایت از 
آلتمن برخاستند و استعفا دادند. مایکروسافت هم پیش دستی 
کرد و به آلتمن پیشنهاد سمت مدیرعاملی واحد هوش 
مصنوعی داد. درحالی که دنیای فناوری نفس ها را در سینه 
حبس کرده بود و هر لحظه خبر جدیدی به گوش می رسید، 
آلتمن سرانجام خبر داد که پس از پنج روز کشمکش دوباره 

به پست خود برگشته و اوضاع بر وفق مراد است.

هوش مصنوعی 
مهم ترین اتفاق دنیای 

علم در سال ۲0۲3 معاون هماهنگ کننده ســپاه صاحب الزمان )عج( استان 
اصفهان با اشاره به اهمیت حضور حداکثری مردم در کنگره 
۲۴ هزار شهید استان اصفهان گفت: هدف کمیته های این 
کنگره درگیری بیشــتر مردم با موضوع ایثار و شهادت است 

یعنی همگی برای اجرای کنگره مشارکت داشته باشیم.
به گزارش ایمنا، علی فتحیان معاون هماهنگ کننده سپاه 
صاحب الزمان )عج( استان اصفهان پنجشنبه، سی ام آذر_ در 
نشست خبری رونمایی از طرح فرهنگی مهرواره اظهار کرد: 
در دفاع مقدس توسط کودکان و نوجوانان برخی اتفاقات رقم 
خــورد که در ادامه تبدیل به یک اعجاز شــد و امروز نیز در 
غزه شاهد این موضوع هستیم؛ زیباترین جلوه کنگره شهدای 
استان، بخش کودکان است و امید است در این مسیر دین خود 

را به شهدا ادا کنیم.
وی با اشاره به جزئیات برگزاری کنگره ملی ۲۴ هزار شهید 
اســتان و با یادآوری اینکه این کنگره دارای ۲۲ کمیته و ۴ 
کارگروه است، خاطرنشان کرد: یکی از کارگروه ها، کارگروه 
خلق رویدادها و آثار هنری اســت کــه این مهرواره یکی از 
مصادیق آن است، همچنین کمیته ها نیز طبق دسته بندی 
اقشار است که یکی از آن ها کودکان، نوجوانان و دانشجویان 

است.
معاون هماهنگ کننده ســپاه صاحب الزمان )عج( استان 
اصفهان با اشاره به اهمیت حضور حداکثری مردم در کنگره 
بیان کرد: هدف این کمیته ها درگیری بیشتر مردم با موضوع 
ایثار و شهادت است یعنی همگی برای اجرای کنگره مشارکت 
داشته باشیم تا در این مسیر از هفته دفاع مقدس سال جاری تا 

۲۵ آبان سال ۱۴٠۳ یک سال شهدایی داشته باشیم.
پس از آن نیز علی منصوری، معاون فرهنگی و هنری سپاه 
صاحب الزمان )عج( استان اصفهان اظهار کرد: نسل جوان ما 
بهتر از جوانان ابتدای انقلاب هستند چرا که ابتدای انقلاب 
هجمه های فضای مجازی و رسانه های بیگانه نبود اما امروز 

نسل جوان با وجود این هجمه ها در حال فعالیت هستند.
وی خاطرنشان کرد: دشمنان در حال تلاش برای تغییر 
نگرش نسل جوان است و در این مسیر وظیفه ما است که بر 

نگرش کودکان و نوجوانان کار کنیم.
معاون هماهنگ کننده ســپاه صاحب الزمان )عج( استان 
اصفهان اظهار کرد: اگــر کربلا اتفاق افتاد، به این دلیل بود 
که غدیر به درستی روایت نشد و اگر می خواهیم دوباره واقعه 

کربلایی رخ ندهد، باید به درستی روایتگری کنیم.

در بخشی دیگر نیز میثم بکتاشیان معاون فرهنگی، هنری 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان اظهار 
کرد: یکی از رسالت های فرهنگسرای پایداری، تداوم مسیر 
فرهنگ ایثار و شهادت است و در این راستا با توجه به اهمیت 
نسل نوجوان در جامعه، موضوع مهرواره را با کمک بخش های 

مختلف از جمله فرهنگسرا پیش برنامه ریزی کردیم.
او افزود: نسل جدید در ذهن خود به دنبال الگو و قهرمان 
است و در این مسیر قهرمانانی بهتر از شهدا پیدا نمی کنیم، 
چراکه قهرمانان راســتین ما هستند معاون فرهنگی، هنری 
ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
عنوان کرد: اقرار بر این شد تا با کمک دستگاه های مختلف 
به موضوع کودک و نوجوان ورود پیدا کردیم و امید است در 
حوزه ایثار و شهادت با حضور کودک و نوجوانان، اتفاق مبارکی 
رقم بخورد. بکتاشیان گفت: کودک و نوجوانان نسل طلایی و 
امید آینده این کشور هستند که اگر به درستی به آن ها بها داده 
شود، آینده درخشانی در کشور خواهیم داشت. طرح فرهنگی 
مهرواره پیوست فرهنگی، هنری برای کنگره ملی ۲۴ هزار 
شــهید استان در ادامه نیز محمدحسن زمانیان، رئیس مرکز 
آفرینش های فرهنگی و هنری بسیج استان اصفهان اظهار 
کرد: طرح فرهنگی مهرواره پیوست فرهنگی، هنری برای 
کنگره ملی ۲۴ هزار شهید استان و دارای چند بخش از جمله 
برنامه تلویزیونی پنج قسمتی، مسابقات رادیویی و فعالیت های 
اجتماعی اســت. او افزود: قرار است با کمک یکدیگر نگاه 

کودکان و نوجوانان سطح استان و کشور را نسبت به مفاهیم 
شهدا پررنگ تر کنیم و به تصویر بکشیم.

رئیس مرکز آفرینش های فرهنگی و هنری بسیج استان 
اصفهان عنوان کرد: قرار بر این است ۱۱٠ جایزه به برگزیدگان 
مسابقات تلویزیونی اهدا شــود و در این راستا نگاه به شهدا 

تقویت شود.
زمانیــان بیان کرد: بخش های مختلــف از جمله مرکز 
افرینش های سپاه، فرهنگسرای پایداری و صدا و سیما، کانون 
پرورشــی و فکری کودکان و نوجوان و آموزش و پرورش به 

این مجموعه کمک فراوانی کردند.
او در خصوص جزئیات برنامه تلویزیونی برنامه مهرواره 
خاطرنشــان کرد: ســری اول برنامه در پنج قسمت و برای 
هفته مقاومت یعنی نهم تا ســیزدهم دی پیش بینی شده و 
برنامه دارای بخش های مختلف با حضور کودکان و نوجوانان 
است که پویشی را پشتیبانی می کند. در پایان نیز قصابان از 
تهیه کنندگان صدا و سیما اظهار کرد: هم افزایی خوبی ایجاد 
شــد و قرار بر این شد مهرواره، طرحی برای نگاه کودکان و 
نوجوانان به شهدا ایجاد شود؛ در دوره ای که کار کردن برای 
کودک و نوجوان یکی از مشکل ترین کارها است، هم افزایی 
خوبی میان ارگان ها شــکل گرفت. او گفت: عاشــقان باید 
عاشقی کنند یعنی افرادی که می توانند در این مسیر کاری 
انجام دهند، به میدان بیایند چرا که نسل جدید نیاز به تماشای 

مواردی از شهدا دارند که از تماشای آنجا ماندند.

جعبه سیاه

»بارورسازی ابرها«، چاره خشکسالی و آلودگی

مطالعات نشــان دادند هرچند این مساله ثابت شده که 
درمانی برای خشکسالی نیست، اما بارورسازی ابرها می تواند نه 
تنها یک ابزار مهم برای مدیریت آب باشد، بلکه برای کاهش 
آلاینده های جوی هم می تواند موثر باشد. بارورسازی ابرها و 
بارندگی مصنوعی یکی از راه های تقریبا جدید برای مقابله با 
رخشکسالی اســت که با وجود انتقادات گسترده به آن مورد 
توجه بسیاری از کشورهای جهان از جمله ایالات متحده قرار 
گرفته است. از آن جا که آمریکا هرساله با توفان های سهمگین 
و خسارت باری روبروست که باوجود ابر و رطوبت فراوان شاید 
کمتر بارندگی هم به همراه داشته باشند، سیاست های جدیدی 
را برای استفاده حداکثری از این رخداد طبیعی وضع کرده است. 
تاجایی که هر زمان که یک توفان بزرگ در غرب آمریکا رخ 
می دهد، احتمال این که خلبانان بخواهند به داخل چشم این 
توفان پرواز کنند و ابرها را با ماده ای به نام »یدید نقره« بارور 
کنند، بســیار بالا می رود. هدف این کار هم افزایش بارندگی 
اســت. بارورسازی ابرها از دهه ۱۹۴۰ وجود داشته است. این 
اواخر هم چنین اقداماتی در حالی که غرب با خشکســالی با 
ابعاد تاریخی و کم سابقه آن مبارزه می کند، گسترده شده است. 
اما جالب اینجاست که بدانیم در ایالات متحده، شرکت های 
خدمات شهری و حتی پیست های اسکی هم هزینه های این 
اقدامات را پرداخت می کنند. هرچند این مساله ثابت شده که 
درمانی برای خشکسالی نیست، اما بارورسازی ابرها می تواند 
یک ابزار مهم برای مدیریت آب باشد برای دهه ها تصور می شد 
بارورسازی ابرها موثر باشد و مطالعات اخیر هم به اثبات این 
امر کمک کرده اند که بارورسازی ابرها به راستی تاثیر خودش 
را حتی به میزان کم دارد و هیچ مدرکی مبنی بر مضر بودن 
»یدید نقره« که برای بارورسازی ابرها از آن استفاده می شود، 
وجود ندارد. کارشناسان می گویند بارورسازی ابرها به طور کلی 
۵ تا ۱۵ درصد افزایش بارندگی را به همراه دارد. هرچند این 
مساله ثابت شده که هیچ درمانی برای خشکسالی نیست، اما 
بارورسازی ابرها می تواند یک ابزار مهم برای مدیریت آب باشد. 
ما نمی توانیم توفانی را ایجاد کنیم و نمی توانیم شرایط ایده آل 
برای بارندگی را در این توفان ایجاد کنیم، چرا که این توفان ها 
به طور طبیعی اتفاق می افتند. به گفته یک تحلیلگر خدماتی 
و آب شناس در منطقه آبیاری »تورلاک« در مرکز کالیفرنیا، 
شــرکتی به نام »تورلاک«  )tOurlOck( برنامه باروری ابر 
را در ســال ۱۹۹۰ آغاز کرد. به گفته این کارشناس کاری که 
این شرکت انجام می دهد تنها استفاده از شرایط موجود، شرایط 
طبیعی و تلاش برای کارآمدتر کردن توفان از منظر تامین آب 
است. هنگامی که باروری ابرها به صورت هوایی انجام می شود، 
یک هواپیما یدید نقره را بارگیری می کند. موشک های یدید 
نقره روی بال ها و بدنه قرار می گیرند. ابتدا باید خلبان به ارتفاع 
معینی برســد، یعنی در جایی قرار بگیرد که دما در آن جا ایده 
آل است. در این لحظه موشک های یدید نقره به ابر شلیک 
می شوند. یدید نقره باعث می شود که قطرات آب درون ابرها 
با هم منجمد شوند، دانه های کریستال برف را تشکیل دهند 

و در نهایت آنقدر سنگین شوند که ببارند. البته در غیاب فرآیند 
انجماد، قطرات به هم نمی چسبند و به اندازه ای بزرگ می شوند 
که به صورت باران یا برف رسوب کنند. ابر در ابتدا به صورت 
کامل متشکل از آب است. در نهایت، همانطور که به سمت 
قله کوه می رود، ممکن است ۵۰ درصد یخ یا شاید بیشتر از آن 
باشد. اما حتی اگر هم تا این میزان باشد، هنوز مقدار زیادی آب 
مایع در آنجا باقی مانده است. حتی در این شرایط هم باز، یک 
شانس دیگر وجود دارد تا بارندگی به اندازه ای بزرگ باشد که 
ریزش کند. از منظر تامین آب، بارورسازی ابرها بر فراز کوه ها 
بسیار ارزشمند است، چرا که آب به طور اساسی به صورت برف 
در می آید تا روان آب بهار ذخیره شــود. زمانی که این ابرها در 
دشت هایی مانند داکوتای شمالی هستند، هنوز هم سودمندند 
زیرا به شارژ مجدد رطوبت خاک کمک می کند. اما با این وجود 
به گونه ای نیســت که بتوان آن را برای تاریخ بعدی ذخیره و 
استفاده کرد. در حالی که در تگزاس از بارورسازی ابرها برای 
کمک به آبیاری مزارع کشاورزان استفاده می شود، در غرب و 
در ایالت هایی مانند »آیداهو«، »کالیفرنیا«، »کلرادو«، »یوتا« و 
»وایومینگ« از فرایند بارور کردن ابرها بیشتر برای کمک به 
پر کردن رودخانه ها و مخازن سدها استفاده می شود. در اکثر 
برنامه ها از هواپیماها برای باروری ابرها استفاده می کنند، اما 

در برخی از آن ها از موشک های زمینی هم استفاده می کنند.
ابرهای بارور شده تنها برای افزایش منابع آب و روان آب ها 
مفید نیستند، بلکه اثر دیگر این بارندگی ها در شستشوی ناشی 
از آن بارندگی اســت، که امکان حذف آلاینده های متعدد از 
جــو را در یک دوره کوتاه امکان پذیر می کند به گفته یکی از 
کارشناسان هزینه بارورســازی ابرها تقریبا ارزش آن را دارد. 
قدر مســلم چنین چیزی هم همواره بــرای مدیران آب در 
ایالات متحده بســیار منطقی است، حتی اگر این افزایش در 
حد چند درصد باشــد، بازهم این کار را انجام دهند.« به طور 
مثال در ایالت آیداهو سالانه حدود ۴ میلیون دلار برای برنامه 
بارورســازی ابرها هزینه می کنند که باعث افزایش ۱۱ یا ۱۲ 
درصدی برف در برخی مناطق می شود و در نتیجه میلیاردها 
گالن آب اضافی با هزینه حدود ۳.۵۰ دلار در هر هکتار هزینه 
بر می دارد؛ که البته این رقم در مقایسه با ۲۰ دلار به ازای هر 
جریب برای سایر روش های دسترسی به آب، بسیار کم هزینه 
و صرفه جویی در این هزینه به مانند بانک تامین آب است. و 
اگرچه منطقه تورلاک در ایالات متحده تنها شاهد افزایش ۳ 
تا ۵ درصدی روان آب ها در برنامه خود است که حداکثر بودجه 
آن ۴۷۵ هزار دلار است، با این حال منطقه »کالیفرنیا« تمام 
آب اضافــی را که می تواند دریافت کند، مصرف خواهد کرد. 
یک چیز بســیار مهمی که در این زمینه وجود دارد این است 
که حتی این ایالت ها هم شاهد دو برابر شدن یا سه برابر شدن 

بارش ها نیستند.
آن ها شاهد افزایش تدریجی دریافت بارش هستند که در 
طول یک زمستان به میزان متوسط بارش ها اضافه می شود که 

می تواند قابل توجه هم باشد.

در پی انتشار خبر رهاشدن سنگ قبر متعلق به دوره صفوی 
در مجموعه سیتی سنتر اصفهان، اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان به مجموعه تجاری 
سیتی سنتر اصفهان به منظور حفاظت از اشیاء تاریخی موجود 
در این مجموعه و تعیین تکلیف سنگ قبر صفوی، اخطار داد.

۲۸ آذر خبری منتشر شد با این مضمون که »در قسمت 
ورودی بارانداز شماره یک سیتی سنتر اصفهان، سنگ قبری 
رهاشده است که شواهد نشان می دهد به دوره صفوی تعلق 
دارد. در کنار این سنگ قبر صفوی که به صورت یک تکه و 
کامل است، تعدادی از قطعات شکسته شده  سنگ قبر دیگری 
نیز رهاشــده که همگی آن ها پیش تر در موزه پرستیژلند در 
مجموعه سیتی سنتر اصفهان قرار داشتند و با مهاجرت مالک 

این موزه، اشیاء آن نیز سرنوشت نامعلومی یافته اند.«
امــا سه شــنبه )۲۹ آذرمــاه( روابط عمومــی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان، 
از اخطار به مجموعه تجاری سیتی سنتر اصفهان به منظور 
حفاظت از اشــیاء تاریخی موجود در این مجموعه و تعیین 
تکلیف درباره  این سنگ قبر و سایر اشیاء موزه خبر داده است.

در خبرِ منتشرشده، سرهنگ علی بابایی، فرمانده یگان 
حفاظت میراث فرهنگی استان اصفهان بیان کرده است: »با 
توجه به تعطیلی موزه پرستیژلند در این مجموعه تجاری و 
فرهنگی و با توجه اخطارهای مکرر به این مجموعه، باخبر 
شدیم که یک سنگ قبر که دارای تزئینات بوده در کنار یکی 
از گذرهای عبور و مرور خودرو در مجموعه عظیم سیتی سنتر 

)قلب شهر( اصفهان رهاشده است.«
او چنین ادامه داده که »بــا توجه به دریافت گزارش ها، 

بلافاصله به این مجموعه مراجعه و به مسئولین آن اخطار شد 
که ظرف مدت یک هفته نسبت به انتقال این شیء ارزشمند 
تاریخی به داخل موزه و تعیین تکلیف آن اقدام شود، در غیر 
ایــن صورت همکاران این حوزه به عنوان ضابط قضائی و با 
توجه به ارزشمند بودن آن نسبت به ضبط آن و انتقال به یک 
نقطه مطمئن تا تعیین تکلیف مالکیت آن اقدام خواهند کرد.«

بابایی تصریح کرده است: »مسئولین سیتی سنتر اعلام 
کرده اند که این سنگ قبر تاریخی از داخل موزه به این مکان 
منتقل و مالکیت موزه تاکنون علی رغم تماس های مکرر برای 

تحویل آن مراجعه نکرده است.«
همچنین ســاغر حمیدی، مدیر امور موزه های اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان در 
این زمینه چنین توضیح داده است: »مالک موزه سیتی سنتر 

اصفهان در قالب موزه پرستیژلند در اوایل دهه ۹۰ خورشیدی 
اقدام به دریافت مجوز اولیه برای این موزه کرد، لکن متأسفانه 
به مدت بیش از ۳ سال است که از تمدید مجوز خودداری و 

این مجموعه نیز تعطیل شده است.
او ادامه داد: »در ســه هفته گذشــته برای بازرســی به 
این موزه مراجعه کردیم که با تعطیلی موزه مواجه شــده و 
مسئولین سیتی ســنتر به دلیل تعطیل بودن موزه از بازدید 
جلوگیری کردند، با این حال سنگ قبر کشف شده در فهرست 
اموال موزه نبوده و به مجموعه کتبا گوشزد شده است که در 
کوتاه ترین زمان ممکن نه تنها تکلیف این سنگ بلکه مالک 
موزه پرستیژلند برای تعیین تکلیف موزه و اشیاء موجود در آن 
باید به این اداره کل مراجعه کند، در غیر این صورت مطابق با 

قانون عمل خواهد شد.

دوچرخه سوار گیلانی با پیام »اهدای خون سالم اهدای 
زندگی« و با هدف آگاه سازی جامعه نسبت به این فرهنگ 
انسان دوســتانه که به ۲۴ استان سفر می کند اینبار مهمان 

استان اصفهان  بود. 
به گــزارش مهر، کرامت عزیززاده دوچرخه ســوار اهل 
استان گیلان و عضو فدراسیون دوچرخه سواری کشور که 
رکاب زنی خود را از زادگاه خود شروع کرده، روزهای ۲۷ الی 

۲۹ آذر مهمان استان اصفهان بود.
کیان دهراب پور مدیرکل انتقال خون اســتان اصفهان 
در مراسم اســتقبال از این ورزشکار ضمن خوشامدگویی و 
قدردانی از حرکت خود جوش فرهنگی دوچرخه سوار گیلانی 
در راســتای ترویج فرهنگ اهدای خون اظهار کرد: اهمیت 
اهدای خون در نجات بخشــی بیماران بر کســی پوشیده 
نیست و این قبیل اقدامات فرهنگی می تواند تأثیر شگرفی 
بر گســترش فرهنگ اهدای خون و ارتقای سلامت جامعه 

داشته باشد.
وی بابیان اینکه اصفهان قطب کشور است، تصریح کرد: 
تعداد قابل توجهی بیماران خاص از جمله بیماران تالاسمی و 
تعداد ۶۲ مراکز درمانی در استان وجود دارد که مصرف خون 
و فرآورده های خونی را در این استان بالا می برد و نیاز است 
که مردم عزیز به صورت مداوم و مستمر برای اهدای خون 

در مراکز انتقال خون حضور یابند تا بتوانیم پاســخگوی نیاز 
مراکز درمانی باشیم.

 گفتنی اســت کرامت عزیز زاده دوچرخه سوار جهانگرد 
ایرانــی به اتفاق مدیــرکل و کارکنان انتقال خون اســتان 
اصفهان، دو نهال در جلوی اداره کل انتقال خون استان، دو 
نهال در محوطه دانشگاه علوم پزشکی اصفهان و یک نهال 
در محوطه صدا و سیمای مرکز استان را به یاد اهداکنندگان 
خون غرس کرد و با اهدای شاخه گل نیز از اهداکنندگان خون 

و کارکنان انتقال خون قدردانی کرد. این رکاب زن گیلانی 
عضو فعال فدراسیون دوچرخه سواری کشور، سفیر سلامت و 
سفیر سازمان انتقال خون است که این بار با پیام اهدای خون 

اهدای زندگی، ۲۴ استان کشور را رکاب خواهد زد.
همچنین همزمان با سفر ســفیر اهدای خون به استان 
اصفهان، کیان دهــراب پور مدیرکل انتقال خون اســتان 
اصفهان که خود نیز از اهداکنندگان مســتمر خون می باشد 

اقدام به اهدای خون در مرکز خواجو کرده است.

دو سال طول کشید تا روزی که مایکروسافت برای 
به ثمر رسیدنش دست کم ۶۹ میلیارد دلار خرج کرده 
بود، فرا برسد. قرارداد تصاحب اکتیویژن بلیزارد، ناشر 
 diablO و call OF duty بازی هــای محبــوب
ســرانجام از سد کمیســیون فدرال تجارت آمریکا و 
سازمان رقابت و بازارهای بریتانیا )cma( گذشت تا 
با نهایی شدنش، بزرگ ترین تصاحب شرکتی در تاریخ 
فعالیت مایکروســافت را رقم بزند. این قرارداد ممکن 
بود به خاطر نگرانی های ضدرقابتی، به عذاب آورترین 
کابوس مایکروسافت تبدیل شــود؛ اما حالا شرکت 
اکتیویژن بلیــزارد عضوی از خانــواده ی پرجمعیت 
مایکروسافت است و قرار است ردموندی ها را به قول 
خودشان به »سومین شرکت بزرگ صنعت بازی« پس 

از تنسنت و سونی تبدیل کند.
پشت صحنه ی این پیروزی هم دو نفر نقش بسیار 
پررنگی داشــتند؛  برد اسمیت، رئیس مایکروسافت با 
لابی یک میلیارد دلاری و رویکرد سیاست مدارانه اش و 
فیل اسپنسر، رئیس ایکس باکس که شم فوق العاده ای 
در پیدا کردن تصاحب های پول ساز دارد. حال باید دید 
آیا اعتماد دنیا به مایکروسافت تصمیم درستی بوده است 

یا خیر.

قرارداد تاریخی 
مایکروسافت و 

اکتیویژن


